
 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

فعالان اقتصادی 
هند به کیش 

اعزام می شوند
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اجرای طرح تمدید روادید مسافران 
خارجی در کیش

جزیره کیــش، نیازمند متولی 
قدرتمند است

رییس شورای هماهنگی و همکاری فعالین اقتصادی مناطق آزاد کشور در 
دیدار با معاون فرهنگی و اجتماعی ســازمان منطقه آزاد کیش گفت: جزیره 
کیش نیازمند متولی قدرتمند است که بطور قطع خروجی سازمانی با عملکرد 

قوی، به تمام جزیره باز می گردد.
به گــزارش روزنامه اخبارکیش به نقل از روابــط عمومی جامعه بازاریان و 

بازرگانان کیش، رحمان سادات نجفی با اشاره به عدم ثبات مدیریتی حاکم بر 
سازمان طی چند سال اخیر و تأثیر نامطلوب آن بر نحوه مدیریت جزیره کیش 
اظهار امیدواری کرد با اســتمرار مأموریت مدیران شایســته در بدنه سازمان 
منطقه آزاد کیش، شــاهد اجرای سیاست ها و تصمیم گیری های صحیح در 

مهمترین مقصد گردشگری ایران زمین باشیم.

صفحه 3

صفحه 3

ظرفیت های کیش را به فعالان اقتصادی چین 
معرفی می کنیم

صفحه 3

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061
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 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

شماره
1563

 افتتاح شعبه کیش سازمان بورس و اوراق بهادار
صفحه 3

اعلام آمادگی سرمایه 
گذاران روسی 

برای توسعه تبادلات 
گردشگری باقشم

صفحه  3

 

 
 ای مرحله یک عمومي مناقصـه آگهي

متر مکعبي زمیني و 200احداث شبکه توزیع آب، تهیه مصالح و احداث مخازن مصالح و  هیته
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 /13/1402شماره مناقصه: ن/ع 
 منطقه آزاد کیشگزار: شرکت عمران، آب و خدمات نام مناقصه 
 گزار: نشانی مناقصه 
 شیشرکت عمران، آب و خدمات منطقه آزاد ک -مجتمع اداری پارس -بلوار ايران -میدان خلیج فارس -جزيره کیشمرکزی:  دفتر.  

 076 -44421380 :تلفن
 همکف طبقه  - 45 شماره ساختمان -کیش خیابان نبش -(کودک جهان) حقانی شهید چهارراه از بالاتر -آفريقا بزرگراه: تهران دفتر. 

 021-88872235-8و  021 –88780747تلفن: 
 متر مکعبی کامپوزيتی هوايی 20متر مکعبی زمینی و 200احداث شبکه توزيع آب، تهیه مصالح و احداث مخازن مصالح و  هیته :موضوع مناقصه

 .ماه شمسی (شش)6مدت  به شرح مندرج در اسناد به شیکمجموعه ورزشی المپیک 
 :(ريال چهارو  سیو  نهصدهزار و  پنجو  هشتادو  نهصدمیلیون و  هشتو  هشتادمیلیارد و  هشتاد و يک) 81.088.985.934 مبلغ برآورد 
  24/08/2140تا پايان وقت اداری مورخ  اولنوبت تاريخ فروش اسناد مناقصه: از تاريخ درج آگهی 
  04/09/1402آخرين مهلت تحويل اسناد و ارائه پیشنهادها: از تاريخ اتمام مهلت فروش اسناد تا پايان وقت اداری مورخ 
 گزارمحل فروش و تحويل پیشنهادها: دبیرخانه دفتر مرکزی و دفتر تهران مناقصه 
  گزاردر دفتر مرکزی مناقصه 06/09/1402مورخ  09:00(: ساعت    "ج"و  "ب" ، "الف"تاريخ و محل گشايش پیشنهادها )پاکات 

 .دباش یمجاز م ،یمعتبر کتب نامه یدر صورت ارائه معرف"ج"پاکات  يیدهندگان در جلسه بازگشا شنهادیپ اریتام الاخت ندهي: حضور نماهتبصر
 :ريال( ريال که می بايست به روش ذيل ارائه شود:ده میلیون ) 10.000.000مبلغ خريد اسناد مناقصه 
 شیک رهيجز مرکزی نزد بانک سپه شعبه  411043777889991  حساب شماره به نقدی واريز بانکی رسید ارائه  -
  : که می بايست به يکی از سه روش ذيل ارائه شود :  ريال  4.054.449.297مبلغ و نوع تضمین شرکت در فرآيند ارجاع کار 
 شیک رهيجز مرکزی نزد بانک سپه شعبه  411043777889991 حساب شماره به نقدی واريز بانکی رسید ارائه -1
 گزارمناقصهدر وجه  ینیتضم یبانک چک ارائه -2
 مطابق اسناد مناقصه شیآب و خدمات منطقه آزاد ک ،عمران شرکت نام به شرط و قید هرگونه بدون بانکی ضمانتنامه ارائه -3
 :ترتیب دريافت اسناد مناقصه 

 گزار تسلیم نمايند:شرکت کنندگان در مناقصه پس از دريافت يا خريد اسناد بايد پیشنهادهای خود را به ترتیب زير تهیه و به مناقصه
 و تکمیل اسناد و پیشنهاد هاتهیه  -1
 فراخوان در مقرر مهلت در پیشنهادها تسلیم -2
 پیشنهادها تحويل رسید دريافت -3
 :ساير شرايط مناقصه 
  برنامه و از سازمان ابنیه رشته  4يا رتبه  آبرشته  5معتبر صلاحیت پیمانکاری حداقل رتبه  نامهیگواه یدارا ستيبا یشرکت کنندگان در مناقصه م

 . ارائه نمايند "ب"و رونوشت آن را در پاکت  بودجه کشور باشند
  صرفاً سال گذشته پنجقرارداد(در  4مبلغ مناقصه قراردادهای مشابه )حداکثر دريک و نیم برابر برآورد پیشنهاد دهندگان می بايست حداقل (

ستندات آن )شامل رونوشت داشته باشند و مدارک و م اجرای شبکه آب و فاضلاب يا احداث مخازن ذخیره آب زمینی و هوايی( موضوع قراردادهايی با
 ارائه نمايند. "ب"قرارداد به همراه آخرين صورت وضعیت تايید شده يا مفاصا حساب تامین اجتماعی در خصوص کارهای اتمام يافته( را در پاکت 

  ارائه نمايند. "ب"قراردادهای مشابه انجام شده را در پاکت  ازدهندگان می بايست حداقل يک رضايت نامه  پیشنهاد 
  فروش  خيتار یدرمحدوده زمان ستيبا یدهنده م شنهادیپ ندهيو ضوابط حاکم بر منطقه، نما طيو اطلاع از شرا مناقصهاز محل موضوع  ديبه منظور بازد

 ديیتا ديفرم بازد ائهو ار لیو عدم تکم ديجهت بازد افتنی. حضور ندياقدام نما مناقصهاز محل موضوع  دياسناد نسبت به بازد ليتحو انيپا تياسناد لغا
  . خواهد بود مناقصهگزار به منزله حذف از  مناقصه یشده از سو

 مدت مقرر در فراخوان واصل شود، مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد. ءبه پیشنهادهای فاقد امضاء، مشروط، مخدوش و پیشنهادهايی که بعد از انقضا 
  های مخدوش يا کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و نظاير آن ترتیب اثر داده نخواهد شد.به پیشنهادهای فاقد سپرده، سپرده 
 .هزينه درج هر دو نوبت آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد 
  ل تمديد ماه بعد از آخرين موعد تسلیم پیشنهادها، اعتبار خواهد داشت و برای يک دوره سه ماهه ديگر قاب 3پیشنهادات شرکت کنندگان حداقل تا

 می باشد.
  .ساير اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه درج گرديده است 
  تماس يا به سايت های 076-44421380جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن www.kish.ir  وwww.urban.kish.ir  فرمايید.مراجعه 

عضو اتاق بازرگانی ایران و عراق با بیان اینکه 
بریکس ۲۸ درصد قدرت اقتصادی جهان را در 
اختیار دارد، گفت: فعال کردن ظرفیت تجاری 
با کشــورهای عضو گروه بریکس و استفاده از 
فرصت عضویت در این پیمان سبب توسعه و 

بهبود اقتصاد ایران خواهد شد.
»ســید حمید حســینی« در گفت و گو با 
ایرنا اظهار داشــت: اهمیت گــروه بریکس به 
این دلیل است که ایران با غرب آسیا کمترین 
توافقنامه های تجــاری دو جانبه و چند جانبه 

را دارد.
وی با تاکیــد بر اینکه لازمــه حیات امروز 
حضور در پیمان های جمعی اســت، تصریح 
کرد: در ســال های اخیر برای ایجاد توســعه 
اقتصادی و خنثی ســازی اثر تحریم ها، ایران 
تلاش کرده با عضویــت در پیمان هایی مانند 
شانگهای و بریکس و امضای توافق ترجیحی و 
آزاد با اوراسیا ظرفیت لازم برای توسعه روابط 

اقتصادی را فراهم کند.
ایــن فعال اقتصادی با تاکید بر اینکه حضور 
در پیمان های بین المللی اقدام خوبی اســت، 
خاطرنشان کرد: عضویت در این سازمان ها به 
تنهایی امتیازی برای کشــور نــدارد اما فعال 
کردن ظرفیت تجاری آنها راهکاری اســت که 
به توسعه روابط با کشورهای عضو می انجامد.

وی با بیان ایکه گروه بریکس از سال ۲۰۰۱ 
با چهار کشور روسیه، چین، هند و برزیل آغاز 
شــد و بعد آفریقای جنوبی به آن پیوســت، 
تصریح کرد: اعضای بریکس کشورهایی بودند 

کــه که پیش بینی می شــد تبدیل به قدرت 
های نوظهــور جهان و بزرگتریــن اقتصادها 
تبدیل شــوند که اکنون نیــز چین و هند در 
زمینــه تولید ناخالص ملی مقــام های دوم و 

سوم جهان را به نام خود کرده اند.
وی افزود: اگر روسیه نیز درگیر جنگ نشده 
بود می توانست به یکی از این کشورها تبدیل 
شــود و برزیل در حال توسعه نیز پیش بینی 
می شــود و در آینده از کشــورهای قدرتمند 

جهان باشد.
حســینی گفت: گروه بریکــس ۲۸ درصد 
قدرت اقتصــادی جهــان را در اختیار دارد و 
بیش از ۵۰ درصــد جمعیت جهان از اعضای 
بریکس محسوب می شوند و این شاخصه ها از 

پایه های قدرت بریکس هستند.
وی با بیان اینکه گروه بریکس از سال ۲۰۱۶ 
ساختاری را برای کشورهای عضو ایجاد کردند، 
تاکیــد کــرد: راه اندازی بانک توســعه با ۵۰ 
میلیارد دلار سرمایه که هر عضوی ۱۰ میلیارد 
دلار از آن را پرداخت کرده اســت توانســتند 
برای پروژه های بســیاری تامین مالی کنند و 
از ســوی دیگر یک قرارداد اندوخته احتیاطی 
دارند که پشــتوانه ای برای تقویت ارزش پول 
این کشورها است و رقیبی برای صندوق بین 

المللی پول محسوب می شود.
عضو اتاق بازرگانی مشــترک ایران و عراق 
اظهار داشــت: راه اندازی نظام پرداخت برای 
جایگزینی با سیستم سوییفت و تسهیل انتقال 
وجه با کشــورهای عضو در دســتور کار قرار 

دارد که برای کشــورهایی مانند روسیه، ایران 
و چین مناسب است تا در دراز مدت مشکلات 
در زمینه تحریم ها رفع شــود و از سوی دیگر 
به دنبال تعیین ارز اختصاصی برای اعضای نیز 

هستند.
وی با تاکید بر اینکه این ابزار با عضویت در 
گروه بریکس برای اقتصاد کشور راهگشاست، 
تصریح کرد: با عضویت جدیــد ایران، امارات 
متحــده عربی، عربســتان و آرژانتین ظرفیت 
بریکس گسترش پیدا می کند اگر بتواند ارزی 
را جایگزیــن ارزهای رایج دلار و یورو کند می 
تواند آینده بسیار خوبی داشته باشد و ما باید 
از این ظرفیت حداکثر استفاده را داشته باشیم.

حسینی با بیان اینکه بخشی از این ظرفیت 
در توافقنامه هایی مانند بریکس و شــانگهای 
مربــوط به فعالان اقتصادی می شــود، تاکید 
کرد: اتاق های بازرگانی از بخش هایی اســت 
که می تواند ظرفیت عضویت ایران در پیمان 

های بین المللی را فعال کند.
عضو اتاق بازرگانی ایران خاطرنشــان کرد: 
در گام نخســت باید بتوانیم ظرفیت تجاری با 
این پیمان ها را فعال کنیم و بعد با اســتفاده 
از ظرفیت های سرمایه گذاری و همکاری در 
پروژه های مشــترک ســطح روابط را افزایش 

دهیم.
وی افزود: با امضای قراردادهای ترجیحی 
بــا اعضا، با وجــود پراکندگی هــای اعضا، 
فعالیت تجاری بــا یکدیگر توجیه اقتصادی 

داشته باشد.

عضو اتاق بازرگانی:

بریکس به دنبال حذف دلار است



خبر

رئیس جمهور: 

روابط ایران و جمهوری 
آذربایجان فراتر از سیاست و 

مبتنی بر پیوندهای عمیق دو ملت 
است

رئیس جمهور روابــط ایران و جمهوری آذربایجان را فراتر 
از روابط سیاســی و همســایگی و مبتنی بر پیوند عمیق و 
ناگسســتنی دو ملت توصیف و تصریح کرد: اراده مسئولین 
دو کشور بر گسترش و توسعه روابط فی مابین در حوزه های 

مختلف استوار است.
به گزارش ایســنا، در حاشیه شانزدهمین اجلاس سازمان 
همکاری  اقتصادی »اکو« در تاشکند ازبکستان الهام علی اف، 
رئیس جمهوری آذربایجان با سید ابراهیم رئیسی دیدار کرد.

رئیس جمهور در این دیدار با اســتقبال از رو به گسترش 
بودن روابط دو کشــور و تاکید بر حمایت جمهوری اسلامی 
ایران از تمامیت ارضی جمهوری آذربایجان از جمله قره باغ، 
نســبت به صدور خدمات فنی-مهندســی و مشــارکت در 

بازسازی این منطقه اعلام آمادگی کرد.
رئیســی ضمن ابراز خرســندی از توافق دو کشــور برای 
رفع مشــکلات منطقه، بر اراده جمهوری اسلامی ایران برای 
تکمیل هر چه ســریع تر مسیر آغبند جهت اتصال جمهوری 
آذربایجــان به نخجوان تاکید کرد و گفت: به رغم خواســت 
دشمنان روابط جمهوری اسلامی ایران و جمهوری آذربایجان 
رو به گســترش اســت و توطئه های بدخواهان دو کشور با 

شکست مواجه شده است.
رئیس جمهور روابــط ایران و جمهوری آذربایجان را فراتر 
از روابط سیاســی و همســایگی و مبتنی بر پیوند عمیق و 
ناگسســتنی دو ملت توصیــف و تصریح کــرد: اراده ما نیز 
به عنوان مســئولین دو کشور بر گســترش و توسعه روابط 

فی مابین در حوزه های مختلف استوار است.
علی اف نیز در این دیدار اراده مقامات دو کشور را در تحکیم 
و جان بخشیدن به روابط فیمابین بسیار حائز اهمیت دانست 
و ضمن تقدیر از مواضع دکتر رئیسی درباره حاکمیت دولت 
آذربایجان بر تمامیت ارضی این کشور، تفاهم و همکاری های 
منطقه ای ایران و آذربایجان را در جهت منافع دو کشور و دو 

ملت بسیار سودمند دانست.
رئیس جمهــور آذربایجان تبــادل هئیت های دیپلماتیک 
میان ایــران و آذربایجان را حاکی از رشــد تصاعدی روابط 
و موجب تقویت تعاملات و مناســبات تهــران - باکو عنوان 
کرد و گفت: تلاش برخی کشورهای بیگانه برای ایجاد اخلال 
در روابط دو کشــور نتیجه ای در بر نداشته و پس از این هم 

نخواهد داشت.
در این دیدار روســای جمهور ایران و آذربایجان بر تقویت 
همکاری هــای ترانزیتی و انــرژی و افزایش تعاملات در این 

بخش ها تاکید کردند.
رئیســی و الهام علی اف همچنین تامین امنیت منطقه را 
تنها از طریق همکاری های درون منطقه ای میســر دانسته و 
هرگونه دخالت غرب را به ضرر کشــورهای منطقه توصیف 

کردند.

نایب رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و منابع 
طبیعی مجلس:

اقتصاد کشاورزی باید صنعتی و 
تجاری شود

نایب رئیس کمیســیون کشــاورزی، آب و منابع طبیعی 
مجلس شورای اســلامی گفت: باید به سمتی حرکت کنیم 
تا اقتصاد کشــاورزی ما که امروز معیشــت  محور اســت، به 

کشاورزی صنعتی و تجاری تبدیل شود.
علیرضا عباســی در همایش و گردهمایی کشــاورزان در 
قالب طرح تحول کشــاورزی اســتان که در مجتمع آیه های 
مشهد برگزار شد، اظهار کرد: امنیت غذایی جزء موارد اصلی 
کشور است که باید به جد به این موضوع توجه داشته باشیم، 
همچنین باید به فراهم کردن غذا، ســلامت و پایداری توجه 

داشت.
وی افزود: گاهی در برخی ســطوح کوتاهی می شــود که 
آینده کشور ما را با خطر مواجه می کند. باید در امنیت غذایی 
به این موضوع توجه داشــته باشــیم که محدودیت هایی در 
حوزه منابع آبی، خاکی و نیروی انسانی در کشور وجود دارد.

عباسی با بیان اینکه امروز سن کشاورزان ما بالای ۵۵ سال 
است، عنوان کرد: در دانشگاه نیروی انسانی تربیت می کنیم 
اما در عرصه کشــاورزی فعالیت زیادی ندارند. باید بستری 
فراهم کنیم تا عرصه برای نیروی انســانی که در دانشگاه ها 
و مراکز آموزشــی تربیت کردیم، فراهم شود. در این صورت 
می توانیــد دانش را بــه مزرعه منتقل کنیــم و بهره وری را 

افزایش دهیم.
نایب رئیس کمیســیون کشــاورزی، آب و منابع طبیعی 
مجلس شورای اســلامی بیان کرد: ما در برنامه هفتم تلاش 
کردیم تکالیفی را برای وزارت جهاد کشاورزی تعریف کنیم 
تا خلاء عملکردی برطرف شود و بهره وری در حوزه کشاورزی 

افرایش پیدا کند.
وی خاطرنشان کرد: باید به سمتی حرکت کنیم تا اقتصاد 
کشــاورزی ما که امروز معیشت  محور اســت، به کشاورزی 
صنعتی و تجاری تبدیل شــود. برای این کار راه اول افزایش 
بهــره وری و پر کردن خلاء عملکــرد و دوم ارزش افزوده ای 

است که باید از محصول کشاورزی به دست بیاوریم.
عباســی گفت: روســتاهای ما در حال خالی شــدن بوده 
و بــه خوابگاه تبدیل می شــود؛ زیرا اقتصــاد پایداری برای 
بخش روســتایی و کشــاورزی فراهم نکردیــم. در مجلس 
قانون جهــش تولید دانش بنیان را مصوب کردیم که یکی از 
قوانین مترقی کشور اســت و می تواند یکی از ضعف های ما 
در حوزه کشاورزی را پوشــش دهد. بخش کشاورزی ما در 
مجموعه های دانش بنیان عقب است که هدف گذاری شده تا 

به این حوزه پرداخته شود.

خبر

معاون سیاسی دفتر رییس جمهور 
خبر داد؛

رئیسی در جلسه 
اضطراری سازمان 

همکاری اسلامی در 
عربستان شرکت می کند

معاون سیاســی دفتر رئیس جمهور از 
حضور آیت الله رئیسی در جلسه اضطراری 
سازمان همکاری اسلامی در عربستان خبر 
داد.معاون سیاســی دفتر رییس جمهور 
نوشت؛رئیس جمهور در جلسه اضطراری 
ســازمان همکاری اســلامی در عربستان 
شرکت خواهد کرد.جمشــیدی در ادامه 
تصریح کرد: امروز آیت الله رئیسی در دیدار 
با اردوغان در حاشیه اکو مطرح کرد که اگر 
جلسه ریاض نتواند برای کمک به مردم غزه 
موثر باشد احتمال گسترش درگیری ها را 
جدی میبینم چراکه ملت ها از اثرگذاری 
دولت های مســلمان ناامید می شــوند.به 
گزارش ایرنا، سازمان همکاری اسلامی با 
صدور بیانیه ای اعلام کرد: نشســت فوق 
العاده این ســازمان برای بررسی تحولات 
نوار غزه ۱۸ اکتبر )چهارشــنبه؛ ۲۶ مهر 

ماه( برگزار خواهد شد.

سخنگوی دولت:

آئین نامه واردات 
خودروهای کارکرده در 

حال بررسی است
آئین نامه  گفــت:  دولــت  ســخنگوی 
واردات خودروهای کارکرده هم اکنون در 
کارگروهی در حال بررسی است تا نهایی 
شود و در دستورکار جلسات هیئت دولت 
قــرار گیرد.به گزارش مهــر، علی بهادری 
جهرمی با اشاره به وضعیت اجرای آئین نامه 
واردات خودروهای کارکرده گفت: در مورد 
آئین نامه اجرایی تبصره ۲ ماده ۱۱ موضوع 
قانون الحاق موادی به قانون ســاماندهی 
صنعــت خودرو کــه مربوط بــه واردات 
خودروهای کارکرده اســت، باید هم زمان 
دو بحث مورد توجه قرار گیرد؛ اول اینکه 
نیازهای بازار خودرو تأمین شود و مسئله 
دوم اینکــه ارز مصرفــی در این خصوص 
مدنظر قــرار گیرد.وی افزود: در جلســه 
دولت در ذیل هــر دو این مباحث نکاتی 
از ســوی بانک مرکــزی و وزارتخانه های 
مربوطه مطرح شد. در نهایت قرار شد این 
آئین نامه به کارگروهی ارجاع شود تا ضمن 
نــکات و نقطه نظرها،  جمع بندی تمامی 
امکان واردات خــودرو بدون ایجاد رانت و 
فساد برای مردم فراهم شود و هم زمان اثر 
منفی در بازار ارز نداشــته باشد که مجدد 
موجب افزایش قیمت خودروهای داخلی 
و خارجــی و ایجاد تورم شود.ســخنگوی 
دولت تاکید کرد: این آئین نامه هم اکنون 
در کارگروه مربوطه در حال بحث و بررسی 
و کار کارشناسی بر روی اجزای مختلف آن 
است تا نهایی شود و بتواند در دستور کار 

جلسات هیئت دولت قرار بگیرد.

واکنش دبیر شورای اطلاع رسانی 
دولت به اظهارات رحیم صفوی:

نفع پول های آزاد شده به 
صورت مستقیم سر سفره 

مردم است
دبیر شــورای اطلاع رسانی دولت گفت: 
منابع ارزی مســدودی که با پیگیری های 
این دولت آزاد شــد، غالبــاً صرف واردات 
کالاهای اساسی می شود و این یعنی نفع 

آن مستقیماً سر سفره مردم است.
بــه گزارش مهر، احســان صالحی دبیر 
شــورای اطلاع رســانی دولت در حساب 
کاربری خود در توئیتر خطاب به سرلشکر 
رحیم صفوی، نوشــت: جهت اســتحضار 
ســردار عزیز و پــر افتخــار، منابع ارزی 
مسدودی که با پیگیری های این دولت آزاد 
شــد، غالباً صرف واردات کالاهای اساسی 
می شــود و این یعنی نفع آن مســتقیماً 
سر سفره مردم است.وی افزود: طرح های 
متعدد همچون ۱۰ برابر کردن یارانه نقدی 
و کالابرگ الکترونیک هم با هدف کاهش 

اثر تورم بر سفره اجرا شده است.
گفتنی اســت، سرلشکر صفوی پیش تر 
در بخشی از یک سخنرانی، با بیان اینکه 
انســجام ملی و استحکام قدرت درون زا با 
حل مشکلات معیشتی و اقتصادی مردم 
و جدی گرفتــن رضایت آنــان از وضعیت 
کشور ممکن می شــود، گفته بود: از این 
طلب های چند میلیارد دلاری که وصول 
می کنیم، یک میلیــارد دلارش را هم به 
سفره ها و یخچال های مردم برسانیم. مردم 
باید از حکومت ما راضی باشند تا انسجام 
و استحکام قدرت درون زا نیز محقق شود.

2
مدیرعامل شــرکت توســعه کاربرد پرتوها گفت: با راه اندازی نخســتین سامانه شــتابدهنده الکترون توان بالا » 
CELV-۸« در قزوین، این اســتان به یکی از قطب های مطرح پرتودهی کشــور در حوزه های کشــاورزی و پلیمر 

تبدیل خواهد شد.
به گزارش ایســنا، »سیدپژمان شیرمردی« در حاشیه مراســم بهره برداری از نخستین سامانه شتابدهنده  الکترون 
توان بالا » CELV-۸ « در استان قزوین، اظهار کرد: این دستگاه که امروز ما شاهد رونمایی و راه اندازی آن هستیم 

از جمله دستگاه های مهم با کاربری در بخش پلیمر و کشاورزی است. 
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حالا یک ســال و اندی از زمانی که وزیر 
امور اقتصــادی و دارایی ادعا کرد که دولت 
می دانــد چه کســی از کــدام نانوایی نان 
خریده است می گذرد اما همچنان فسادهای 
گســترده ای در حوزه آرد و نان شناســایی 

می شود .
زهرا علی اکبری - در دو روز گذشته انتشار 
اخباری در خصوص دســتگیری سلطان نان 
حاشــیه های فراوانی را در برداشــت. بنا بر 
اعلام صورت گرفته در شــیروان کســی که 
ماهانه ۱۰ هزار قرص نان خریداری می کرد 
شناسایی و دستگیر شده است. همچنین در 
بجنورد نیز فردی که هر ماه نسبت به خرید 
پنج هزار قرص نان اقدام می کرد، دســتگیر 

شد.
بر اساس اعلام صورت گرفته این افراد نان 
را خشک کرده و به دامداری ها می فروختند 

.
نکتــه مهم اینجاســت که قیمــت خرید 
هر کیلو نان خشــک توســط مراکز پسماند 
شــهرداری ۲۴۰۰ تومان تعیین شــده اما 
برآوردها نشــان می دهــد مصرف کنندگان 
اصلی نــان خشــک قیمت بالاتــری برای 
خرید نان می پردازند بــه طوری که قیمت 
نان خشــک از نان تازه ای کــه از نانوایی ها 
خریداری می شــود در برخی موارد بیشــتر 

است .
فاصلــه ی قیمــت گنــدم و آرد نانوایی با 
قیمــت ایــن دو کالا در بــازار آزاد همواره 
زمینه ســاز بروز سوء اســتفاده و فساد بوده 
است. این در حالی است که دولت سیزدهم 
با ورود به تجهیــز نانوایی ها به کارتخوان و 
رصد میــزان خرید نان و ثبت مشــخصات 
خریداران در ســامانه، این ادعا را داشت که 

بحران موجود در حال رفع شدن است .
بر این اســاس حتی ایــن طرح به صورت 
پایلوت در برخی اســتان ها اجرا و ســپس 
سراسری شــد. در زمان اجرای این طرح به 
صورت پایلوت در اســتان قزویــن فرماندار 
شهرســتان قزوین ادامه داد: با اســتفاده از 
ایــن طرح جلوی قاچاق گســترده و فروش 
خــارج از شــبکه آرد گرفته می شــود؛ چرا 
که آرد به صــورت آزاد به نانوا تحویل داده 
می شــود و پس از آنکه به نان تبدیل شده و 
به فروش رسید به ازای هر تراکنش و بدون 
محدودیــت یارانه آن به حســاب نانوا واریز 

خواهد شد.

بیستم آبان ماه سال گذشته نیز مدیرکل 
هماهنگــی و نظــارت بــر امــور آرد و نان 
بازرگانــی دولتــی اعلام کــرد: ۹۹ درصد 
واحدهای نانوایی به کارتخوان مجهز شده اند 
که با اجرای فاز دیگــر این طرح، هدررفت 

حوزه آرد و گندم به حداقل می رسد.
با این حال آنچه فهرســت می شود مشتی 
اســت نمونه  خروار از آنچــه در این حوزه 

می گذرد.
۱۳ آبــان ۱۴۰۲: مدیر جهادکشــاورزی 
شــیروان گفت: طی بررســی تراکنش های 
نانوایی های سطح شــهر تخلف شخصی که 
اقدام به خریــد ماهانه ۱۰ هزار نان می کرد 

کشف شد.
۱۱ آبان ۱۴۰۲: دادستان بجنورد از کشف 
پنج هزار قرص نان احتکار شــده در یکی از 

منازل حاشیه این شهر خبر داد.
۲۴ فروردین ۱۴۰۱: سرپرست اداره صمت 
شــفت با اشاره به کشــف ۳۳۸ کیسه آراد 
یارانه ای خارج از شــبکه در این شهرستان، 
گفت: آردها با کســب مجوز از دادستانی به 

نانوانی ها تحویل داده شد.
۱۹ تیر ۱۴۰۲: فرمانده انتظامی میاندوآب 
گفــت: بــا هوشــیاری مامــوران انتظامی 
شهرستان، ۱۶ تنُ آرد یارانه ای توزیع خارج 
از شبکه در محور میاندوآب به تبریز کشف 

شد.
۱ شهریور ۱۴۰۱: فرمانده انتظامی استان 
مازندران از کشف ۴۹ تن آرد یارانه ای خارج 
از شبکه توزیع در شهرســتان بابلسر، خبر 

داد.
۱۸ شــهریور ۱۴۰۲: فرمانــده انتظامــی 
غرب اســتان تهران گفــت: بیش از ۱۰ تن 
آرد قاچــاق بــه ارزش ۱۵ میلیارد ریال در 

اسلامشهر کشف و ضبط شد.
۵ مهر ۱۴۰۲: جانشــین فرمانده انتظامی 
آرد  شهرســتان قدس گفت: ۶۰۰ کیســه 
قاچــاق به ارزش پنج میلیارد ریال توســط 
ماموران کلانتری ۱۳ ابریشم این شهرستان 

کشف شد.
۱۲ مهــر ۱۴۰۲:   سرپرســت مدیریــت 
بازرســی و نظــارت بــر کالاهای اساســی 
سازمان جهاد کشاورزی استان قزوین گفت: 
۴۰۰ کیلو آرد قاچاق در روز گذشته توسط 

بازرسان این سازمان کشف و ضبط شد.
طرح های بی نتیجه و تکراری

معاون اســبق وزیر جهاد کشــاورزی در 
گفتگــو با خبرگزاری خبرآنلاین در پاســخ 
به این ســئوال که چرا اجــرای طرح جدید 
هوشمند ســازی نان نتوانست مقابل فساد 
بایســتد؟ گفت: ما قبل از این نیز هشــدار 
دادیم و اعلام کردیــم که چنین طرح هایی 

نمی تواند مانع از بروز فساد شود .
علی قنبری گفت: مهمترین دلیل شکل 
گیری این فســاد تورم بالایی اســت که 
اقتصــاد ایران تجربه می کند و از دســت 
رفتن ارزش پول ملی. این اتفاقات ســبب 
شده است مداوم قدرت نظارتی دولت آب 
برود و در نتیجــه تنها به معلول فکر کند 
و برخورد با معلول را در دســتور کار قرار 

دهــد در حالی که باید علــت بروز چنین 
فسادهایی را بررسی کرد .

وی افزود: متاسفانه این دولت استثنائی 
اســت و دلش می خواهد خــودش چرخ 
را اختراع کند. درســت اســت که مصرف 
بنزین با کارت ســوخت کنترل شــد اما 
ایا این ابزار توانســت مقابــل قاچاق این 
فرآورده بایســتد؟ طبیعــی بود که دولت 
برای حل مشــکل خیز بــردارد نه اینکه 
با کارهای پلیســی و تکــرار تجربیاتی که 
بار دیگر  بود  ضریب خطایشــان روشــن 

مساله را پیچیده تر کند .
این اســتاد دانشگاه با اشــاره به هدررفت 
بــالای آرد و نان در ایران گفــت: به جای 
اقداماتی بهتر اســت دولــت آمار  چنیــن 
دقیقی ارائه دهد تا روشن شود چقدر از نان 
کشور صرف خوراک دام و موارد غیرانسانی 
می شــود . برخی برآوردها نشان می دهد تا 
سی درصد نان کشــور در این بخش توزیع 
می شــود و البته قاچاق آرد و توزیع خارج 
از شــبکه نیز موضوعیت دارد و حتی با این 
مشــکل نیز با اجرای چنین طرحی برطرف 

نشده است.
وی به آشــفتگی شــدید در قیمت گذاری 
نان اشــاره کرد و گفت: گفتند هیچ طرحی 
برای افزایش قیمت نان نیست در حالی که 
کار به جایی رســیده هر نانوایی هر قیمتی 
دلش می خواهد بــرای نان تعیین می کند و 
بــا ریختن دو پر کنجد و کمی ســبزی و ... 
تلاش می کند بگوید که هزینه اش بالار فته 

است .
قنبری به اهمیت نان در ســفره ی ایرانی 
اشــاره کرد و گفت: رشد قیمت مواد غذایی 
نان را به مســاله مهمی تبدیل کرده است . 
دولــت نیز باید ایــن را درک کند که اولین 
گام برای برون رفت از مشــکل مهار تورم و 
دومین اقدام تقویت نظارت اســت. در این 
صــورت می تــوان راهکارهایی بــرای حل 
مشکل اندیشــید اما متاسفانه مشکلات در 
ایران مشــمول مرور زمان می شــوند و این 

خطرناک ترین اتفاق است .
این صاجب نظــر اقتصــادی تاکید کرد: 
سال هاســت دربــاره یارانــه پنهــان حرف 
می زنند اما می بینیم که مشــکلات حل که 
نمی شود هیچ پیچیده تر از قبل نیز می شود 
و همین مســاله بحــران اصلــی اقتصاد و 

سیاست ماست.

آشفتگی در قیمت گذاری نان ؛

طرح کارتی کردن فروش نان هم سفره فساد را جمع کرد؟

سخنگوی وزارت خارجه در واکنش به بیانیه 
گروه هفت، گفت: بهتر اســت مروری بر سوابق 
سیاه حقوق بشری خود کرده و به ننگ حمایت 
از کودک کُشــی، جنایت جنگی و نسل کُشــی 

رژیم صهیونیستی در غزه پایان دهید.
به گزارش مهر، ناصر کنعانی سخنگوی وزارت 
ادعاهــای مندرج در  امور خارجه کشــورمان 
بیانیه مشــترک وزرای خارجه گروه ۷ و بیانیه 
مشترک نشســت وزرای خارجه و دفاع ژاپن و 
انگلیس در حاشیه نشست وزرای خارجه گروه 
۷ در توکیو را مردود و بی اســاس دانست و آن 

را قویاً محکوم کرد.
وی افزود: همان گونه که بارها اعلام گردیده، 
سلاح هســته ای در دکترین نظامی جمهوری 
اســلامی ایران هیــچ گونه جایگاهــی ندارد و 
اهداف و برنامه هســته ای ایران کاملًا صلح آمیز 
اســت و در این راســتا ایران تمامــی تعهدات 
خــود را انجام داده و این موضوع بارها به تأیید 

آژانس بین المللی انرژی اتمی رسیده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه با تاکید بر اینکه 
رویکرد سیاســت خارجی جمهوری اســلامی 
ایــران در منطقه غرب آســیا همواره در جهت 
ثبات و تأمین امنیت ایــن منطقه بوده، افزود: 
شــواهد تاریخی و تجارب حاضر نشان می دهد 
که حضــور نظامی کشــورهای فرامنطقه ای از 
مهمترین عوامل و عناصر ایجاد ناامنی و دامن 

زدن به بی ثباتی در این منطقه بوده است.
کنعانــی در واکنــش بــه ادعاهــای واهی و 
مضحک مندرج در بیانیه یادشــده در خصوص 
گروه های مقاومت در فلسطین و لبنان و طرح 
اســلامی  جمهوری  از  نامربوط  خواســته های 
ایران، اظهار داشت: از آغازین روز بحران جاری 

غزه، جمهوری اســلامی ایران تلاش های بدون 
وقفــه ای را در جهــت توقف حمــلات نظامی 
رژیم متجاوز صهیونیستی به غزه و حفظ جان 
شهروندان و ساکنان بی دفاع آن آغاز نموده که 

همچنان ادامه دارد.
وی ادامه داد: جای تعجب و تأســف بســیار 
است که بانیان اشغال سرزمین ملت فلسطین و 
ایجاد کنندگان رژیم جعلی اسرائیل و حامیان 
تمام عیار جنایات جنگی صهیونیســت ها علیه 
مردم مظلــوم فلســطین، در جایــگاه مدعی 
قــرار گرفته و با تغییر جایــگاه ظالم و مظلوم، 
گروه های مقاومت و آزادی بخش فلســطین را 
به تندروی و ایجاد بی ثباتی و تنش آفرینی در 

منطقه متهم می کنند.
کنعانــی بیان کــرد: غصب ســرزمین ملت 
فلسطین، کشتارهای دسته جمعی و نسل کُشی 
ساکنان و صاحبان فلسطین، تخریب خانه ها و 
مزارع مردم، حمله به اماکن دینی و اســلامی، 
بیمارســتانها و مراکز درمانــی و ویران کردن 
آنها، کودک کُشی، دستگیری و شکنجه مردان 
و زنان و حتــی کودکان، تحقیــر و توهین به 
کرامت ملت فلســطین و ده هــا و صدها اقدام 
ناقــض حقوق بشــر و حقــوق بین الملل، تنها 
بخشی از جنایاتی است که رژیم اشغالگر قدس 
در حق مردم مظلوم فلســطین مرتکب گردیده 

و همچنان ادامه دارد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه افزود: آنچه از 
نشســت وزرای خارجه گروه ۷ در توکیو انتظار 
می رفت، عمل به مســئولیت بین المللی خود از 
جمله محکومیت اقدامات ناقض حقوق بشــر و 
حقــوق بین الملل رژیم صهیونیســتی در غزه، 
قطع حمایت از جنایات جنگی و نسل کُشی در 

غــزه و تلاش برای خاتمه فــوری و بدون قید 
و شــرط حملات نظامی و رفــع محاصره غزه 
و دسترســی آزاد شــهروندان و ساکنان آن به 

کمک های بشردوستانه بین المللی بود.
سخنگوی وزارت امور خارجه ادعاهای مطرح 
شده علیه کشورمان در خصوص جنگ اوکراین، 
برنامه موشــکی، پهپادها، بازیگران غیردولتی، 
امنیت دریایی و آبراه ها را بی اساس و بی ارزش 
و برآمــده از اهداف و انگیزه های سیاســی این 

کشورها دانست.
کنعانی گفت: حقوق بشــر در نظام جمهوری 
اسلامی ایران و قانون اساســی و دیگر قوانین 
داخلــی آن از جایــگاه والای دینی، اخلاقی و 
انســانی برخوردار بوده و دولت هایی که ایران 
را به رعایت حقوق بشــر توصیه می کنند، بهتر 
اســت مروری بر ســوابق ســیاه حقوق بشری 
خود کــرده و همچنیــن به ننــگ حمایت از 
کودک کُشــی، جنایت جنگی و نسل کُشی رژیم 

صهیونیستی در غزه پایان دهند.

واکنش ایران به بیانیه گروه هفت؛

به ننگ حمایت از کودک کُشی در غزه پایان دهید



خبر
سرکنسول چین در بندرعباس اعلام کرد؛

ظرفیت های کیش را به فعالان 
اقتصادی چین معرفی می کنیم

سرکنسول چین در بندرعباس با ابراز شگفتی از تغییرات به 
وجود آمده در کیش در ۲۰ ســال گذشته، گفت: برای معرفی 
ظرفیت های سرمایه گذاری در کیش به فعالان اقتصادی چینی 

آمادگی داریم.
» شــو وی« در گفت و گو با خبرنــگاران اظهار کرد: آخرین 
ســفرم به جزیره کیش حدود ۲۳ ســال پیش بود؛ باید اذعان 
کنم که پیشرفت و توسعه کیش طی ۲ دهه گذشته بسیار قابل 

توجه و شگفت انگیز است.
وی تشکیل کنسولگری چین در بندرعباس را نقطه عطفی در 
معرفی ظرفیت های ســرمایه گذاری دانست و افزود: بسته های 
سرمایه گذاری در کیش را به فعالان اقتصادی و سرمایه گذاران 

چینی معرفی می کنیم.
سرکنســول چین در بندرعبــاس با بیان اینکــه تحریم ها 
نتوانســت تا سدی مقابل توسعه ایران باشــد، بیان کرد: قطع 
یقیــن بدون مقاومت مردم، نمی توان در مقابل تحریم های این 
چنینی به توسعه دســت یافت؛ ما با مردم ایران حس دوستی 

داریم و برایمان قابل احترام هستند.

سرکنسول هند در بندرعباس :

فعالان اقتصادی هند به کیش اعزام 
می شوند

سرکنســول هند در بندرعباس گفت: کیش مستعد سرمایه 
گذاری است و در همین راستا برنامه ریزی برای حضور تجار و 

بازرگانان هندی در این جزیره آغاز شده است.
»آچــان تودی« در گفت و گو با خبرنگاران ضمن اشــاره به 
دیدار سفیر هند با مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش، اظهار 
کرد: در این دیدار نیز سفیر هند به علاقه مندی جهت سرمایه 

گذاری در جزیره کیش تاکید کردند.
وی اضافــه کرد: تصمیــم داریم تا در حوزه هــای مختلفی 
همچون »آی تی«، »گردشــگری ســلامت«، »گردشــگری 
آموزشــی« و صنعت نفت و پتروشیمی در این منطقه سرمایه 

گذاری مشترک انجام شود.

دولت در پرداخت تسهیلات به بخش 
تعاون رکورد زد

مدیرعامل بانک توسعه تعاون کشور با اشاره به سیاست های 
موفق دولت در حمایت از بخش تعاون، گفت: معادل ۶۰ درصد 
از کل تســهیلات ارائه شده در این بانک از زمان تاسیس، فقط 

طی ۲ سال اخیر تسهیلات بانکی ارائه شده است.
»محمد شــیخ حســینی« در حاشــیه نمایشــگاه »کیش 
اینوکــس« و در گفت و گو با خبرنگاران اظهار کرد: ۷۰ درصد 
از کل تسهیلات ارائه شــده در این بانک مختص بخش تعاون 

بوده است.
وی با بیان اینکه دولت ســیزدهم توجه ویــژه ای به اقتصاد 
مردمــی و تقویت بخش تعاون دارد، افزود: در این دوره با مهار 

تورم و کنترل نقدینگی، وضعیت اقتصادی به ثبات رسید.
مدیرعامل بانک توســعه تعاون ادامــه داد: همچنین در این 
دوره اکثر بانک ها به ســودهی رســیدند و ناترازی سود و زیان 

به حداقل رسید.
وی با بیان اینکه تورم فســادزا اســت، اظهــار کرد: تحقق 

بانکداری اسلامی بدون مهار تورم ممکن نیست.

انعقاد تفاهم نامه همکاری میان بانک 
سینا و سازمان منطقه آزاد کیش 

مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد کیــش از انعقاد تفاهم نامه 
همکاری سازمان و بانک ســینا با هدف ارائه خدمات و توسعه 
تعاملات مالی و ســرمایه گذاری و ارائــه خدمات ارزی و ریالی 

برای صنایع مختلف فعال و ساکنان کیش خبر داد.
به گــزارش روزنامه اخبار کیش به نقــل از روابط عمومی و 
امور بین الملل ســازمان منطقه آزاد کیش، رحیم سرهنگی در 
مراســم انعقاد تفاهم نامه همکاری میان بانک ســینا و سازمان 
با اشــاره به ظرفیت های مالی و اقتصــادی در صنایع مختلف 
جزیــره گفــت: حضور بانک هــای حرفه ای و خوشــنام باعث 
شــکوفایی هر چه بیشــتر این ظرفیت هاخواهد شد. سرهنگی 
با اشاره به گردش مالی گســترده مؤسسات، بنگاه ها و فعالان 
اقتصــادی جزیره عنوان کرد: انعقاد ایــن تفاهم نامه با ابعادی 
جامع و کامل تدوین شــده و شامل تمام همکاری های متقابل 
در بسیاری از حوزه های مالی و سرمایه گذاری است مدیرعامل 
ســازمان منطقه آزاد کیش افزود: مســتقل  شدن شعبه بانک 
ســینا در کیش اقدامی موثر برای کاهش مسیر خدمت رسانی 
به مشــتریان خواهد بود.غلامرضا فتحعلی، این تفاهم نامه را به 
عنوان نقشه راه همکاری میان این بانک و سازمان منطقه آزاد 
کیش بر شــمرد و گفت: مفاد این تفاهم نامه به گونه ای تنظیم 
شــده است که همه نیازهای حال و آینده در حوزه تأمین مالی 
و ســرمایه گذاری را تامیــن خواهد کرد. فتحعلــی با تأکید بر 
اهتمام بانک سینا بر اســتفاده از فرصت های مالی و اقتصادی 
منطقه آزاد کیش، عنوان کرد: شــعبه بانک سینا در کیش بر 
اساس ضرورت ها و نیاز فعالان اقتصادی جزیره به صورت شعبه 
مســتقل فعالیت خواهد کرد و ارائه خدمات بانکی به مشتریان 
به صورت متمرکز، در سریع ترین زمان ممکن انجام خواهد شد. 
مدیرعامل بانک سینا اظهار داشت: در حوزه لیزینگ خودروها 
نیــز با عاملیت شــرکت لیزینگ ســینا و اســتفاده از پلتفرم 
"ســی لیز" به عنوان یکی از اپلیکیشن های سرزمین هوشمند 
سینا طرح ویژه ای در راستای عملیاتی شدن تفاهم نامه در نظر 
گرفته شده است.گفتنی است، پیش بینی ارائه برخی خدمات و 
محصولات الکترونیک بانک سینا مانند "سفرکارت" و"بن کارت 

ضیافت از دیگر موارد عنوان شده در این نشست بود.

اخبار

ممنوعیت پروازهای 
چارتری در دو مسیر کیش 

و قشم لغو شد
سخنگوی سازمان هواپیمایی از لغو ممنوعیت 
پروازهای چارتری در مسیرهای منتهی به جزایر 
کیش و قشم تا پایان بهمن سال جاری خبر داد.

به گــزارش مهر، جعفری یازرلو ســخنگوی 
ســازمان هواپیمایی کشــور، گفت: محدودیت 
اعمال شــده در دو مسیر کیش و قشم تا پایان 

بهمن ماه سال جاری تعلیق شد.
سخنگوی ســازمان هواپیمایی کشور تاکید 
کرد: در برابر ابلاغیه سازمان هواپیمایی کشوری 
و با توجه به ورود به فصل کم ترافیک پروازی در 
مسیرهای داخلی و کاهش فشار تقاضا با هدف 
تقویت و توسعه گردشگری در کشور، مسیرهای 
منتهی به جزایر کیش و قشم به مسیرهای معاف 
از ممنوعیت برقــراری پروازهای چارتری اضافه 
شد.به گفته وی، پس از اتمام مدت زمان تعیین 
شده، سیاستگذاری جدید بر اساس تحلیل بازار 
توسط این سازمان انجام و جهت اجرا به تمامی 

شرکت های هواپیمایی ابلاغ خواهد شد.

اعلام آمادگی سرمایه 
گذاران روسی برای 

توسعه تبادلات گردشگری 
باقشم

مدیر میــراث فرهنگــی، صنایع دســتی و 
گردشــگری منطقه آزاد قشــم از اســتقبال و 
علاقه سرمایه گذاران کشور روسیه برای توسعه 
تبادلات گردشــگری بین جزیره جهانی قشم و 

کشور روسیه خبر داد.
به گزارش مهر، ابراهیم رســتم گورانی اظهار 
داشت: سرمایه گذاران روسیه با هدف شناخت 
ظرفیت ها و زیرساخت های گردشگری جزیره 
در غرفه سازمان منطقه آزاد قشم حضور یافتند.

وی ادامه داد: پس از انجام مذاکرات اولیه مقرر 
شد، ســرمایه گذاران روسی به منظور بازدید از 

زیرساخت ها و جاذبه های به قشم سفر کنند.
گورانی تصریح کرد: مــا آمادگی داریم تا در 
قالب فم تور پذیرای گردشــگران روس باشیم و 
مذاکــرات اولیه برای همکاری های دوجانبه در 
خصوص اعزام و پذیرش گردشــگر بین قشم و 
روسیه انجام شد.مدیر میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشــگری سازمان منطقه آزاد قشم 
بیان داشــت: حوزه های گردشــگری دریایی، 
میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری 
طبیعــی از جمله مهمترین بخــش های مورد 
علاقه روس ها برای توسعه گردشگری در قشم 
می باشد.گورانی خاطر نشان کرد: شرایط حمل 
و نقل و لجستیک، هزینه های سفر و زیرساخت 
های قشم از جمله مهمترین مباحث مطرح شده 
در نشســت با روس ها بود.دهمین دوره رویداد 
بین المللی کیــش اینوکس به میزبانی منطقه 
آزاد کیش و با حضور مشــاور رییس جمهور و 
دبیرشورایعالی مناطق آزاد، مدیران عامل مناطق 
آزاد، مدیران ارشــد نظام بانکی، بورســی، اتاق 
بازرگانی، صاحب نظران اقتصادی کشور، سرمایه 
گذاران داخلی و خارجی از تاریخ دوشــنبه 15 
لغایت پنجشنبه 18 آبان در مرکز نمایشگاهی 
بین المللی منطقه آزاد کیش در حال برگزاری 

است.

در حاشیه دهمین نمایشگاه کیش 
اینوکس صورت گرفت؛

 افتتاح شعبه کیش سازمان 
بورس و اوراق بهادار

معاون اجرایی ســازمان بورس و اوراق بهادار از 
افتتاح شعبه کیش سازمان بورس و اوراق بهادار با 
هدف توسعه فعالیت های سازمان بورس در کیش 

خبرداد.
به گــزارش روزنامه اخبار کیش به نقل ازپایگاه 
خبری تحلیلــی فیدار آریا، در حاشــیه برگزاری 
کیــش اینوکس آیین رونمایی از مجوز تاســیس 
شــعبه کیش ســازمان بــورس و اوراق بهادار در 
کیش صورت پذیرفت.حسن فرج زاده دهکردی در 
حاشیه این مراسم در جمع خبرنگاران با اشاره به 
اهمیت فرهنگس سازی و آموزش سواد بورس در 
بین مردم اظهار کرد: در راســتای توسعه فعالیت 
های ســازمان بورس و اوراق بهادار به عنوان یکی 
از وظایف اســتراتژیک در توسعه سرمایه گذاری و 
افزایش ســواد مالی در استان های مختلفی فعال 
بوده و در قالب بورس منطقه ای موضوعاتی مانند 
فرهنگ سازی و توسعه سبد مالی را پیگیری می 
کنیم.وی با بیان اینکه با کســب مجوز فعالیت از 
منطقه آزاد کیش ســازمان بــورس و اوراق بهادار 
شــعبه ای را در کیش افتتاح کرده اســت افزود: 
افتتاح این شعبه می تواند در راستای توسعه عدالت 
آموزشــی در توسعه سواد مالی و وجود یک فضا و 

بستربرای فعالیت مالی کمک کند
فرج زاده این همکاری بین سازمان منطقه آزاد 
کیش  و ســازمان بورس و اوراق بهــادار را گامی 
برای کمک به ایجــاد بورس بین الملل در جزیره 
کیش برشمرد و خاطر نشــان کرد: شورای عالی 
بــورس مجوز لازم در این زمینــه را صادر کرده و 
باید فرآیندهــای اداری و مقدماتی بــرای ایجاد 
بورس طی شــود و وجود شعبه بورس در منطقه 
آزاد به پیگیری مستمر این موضوع کمک می کند.

گفتنی است که جزیره کیش از سال 1۳84 دارای 
تالار بورس منطقه ای اســت و این تالار به عنوان 
اولین تالار بورس منطقه ای در مناطق آزاد تجاری 
فعالیت خود را آغاز کرد و هدف اصلی از راه اندازی 
تالارهای منطقه ای گسترش فرهنگ سهامداری 
از طریق ارائه خدمات آموزشــی و اطلاع رســانی 
در حوزه بازار بورس و تســهیل دسترس عموم به 

خدمات بازار سرمایه است

3
رییس شورای هماهنگی و همکاری فعالین اقتصادی مناطق آزاد کشور در دیدار با معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان منطقه 
آزاد کیش گفت: جزیره کیش نیازمند متولی قدرتمند است که بطور قطع خروجی سازمانی با عملکرد قوی، به تمام جزیره باز 

می گردد.
به گزارش روزنامه اخبارکیش به نقل از روابط عمومی جامعه بازاریان و بازرگانان کیش، رحمان سادات نجفی با اشاره به عدم 
ثبات مدیریتی حاکم بر سازمان طی چند سال اخیر و تأثیر نامطلوب آن بر نحوه مدیریت جزیره کیش اظهار امیدواری کرد با 

استمرار مأموریت مدیران شایسته در بدنه سازمان منطقه آزاد کیش، شاهد اجرای سیاست ها و تصمیم گیری های صحیح در 
مهمترین مقصد گردشگری ایران زمین باشیم.

مدیرعامل جامعه بازاریان و بازرگانان کیش به تأثیر حضور گردشــگر بر وضعیت اقتصادی جزیره و بازارهای کیش اشاره کرد 
و افزود ؛ برای نجات اقتصاد جزیره کیش از تورکود حاکم می بایســت برنامه ریزی سریع برای جذب گردشگر از سوی سازمان 

منطقه آزاد کیش با هدف بازگشت رونق در جزیره بعنوان یک مطالبه عمومی در دستور کار مدیران این سازمان قرار گیرد.

جزیره کیش، نیازمند متولی قدرتمند است

کیش
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

شنبه
20 آبان 1402
 شماره  1563

ارائــه خدمات حمل و نقلی رایــگان ، اجرای 1۲ برنامه 
ورزشــی مفرح و رونمایی از دو طرح زیســت محیطی از 

جمله برنامه های گرامیداشت روز کیش است.
به گــزارش روزنامه اخبار کیش به نقل از روابط عمومی 
شــرکت عمران،آب و خدمات، به مناســبت گرامیداشت 
۲۰آبان و با هماهنگی ســتاد برگــزاری روز کیش ، علاوه 
بر تزیین معابر و میادیــن با پرچم های نیلی رنگ، مینی 
بوس های شهری روز شنبه بیستم آبان از ساعت ۷ و سی 
دقیقه تا ۲۳ به طور رایگان ســاکنان و گردشــگران را در 

نقاط مختلف شهری جابجا می کنند.
بر اساس این گزارش رونمایی از نرم افزار بازیاب با هدف 
جلب مشارکت مردمی در مدیریت پسماند و اجرای موفق 
تر طرح تفکیک پســماند از مبدا در مراسم روز کیش که 
شــامگاه جمعه 19 آبان در تالار شــهر برگزار می شود و 
آغاز بکار ایستگاه جمع آوری پسماند روغن های خوراکی 
منازل در پارک مینا در روز شنبه ۲۰ آبان از جمله برنامه 
های شرکت عمران، آب و خدمات به مناسبت گرامیداشت 

روز کیش است.
1۲ برنامه ورزشی مفرح و متنوع نیز از 18 تا ۲۷ آبان با 
هدف گرامیداشــت هفته کیش به همت معاونت ورزش و 

تفریحات سالم این شرکت اجرا می شود.
مسابقات پدل برد و کیبل اسکی ویژه آقایان و بانوان روز 
های 18 و 19 آبان ساعت 15 در اسکله مارینا، ماهیگیری 
اســپیلینگ و پترولینگ ویژه آقایان در روزهای 18 و 19 
در ساعت 5 صبح در ساحل سیمرغ ، فیتنس چلنج بانوان 
ســاعت 9 صبح جمعه 19 آبان در ســالن کوثر مجموعه 
المپیک و قوی ترین مردان کیش ســاعت 8 صبح همان 
روز در پارک شــهر ، مسابقات شطرنج در دو گروه آقایان 

و بانوان در ســاعت 1۶ جمعه 19 آبان در اسکله تفریحی 
، دو مســابقه روپایی و شــنای آبهای آزاد ویژه آقایان در 
روز دو شــنبه ۲۲ آبان به ترتیــب در پایگاه ورزش های 
همگانی اســکله تفریحی و اسکله مارینا، مسابقات شنا در 
روز پنجشــنبه ۲5 آبان در پلاژ بانوان و در گروه آقایان در 
استخر المپیک و برنامه ملی دو ماراتن با حضور ورزشکاران 
سراسر کشــور در روز جمعه ۲۶ آبان از برنامه های مفرح 
ورزشــی شــرکت عمران، آب و خدمات به مناسبت هفته 

کیش است.
اجرای رژه خودروهای گردشــگری مجمع رنت کاران با 
همکاری مدیریت حمل و نقل عمومی و معاونت گرشگری 
ســازمان منطقه آزاد کیش هم از دیگــر برنامه های روز 
کیش اســت که از ســاعت 1۶ و ۳۰ دقیقه شنبه بیستم 
آبان از مقابل ســازمان منطقه آزاد کیش آغاز شــده و تا 
میدان آبشــار ادامه خوهد داشــت. در انتهــا نیز همایش 
خودروهای رنت کاران ســاعت 19 در پارکینگ مجموعه 

برنامه های ویژه به مناسبت ۲۰ ابان روز کیش

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شــرکت هواپیمایی 
کیش با اشــاره به افزایش پرواز در مســیر کیش به دبی و 
بالعکس از اجرای طرح تمدید روادید مســافران خارجی در 

کیش خبر داد.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکز کیش، امیرحسین 
فتوره چی گفت: شــرکت هواپیمایی کیش از حدود یکسال 
پیش با همــکاری و رایزنی نماینــده وزارت امور خارجه و 

ســفیر ایران در امارات متحده عربی، موفق به اخذ موافقت 
اصولی بــرای برقراری پرواز های مســیر کیــش به دبی و 

بالعکس شد.
وی افــزود: شــرکت هواپیمایی کیش با اخــذ مجوز ها و 
تامین تجهیزات واســتاندارد های لازم، نسبت به برقراری 5 
پرواز هفتگی شــامل سه پرواز از مبدا کیش به فرودگاه بین 
المللی دبی )DXB( و دو پرواز از جزیره کیش به فرودگاه 

آل مکتوم )DWC( اقدام کرد.
مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شــرکت هواپیمایی 
کیــش خاطرنشــان کرد: با گســترش روابــط دیپلماتیک 
جمهوری اســلامی ایران و کشور های حوزه خلیج فارس در 
دولت ســیزدهم و با همکاری شــرکت بنادر و فرودگاه های 
جزیره کیش و سایر ســازمان ها بار دیگر مسافران خارجی 

نیازمند تمدید روادید به جزیره کیش سفر خواهند کرد.

اجرای طرح تمدید روادید مسافران خارجی در کیش

با توافق ســازمان منطقه آزاد کیش و بانک توسعه 
و تعاون، سقف اختیارات شــعبه این بانک در جزیره 
کیش در حوزه تســهیلات، اعتبارات، صدور اعتبارات 
اســنادی، ضمانت نامه ها و اوراق بدهی افزایش می 

باید.
به گــزارش روزنامــه اخبار کیش به نقــل ازروابط 
عمومی و اموربین الملل ســازمان منطقه آزاد کیش، 
در نشست رحیم ســرهنگی با محمد شــیخ حسینی 
مدیرعامل بانک توســعه تعاون که عصر چهارشنبه در 
حاشیه نشســت های تخصصی نمایشگاه اینوکس در 
مرکــز همایش های بین المللی برگزار شــد؛ طرفین 
علاقمندی خــود را جهت ادامه تعاملات ســازنده و 

گسترش همکاری ها اعلام داشتند.
در این نشست مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش 
با اشــاره به ظرفیت های خوب بانک توسعه و تعاون 
و همکارهــای این بانک با تعاونی های مطرح و بزرگ 
کشور گفت: معرفی بسته های سرمایه گذاری سازمان 
منطقــه آزاد کیش به تعاونی های موفق، تامین مالی، 
ایجاد بســتر لازم برای رشــد و فعالیت آنان در کنار 
مشــارکت طرفین در پروژهای مختلف، فصل تازه ای 

از همکاری های دوجانبه را رقم خواهد زد.
  رحیم ســرهنگی بــا بیان این که هدف ســازمان 
منطقه آزاد کیش جذب ســرمایه گــذاری در حوزه 

های گردشــگری، فناوری ارتباطات و اطلاعات، مالی 
و صنایع دریا محور است؛ افزود: جزیره کیش در این 
حوزه ها مزیت رقابتی و نســبی دارد و آمادگی داریم 
در حوزه های توسعه تکنولوژی، حوزه های نوآوری و 

شرکت های دانش بنیان مشارکت کنیم .
بــر اســاس این گزارش در این نشســت بــا توافق 
ســازمان منطقه آزاد کیش و بانک توســعه و تعاون، 
مقرر شــد شــعبه این بانک در جزیــره کیش برای 
تســریع و تســهیل در ارائه خدمات اعتباری و بانکی 
به شــعبه ممتــاز ارتقا یابــد. با عملیاتی شــدن این 

تصمیم و تصویب آن در هیات مدیره بانک توســعه و 
تعاون، سقف اختیارات این شعبه در حوزه تسهیلات، 
اعتبارات، صــدور اعتبارات اســنادی، ضمانت نامه و 

اوراق بدهی افزایش می یابد.
همچنیــن محمد  شــیخ حســینی مدیرعامل بانک 
توســعه و تعاون در این نشســت با اشــاره به دامنه 
فعالیت گسترده ســازمان منطقه آزادکیش و ظرفیت 
های عملیاتی بان8 ظ)ک توســعه تعاون در کشور و 
نیز شــناخت و آگاهی رحیم ســرهنگی به ماموریت 
هــای بان!ک و دیــدگاه مثبتی که بــه بخش تعاون 
مقولــه تعاون دارنــد؛ گفت: طرفیــن، ماموریت های 
مشــترکی در حوزه اقتصاد، حمایت ازظد88 تولید و 
اشــتغال دارند که با بسط و گســترش ارتباط، تعامل 
و همکاری های دوجانبه فعلــی می توانیم به اقتصاد 

کنیم. کشور کمک 
مدیرعامل بانک توسعه و تعاون بر حمایت این بانک 
از تعاونی ها،کارآفرینان و تولید کنندگان این منطقه 
تاکید کــرد و از حمایت مالی این بانــک در تکمیل 
پروژه مســکونی تعاونی رانندگان حمل و نقل عمومی 
کیش با 1۲48 واحد خبر داد و افزود: آمادگی داریم 
در قالــب تفاهم نامه، تســهیلات مناســبی را برای 
سازمان منطقه آزاد کیش، شــرکت تابعه،کارآفرینان 
و فعــالان اقتصادی کیش از محل تلفیق منابع داخلی 

با پیگیری مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش محقق شد؛

افزایش خدمات بانک توسعه تعاون در کیش

طبق آخرین اطلاعیه سامانه مدیریت مرکزی حمل و نقل درون شهری 
و حومه کشــوری جهت دریافت سهمیه سوخت عملکردی خودروهای 
بــاری دیزلی طی کلیه مراحل ثبت نام ، صدور و دریافت مجوزهای لازم 

در سامانه مرکزی https://utcms.ir الزامی می باشد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت عمران، آب و خدمات ، بنا بر اعلام 
مدیریت حمل و نقل عمومی این شرکت نام نویسی  و دریافت مجوزهای 
لازم جهت اعمال ســوخت عملکردی بر روی خودروهای دیزلی باری ) 

کامیونت ، کامیون و ...( به شــرح ذیل انجام می شــود  و رانندگان می 
توانند با در دست داشــتن اصل مدارک بارگذاری شده درسامانه مزبور، 
جهت احراز هویت و دریافت مجوزهای صادر شده به مدیریت حمل ونقل 

عمومی شرکت عمران ، آب وخدمات منطقه آزاد مراجعه نمایند.
الف – نصب GPS   از شرکت پیمانکار مربوطه

ب- ثبت نام و اخذ پروانه اشتغال رانندگان ، مخصوص راننده خودروی 
utcms.ir مربوطه در سامانه

ج - ثبت نام و اخذ پروانه فعالیت رانندگان مخصوص مالک ) حقیقی 
utcms.ir یا حقوقی ( خودروی مربوطه  در سامانه

د - پیش نیاز بار برگ ثبت نام در سامانه utcms.ir قسمت تعیین 
ارتباط راننده با خودرو می باشد

ز - جهت دانلود برنامه باربرگ می توان با گوشــی موبایل مستقیم از 
اینترنت اقدام و با وارد کردن اطلاعات و مشخصات خودرو و راننده مذکور 

جهت ادامه فرایند اقدام نمود.

الزام کلیه مالکان و رانندگان وسائط نقلیه دیزلی باری)گازوئیل سوز( به 
UTCMS.IR دریافت مجوز از سامانه مرکزی
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هنگامه پناهی تهیه کننده و بنیانگذار کمپانی »سلولوئد دریمز« که سابقه همکاری با سینماگران سرشناس سینمای 
ایران و جهان را داشــت در ۶۷ ســالگی درگذشت.به گزارش ایسنا، هنگامه پناهی که با افرادی چون  »ژاک اودیار«، 
»هیروکازو کورئیدا« و »ژیا ژانگکه« و عباس کیارســتمی کار می کرد، بر اســاس بیانیه ای که توسط یک روزنامه نگار 
سینما که سال ها با وی کار می کرد، منتشر شده ، آمده است که پناهی پس از مبارزه با یک بیماری طولانی درگذشته 

است.
پناهی در ایران متولد شــد و از ۱۲ ســالگی در بلژیک زندگی کرد و در سال ۱۹۹۳ به فرانسه نقل مکان کرد. آنجا 

بود که شرکت فروش سلولوئید دریمز )Celluloid Dreams( را تأسیس کرد و نقش عمده ای در تولید مشترک، 
تامین مالی و فروش حقوق بین المللی تعدادی زیادی از آثار ســینمایی داشــت که از آن جمله می توان به »تاکسی« 
برنده خرس طلایی برلیناله ساخته جعفر پناهی، »پیامبر« و فیلم برنده نخل طلای »دیپان« ساخته کارگردان معروف 

فرانسوی »ژاک اودیار«و »خانه دوست کجاست؟« و »کلوزآپ« از عباس کیارستمی اشاره کرد.
او به دلیل ذوق فوق العاده اش در انتخاب فیلم ها و توانایی قابل توجه در شناسایی کارگردانان آینده دار معروف بود. 
یکی از آخرین پروژه های او »خرس نیست« از جعفر پناهی بود که در سال ۲۰۲۲ جایزه بزرگ ونیز را از آن خود کرد.

درگذشت یک فعال سینما

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

شنبه
20 آبان 1402
 شماره  1563

خبر

جایزه »مهتاب میرزائی« اهدا شد
هفدهمین دوره جایزه مهتاب میرزائی با معرفی برگزیدگان 

به کار خود پایان داد.
به گزارش ایســنا، مراســم پایانی جایزه »مهتــاب« امروز، 
پنجشنبه هجدهم آبان همزمان با زادروز مهتاب میرزائی برگزار 

و جایزه های هفدهمین دوره به شرح زیر اهدا شد:
نیلوفــر عبداللهی، جوان ترین همکار مجله نگاه نو در ســال 

.۱۴۰۱
نصرالله کســرائیان، بهترین نویسنده نقد کتاب در ۱۴۰۱ به 

انتخاب خوانندگان نگاه نو.
زهرا صابری، بهترین مترجم مقاله در سال ۱۴۰۱، به انتخاب 

خوانندگان نگاه نو.
حسن بهشتی پور، بهترین نویسنده مقاله در سال ۱۴۰۱، به 

انتخاب خوانندگان نگاه نو.
در این مراسم لوح  تقدیر نگاه نو به آرش ایزدی که نزدیک به 

۲۰ سال امور انفورماتیکی نگاه نو را انجام داده  است، اهدا شد.
جایزه های اصلی این مراسم را شرکت بیدار )نمایندگی چند 

برند مطرح خودنویس در ایران( در اختیار نگاه نو گذاشت.
چند ناشــر نیز کتاب های خود را بــه برندگان جایزه ها اهدا 
کردند: نشــر نو، نشر نی، نشــر کارنامه، نشر فرهنگ معاصر و 

نشر مرکز.
همچنین نصرالله کسرائیان کتاب کویرهای ایران )نشر آگاه( 

از عکس های خود را به حاضران در مراسم تقدیم کرد.

داستان یک دَر!

مقاومت یک در چوبی در برابر 
حمله دشمن

پشــت هر دَر داستانی اســت و با هر بار باز و بسته شدنش 
مســیری جدید پیش خواهد آمد؛ در این میان بعضی »دَر«ها 

نیز خود داستانی دارند.
کمی از غروب گذشته و بافت تاریخیِ این شهرِ خاکی رنگ، 
دست به سیاهی شب داده؛ سقف آسمان بلند است و با نگاهی 
عمیق تر ستاره ها بیشــتر خواهند شد؛ مسیر کوچه ها تنگ و 
دیواره هــای کاهگلی نفس را تنگ کردند؛ تیرهای برق چوبی، 

رنگ زردِ زرد یا مهتابی می تابانند.
به گزارش ایسنا، اینجا کاشــان؛ مسجد و مدرسه آقابزرگ؛ 
دو پیر نشــین )سکوهایی برای نشســتن( در کناره، کتیبه ای 
بالای یک سردر قرار گرفته؛ کاشی های خشتی الوان، فضا را با 

رنگ های آبی، زرد، صورتی و سبز تزیین کرده است. 
سنگ های بزرگ پاخورده، براق، صیقلی و مربعی شکل فضای 
ورودی، مهمان هــا را به گــذر از زیر کتیبه و دَر چوبی هدایت 
می کنند؛ بر قسمتی از کتیبه نقش بسته که »به حکم محکم 
شاهنشاه عادل، باذن محمد شاه قاجار خلدالله ملکه و احسانه، 
حجت الاسلام ملامحمد مهدی نراقی به موجب فرمان مبارک 
مقرر آمده از تکالیف دیوانی معاف شد.« و می گوید که به اذن 
محمد شاه قاجار، تخفیفاتی بر مالیات ملامحمد مهدی نراقی، 

قصابان و دباغان در نظر گرفته شده است. 
زیــر این کتیبه دَری با ۶ هزار و ۶۶۶ میخ کوبیده شــده بر 

آن، باز است. 
طرح و نقش، با هنر »کنــده کاری« بر دو لنگه دَر رویانیده 
شده، ظرافت با هنر »گره چینی« به آن افزوده  شده و در نهایت 

گل میخ ها بر آن کوبیده شدند.
گل میخ ها استحکام این دَر را برای مقاومت در برابر حملات 
دشمنان تقویت کرده؛ ۶ هزار و ۶۶۶ میخ به تعداد آیات کتاب 
آســمانی دین اسلام، قرآن بر روی دَر دیده می شود؛ میخ هایی 

نسبتا بزرگ که با شکلی شبیه به نیم کُره. 
میخ ها با قرار گرفتن کنار نقوش اســلامی نقش متفاوتی را 

روی دَر ایجاد کردند. 
ســال ها قبل این میخ ها بر دو لنگه در چوبی کوبیده شدند 
تا در برابر حملات دشــمنان دوام بیاورد؛ البته کاربرد کوبیدن 
میخ ها بر دَر بزرگ و محکم مسجد آقابزرگ به افزایش استحکام 

آن محدود نمی شود.
میخ های کوبیده شــده بر در پس از مدتی درون چوب زنگ 
زده و اصطلاحا جنس چوب را تلخ کرده است؛ تلخ شدن چوب، 
که در واقع با ترُد شــدن آن یکسان است که موریانه ها را از آن 
دور کرده است. بر همین اساس دَرهای چوبی مسجد آقا بزرگ 

بیش از ۱۹۰ سال سالم باقی مانده است.
مسجد و مدرســه آقا بزرگ، محلی برای تدریس ملا محمد 

مهدی نراقی از علمای کاشان و اقامه نماز جماعت بود.
ملا محمد مهدی نراقی از اهالی کاشان، همزمان با فوت پدر 
خود به دنیا آمده بود؛ پدر او عالم بود و مردم کاشــان پدر او را 
آقــا بزرگ و برای جلوگیری از تشــابه او را »آقا کوچک« صدا 
می کردند؛ اما آقامحمد خان قاجار در سفری به کاشان در دیدار 
با دیدار علما به جارچیان دســتور داد تا اعلام کنند که از این 
پس باید ملا محمد مهدی نراقی که مردی عالم اســت را هم 

»آقا بزرگ« بنامند.
در برخی روایات هم آمده است که در دیدار شاه با علما، شاه 
از علما می خواهد که درخواستی مطرح کنند. ملا محمد مهدی 
نراقی درخواســت می کند که شاه پشه ها را از آن ها دور کند و 

شاه می گوید چیزی بخواهید که بتوانم انجام دهم. 
پس از آن آقابزرگ از شاه درخواست می کند مسجدی بسازد 

تا در آن نماز بخوانند.
بر همین اســاس، آقامحمد خان قاجار حاکم شــهر را نیز 
مامور کرد تا به خواســت آقا بزرگ مســجدی برای اقامه نماز 
جماعت مردم کاشان بسازد و مسجد و مدرسه آقابزرگ در زمان 
پادشاهی محمدشاه قاجار، با سرمایه حاج محمدتقی خانبان که 

پدر همسر آقا بزرگ نیز بود، بنا شد.
مسجد مدرسه آقابزرگ کاشان با گنبد آجری و مناره کاشی 
کاری شده از اولین نشــانه های تاثیر پذیری معماری ایران از 
غرب را نمایان می سازد؛ این مسجد مانند عالی قاپوی اصفهان، 
گلســتان تهران و مسجد امام تهران از بناهایی است که در آن 
از معماری غربی الهام گرفته شــده اما بر اصول معماری ایرانی 

نیز پایبند است.

خبر

مدیرکل فرهنگ و ارشاد استان: 

تقویت شعر بومی و گویش 
مازندرانی همان تقویت 

فرهنگ بومی است
ایســنا/مازندران مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
مازندران بــا بیان اینکه تقویت شــعر بومی و گویش 
مازندرانی همان تقویت فرهنگ بومی است، گفت: برای 

انتقال این فرهنگ چیزی بهتر از هنر نیست.
احسان آهنگر در آئین تجلیل از برگزیدگان دومین 
شعر بومی مازندران )شــورم( درمحمودآباد گفت: در 
روزهایی که در تقویم رسمی کشورمان به نام روز ملی 
مازندران مزین شده، این برنامه بسیار خوب و ارزشمند 

برگزار شد.
وی افــزود: همه ی این اتفاقات خوب برای همدلی و 
هم افزایی مســئولین و مردم در شهرستان محمودآباد 

است.
آهنگر تصریح کــرد: تقویت شــعر بومی و گویش 
مازندرانی همان تقویت فرهنگ بومی اســت و حمایت 

از آن، حفظ هویت مازندرانی هاست.
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی مازندران ادامه 
داد: این هویت یک ریشــه دارد که در تاریخ ارزشمند 
و باشکوهی با مردم این سرزمین گره خورده است و ما 

امانتدار این تاریخ و فرهنگ ارزشمند هستیم.
وی اظهار کرد: باید تلاش کنیم امانتدار خوبی باشیم 
و همانطور که این تاریخ باشــکوه به دست ما رسیده، 
ســینه به سینه و دست به دست به نسل آینده انتقال 

یابد.
آهنگر یادآور شد: برای انتقال این فرهنگ چیزی بهتر 
از هنر نیســت و برنامه های مختلفی در این چند روز 
برگزار شــد و همه تلاش ما این است که در قالب های 

مختلف هنری بتوانیم این فرهنگ را استفاده کنیم.
این مسئول بیان کرد: ما باید برای ترویج و تحریض 
فرهنگی که طی ســال های متعدد افراد مختلف برای 
آن از خون شان گذشــتند، در شأن آن گام های خوبی 

برداریم.
آهنگر گفت: مازندران را به مشاهیر و مفاخر آن می 
شناسند و این صفت ها شناســنامه فرهنگ مازندران 

هستند که باید حفظ شوند.
به گزارش ایسنا، اســتان مازندران به مرکزیت شهر 
ســاری در شــمال ایران و در  کرانه های جنوبی دریای 
مازندران است و با استان های گلستان، سمنان، تهران، 
البرز، قزوین و گیلان هم مرز بوده و بر اساس بخشنامه 
سال ۱۳۸۸ ســازمان میراث فرهنگی کشور مبنی بر 
انتخــاب روزی با عنوان روز مازندران، پژوهشــگران و 
فعالان حوزه فرهنگ و تمدن اســتان باهم اندیشی و 
همفکری ۱۴ آبان را به خاطر بیعت مردم این اســتان 
با "حسن بن زید علوی" بنیان گذار نخستین حکومت 

شیعی علوی به نام روز مازندران انتخاب کردند.

برنده جایزه ادبی 
»گلداسمیت« معرفی شد

جایزه ادبی ۱۰ هزار پوندی »گلداســمیت« در سال 
۲۰۲۳ بــه »ینجامیــن مایرز« برای اثــر چندوجهی 

»کادی« تعلق گرفت.
به گزارش ایسنا به نقل از گاردین، »بنجامین مایرز« 
برنده جایزه »گلداسمیت« ۲۰۲۳ برای اثر ادبی با عنوان 
»کادی« شد، رمانی که شعر، نثر، نمایشنامه، خاطرات 
روزانــه و گزارش هــای تاریخی واقعــی را در بازگویی 
داســتان ســنت کوتبرت و ارتباط او با کلیسای جامع 

دورهام در هم می آمیزد. 
مایرز به عنوان برنــده، جایزه نقدی ۱۰ هزار پوندی 

دریافت خواهد کرد.
رمان »کادی« در چهار بخش با پیش درآمد نوشــته 
شــده است و بخش های اصلی شامل سال های ۹۹۵ تا 
۲۰۱۹ می شود و هر داستان مربوط به کلیسای جامع 
دورهام اســت که در سال ۱۰۹۳ تأسیس شد و معبد 

کوتبرت را در خود جای داده است.
»مایرز« در ســال ۱۹۷۶ در دورهــام به دنیا آمد و 
نــگارش ۱۲ عنوان کتاب از جمله رمــان »چوبه دار« 
را در کارنامــه دارد که برنده جایزه والتر اســکات برای 
داســتان های تاریخی شد.سال گذشــته اثر مشترک 
دو نویســنده که نگارش آن ۱۰ ســال زمان برده بود، 
به عنــوان اثر برگزیده این جایزه معرفی شــد و برای 
نخســتین بار در تاریخ این جایزه ادبی »دیگو گارسیا« 
نوشته مشترک »ناتاشا سوبرامانین« و »لوک ویلیامز« 
به عنوان برنده انتخاب شد. جایزه کتاب گلداسمیت از 
سال ۱۹۹۳ به یک کتاب منتشرشده در ایالات متحده 
تعلق می گیرد که به صورت همزمان به بررسی رسانه، 

سیاست و سیاست عمومی پرداخته است.

برنده جایزه ادبی 
»گلداسمیت« معرفی شد

جایزه ادبی ۱۰ هزار پوندی »گلداســمیت« در سال 
۲۰۲۳ بــه »ینجامیــن مایرز« برای اثــر چندوجهی 

»کادی« تعلق گرفت.
به گزارش ایسنا به نقل از گاردین، »بنجامین مایرز« 
برنده جایزه »گلداســمیت« ۲۰۲۳ بــرای اثر ادبی با 
عنوان »کادی« شــد، رمانی که شعر، نثر، نمایشنامه، 
خاطرات روزانــه و گزارش های تاریخــی واقعی را در 
بازگویی داستان سنت کوتبرت و ارتباط او با کلیسای 
جامع دورهام در هــم می آمیزد. مایرز به عنوان برنده، 
جایزه نقدی ۱۰ هزار پوندی دریافت خواهد کرد.رمان 
»کادی« در چهار بخش با پیش درآمد نوشــته شــده 
است و بخش های اصلی شامل سال های ۹۹۵ تا ۲۰۱۹ 
می شود و هر داستان مربوط به کلیسای جامع دورهام 
اســت که در سال ۱۰۹۳ تأسیس شد و معبد کوتبرت 
را در خود جای داده اســت.»مایرز« در سال ۱۹۷۶ در 
دورهام به دنیا آمد و نگارش ۱۲ عنوان کتاب از جمله 
رمان »چوبه دار« را در کارنامه دارد که برنده جایزه والتر 

اسکات برای داستان های تاریخی شد.
سال گذشته اثر مشترک دو نویسنده که نگارش آن 
۱۰ سال زمان برده بود، به عنوان اثر برگزیده این جایزه 
معرفی شد و برای نخستین بار در تاریخ این جایزه ادبی 
»دیگو گارسیا« نوشته مشترک »ناتاشا سوبرامانین« و 

»لوک ویلیامز« به عنوان برنده انتخاب شد. 
جایزه کتاب گلداسمیت از سال ۱۹۹۳ به یک کتاب 
منتشرشــده در ایالات متحده تعلــق می گیرد که به 
صورت همزمان به بررســی رسانه، سیاست و سیاست 

عمومی پرداخته است.

از شب گذشته تا امروز این اخبار دست به 
دست می شود که بخاطر حواشی پیش آمده 
در مراسم بدرقه داریوش مهرجویی، برومند 
تصمیم به اســتعفا گرفته است بسیاری هم 
معتقدند که محمدمهدی عسگرپور عامل این 
استعفا اســت اما اینگونه نیست و تاریخ نامه 

استعفا هم مربوط به دهم مهر است.
مهسا بهادری: خونه مادربزرگه هزارتا قصه 
داره، خونه مادربزرگه شادی و غصه داره این 
گذشته ای بود که مرضیه برومند با برنامه های 
کودکش برای ما رقم زد و تا خواســت دوران 
مدیریتی خودش را در خانه سینما پشت سر 
بگذارد به قدری با مســائل و سنگ اندازی ها 
مواجه شــد که حالا به جای خانه مادربزرگه 
باید بگوییم، خانه )ســینما( هزارتا قصه دارد 
و متاسفانه در ادامه آن هم باید بگوییم خانه 

سینما فقط غم دارد.
قبل از مرضیه برومنــد و اتفاقات اخیر به 
گذشــته بازگردیم ســال ۱۳۶۸ که پس از 
مصوبه مجلس شــورای اســلامی، مبنی بر 
اختصاص ۲٪ از درآمد فروش سینما جهت 
بهبود وضعیت رفاهی و صنفی شاغلان سینما، 
خانه ســینما بنیانگذاری شد. سه سال بعد، 
یعنی در ســال ۱۳۷۱ خانه سینما با حضور 
مدیران دولتی راه اندازی شد که بنیانگذاران 
آن )فخرالدین انوار، معاون ســینمایی وقت 
وزارت ارشاد(، سید محمد بهشتی )مدیرعامل 
وقت بنیاد سینمایی فارابی( و محمدمهدی 
حیدریان )مدیرکل نظارت و ارزشیابی( بودند. 
نخستین هیئت مدیره انتخابی در سال ۱۳۷۲ 

با حضور ۱۹ صنف مختلف تشکیل شد.
مرضیــه برومنــد کارگردان کهنــه کار و 
معتبر ســینمای ایران، در حالــی که دوره 
مدیرعاملی اش در »خانه سینما« به یک سال 
هم نرسیده بود، از ادامه قبول این مسئولیت 
صنفی، استعفا کرد و عطای مدیرعاملی خانه 

سینما را به لقایش بخشید!
این کارگردان خاطره ساز و محبوب سینما 
و تلویزیــون ایــران که در طــول چهاردهه 
گذشــته همواره یکی از چهره های تأثیرگذار 
در زمینه تولید و عرضه محصولات نمایشی 
ویژه کــودکان و نوجوانان بوده و آثار ماندگار 
بســیاری را در قاب تلویزیون و پرده نقره ای 

سینما به ثبت رسانده بود.
خوشحالی برومند

در زمســتان ســال گذشــته، با پیشنهاد 
مدیرعاملی خانه سینما از سوی محمدمهدی 
عســگرپور مواجه شــد و به رغم تردیدهای 
جــدی ای کــه داشــت، آن را پذیرفت. این 
تردیدهــا را از کجا می دانیم؟ خودش در روز 
معارفه اش ایــن ماجرا را مطرح کرد. انتصاب 
مرضیه برومند به مدیرعاملی »خانه سینما« 
آنقدر اتفاق مبارکی بود که تعداد قابل توجهی 
از چهره های معتبر سینما، بعد از مدت ها برای 
مراســم معارفه او در خانه هنرمندان گردهم 
آمدند. عصر روز یکشــنبه ۲۱ اسفندماه بود 
که آیین تودیع منوچهر شاهسواری و معارفه 

مرضیه برومند با حضور ســینماگران برگزار 
شــد. همان روزی که برومند پشت تریبون 
اعلام کرد: »خوشــحال که همه خوشــحال 

شده اند«
برومند ادامه داد: »تصور می کنند من رئیس 
سینمای ایران شــده ام!« بله او درست تذکر 
داده بــود، بخش عمده ای از اتفاقاتی که قرار 
بود در ماه های آینده در ســینمای ایران رقم 
بخورد، خارج از حیطه اختیارات و حتی اطلاع 
مدیرعامل خانه سینما بود. قول می دهم تلاش 
کنم تا تعادلی بین احساسات و عقلانیت خود 
برقرار کنم تــا در آرامش واقع گرایانه و بدون 
سیاست زدگی برنامه های خانه سینما را دنبال 
کنم. به خاطر منافع خانه سینما اهل تعامل و 
گفتگو هستم و از درون خانه سینما از نظرات 
تمام صنوف بهره مند شوم. تقریباً هیچ چیز 
نمی دانم و باید به کمک دوســتان این همه 
مشکل را حل کنیم. امیدوارم آبروی خانم ها 

را نبرم.«
انتصابــی که یک گام روبه جلو به شــمار 
می آمــد چرا کــه انتصاب یــک مدیرعامل 
زن بــرای مهمترین نهاد صنفی ســینمای 
ایران مســئله مهمی بود که با کمی اغماض 

می توانیم بگوییم بی سابقه بود.
او، امــا دیروز و بعد از گذشــت تنها ۸ ماه 
از تکیه بر کرسی مدیرعاملی »خانه سینما« 
با انتشار متنی پرنکته و صریح، از این سمت 

کناره گیری کرد.
دوباره به گذشــته بازگردیــم، به پنج ماه 
پیش حدود ســه ماه بعد از مراســم معارفه، 
مرضیــه برومنددر یک نشســت رســانه ای 
مقابل خبرنگاران قــرار گرفت تا از دغدغه ها 

و اولویت های خود در »خانه سینما« بگوید.
در همین نشســت بود کــه او تأکید کرد 
درباره »مشکلات مالی خانه سینما« کابوس 
می بینــد و مجبور به اســتفاده از قرص های 
آرام بخش شده است. همان جا بود که تأکید 
کرد با مسئولان سازمان سینمایی و ارشاد بر 
سر »ماهیت خانه سینما« اختلاف نظر جدی 
دارد و گفت: »ما می گویم یک صنف هستیم، 

اما آن ها می خواهند یک موسســه فرهنگی 
باشیم.« و همین دو شاخص نشان می داد او 
به درستی معضلات دیرپای این نهاد صنفی را 

شناسایی کرده است.
این نشست رســانه ای که در کنار محمد 
مهدی عســگر پور برگزار شد، دقیقا یک روز 
بعد از ســخنرانی پر از تهدید و خط و نشان 
محمد خزاعی برای گروهی از ســینماگران 
برگزار شــد و برومند در فوری ترین واکنش 
به اظهارات رئیس ســازمان ســینمایی، در 
برابر رسانه ها تأکید کرد: »من از آن سخنان 
بســیار تعجب کردم. احتمــالاً آقای خزاعی 
نمی خواسته بگوید و زبانش اینچنین چرخیده 
است! ما با چنین چیزی موافق نیستیم. اگر 
مناسباتی درست بین خانه سینما و سازمان 
سینمایی درباره فیلم های بدون پروانه شکل 
بگیرد، شاید بتوانیم کاری کنیم، اما چرا این 
فیلم ها پروانه ساخت نمی گیرند؟ چرا وقتی 
پروانه می گیرنــد، پروانه نمایش نمی گیرند؟ 
فیلم های دارای پروانه ساخت و نمایش باز هم 
دچار اعمال سلیقه می شوند و جلوی آن ها را 

می گیرند!«
همه چیز آرام بود ناگهان...!

تقریبا حواشــی تا حدودی آرام شــده بود 
که به شهریور رســیدیم، ماهی که قرار بود 
جشن خاه سینما برگزار شود. محمد مهدی 
عســگرپور پیش از این در نشســت خبری 
خانه ســینما درباره وضعیت برگزاری جشن 
خانه ســینما گفته بود: »ما جزو کشورهایی 
هستیم که نمی توانیم هر سال هر جشنی را 
با یک قاعده برپا کنیم، چون مناسبات کشور 
ما متفاوت اســت. به هر حال امسال باید این 
رویداد را برگزار کنیم اما ممکن اســت قالب 
آن متفاوت باشــد اما به هر حال مراسمی را 
خواهیم داشــت و آن اواخر شهریور خواهد 

بود.«
امــا بلافاصله پــس از این ماجــرا فرهاد 
توحیدی که پیش از این به عنوان دبیر جشن 
خانه سینما معرفی شده بود با انتشار متنی در 
صفحه مجازی خود از این سمت کناره گیری 

کرد.
در متن فرهــاد توحیدی کــه خطاب به 
محمدمهدی عســگرپور رئیس هیأت مدیره 

خانه سینما نوشته شده، آمده است:
»روز ملی ســینما را به جنابعالی و اعضای 
هیــأت مدیــره تبریــک عــرض می کنم، 
گرامی داشــت روز ســینما بهانه ای اســت 
بــرای آنکه خانواده بزرگ ســینمای ایران و 
دوستداران ســینما گرد هم آیند و عشق و 
اشتیاق خود را به این هنر والا نشان دهند بی 
گمان بزرگان سینمای ایران نیز با همین نیت 
و انگیزه رونق بخشی به صنعت سینما این روز 
را در تقویم رســمی کشور گنجانده و جشن 
بزرگ سینمای ایران را بنیاد کردند تاریخچه 
برگزاری ۲۲ دوره گذشــته اما نشان می دهد 
که برگزاری آنها همواره متأثر از حوادث روز 
بوده اســت نیک آگاهید که برخی از صنوف 
مؤثر خانه سینما موافق برگزاری دوره بیست 
و ســوم نیســتند و بیم آن می رود که تداوم 
اقدامات اجرایی به بروز دو دستگی و رویارویی 

میان اصناف خانه سینما منجر شود.
به گواه بیست و اندی سال فعالیت صنفی 
این جانب همواره مانع یکپارچگی سازمانی در 
عین وجود اختلاف نظر بوده ام بنابراین اجازه 
می خواهم با تشکر از حمایت های همه جانبه 
جنابعالی و هیأت مدیره و مدیرعامل محترم 
استعفای خود را از دبیری رویداد دوره بیست 
و ســوم تقدیم کرده و آرزو کنم در آســتانه 
تأسیس خانه سینما انسجام و همدلی میان 

اصناف خانه سینما پایدار باشد.«
برومند چرا استعفا داد؟

از شــب گذشــته تا امروز این اخبار دست 
به دست می شــود که بخاطر حواشی پیش 
آمده در مراســم بدرقه داریوش مهرجویی، 
برومند تصمیم به استعفا گرفته است بسیاری 
هم معتقدنــد که محمدمهدی عســگرپور 
عامل این اســتعفا است که اگر به صحبت ها 
ابتدایــی مرضیه برومند بــاز گردیم، خلاف 
این ماجرا به دســت می آید و نکته بعد هم 
اینکه نامه  اســتعفای برومند که در آن دلیل 
استعفایش را نوشــته بود : »»ناتوانی من در 
درک پیچیدگی ها و تناقض های درونی خانه 
ســینما که در لغو رویداد ســالانه موسوم به 
جشن ســینما خود را نشان داد و هم چنین 
خودداری سازمان سینمایی از پرداخت های به 
موقع تکلیفی به دلایل مختلف مزید بر علت 
شــد و احساس کردم بودن من دیگر نه تنها 
ثمر ندارد بلکه ممکن است به این نهاد صنفی 
بــا ارزش و یگانه آســیب وارد کند، بنابراین 
اســتعفای خودم را تقدیم کردم و قول دادم 
تا تاریخ بیستم آبان همچنان خانه سینما را 
اداره کنم و به قولم عمــل کردم. برای خانه 
و خانواده پرافتخار ســینما آرزوی سلامتی و 
موفقیت می کنم و همچنان در خدمت مردم 
و فرهنگ و هنر این ســرزمین هستم.« در 
دهم مهر یعنی ۱۹ روز بعد از استعفای فرهاد 

توحیدی ابلاغ شده بود.

مرضیه برومند بخاطر هو شدن استعفا نداد؛ 

تاریخ نامه ۱۰ مهر است

کارگاه »نقش صدا در زندگی و ســینما« با حضور نظام الدین 
کیایی صدابردار پیشکسوت سینما در سالن فردوس موزه سینما 

برگزار شد.
به گزارش ایسنا، نظام الدین کیایی با یادی از داریوش مهرجویی 
و پس از یک دقیقه سکوت، گفت: جلسه را با سکوت آغاز کردیم 
زیرا معتقدم صدا زمانی در طبیعت شــنیده می شود که سکوت 
شکسته شود؛ اگر سکوتی وجود نداشته باشد به صدا نمی رسیم. 
سکوت تنها زبان مشترک در دنیاست که نیازی به ترجمه ندارد. 
سکوت بسیار مهم اســت چرا که یک سکوت به  موقع از صدها 
فریاد تاثیر بیشــتری دارد به همیــن دلیل در زندگی نیز صدا و 

سکوت بسیار مهم است. 
وی با اشــاره به اهمیت صدا در فیلم ها افزود: علیرضا خمسه 
کمدین و اســتاد پانتومیم اســت که بدون استفاده از دیالوگ با 
بدنش صحبت کنند. یکی از کارهای مهم در ســینما این است 
که بازیگر با حرکات دست و بدن بتواند انتقال مفهوم داشته باشد 

و هنرمندی مانند خمسه حتی در سکوت هم بیان قوی دارد.
صدابردار »نارنجی پوش« با اشــاره بــه حضور علاقه مندان به 
ســینما در این کارگاه، بیان داشت: من هم همسن شما جوانان 
بــودم این راه و حرفه را انتخاب کردم و از انتخابم بســیار راضی 
هســتم و اگر  ۱۰ بار دیگر هم به دنیا بیایم باز هم همین راه را 
انتخاب می کنم. آینده سینما متعلق به شماست و خیلی خوب 
است که به سینما علاقه دارید اما برای سینماگر شدن باید تلاش 

کنید. 
کیایــی ادامه داد: باید بدانید تا زمانی که پا جای پای اســتاد 
می گذارید ترقی نمی کنید و همیشه دنباله رو او هستید درحالیکه 
از یک مقطع دیگر باید راه خود را جدا کنید و راه خود را بروید. 
این واقعیت زندگی اســت. نکته مهم این است که اگر شاگردان 
یک اســتاد در دانشــگاه، از او جلوتر نروند کار آن استاد ارزشی 

ندارد.  
وی با اشــاره به خاطره ای از همکلاسی دوران دبیرستان خود، 
گفت: در دوران دبیرســتان همکلاسی ام  »سهراب شهیدثالث« 
بود که همسن و سال ما بود اما نوع تفکرش با بقیه تفاوت داشت و 
بعدها یکی از بهترین کارگردان های دنیا شد. من و سهراب دوست 
داشتیم سینماگر شــویم و برای همین ادامه تحصیل در رشته 
سینما به اتریش رفتیم. نگاه او با دیگران تفاوت داشت؛ به خاطر 
دارم او بعــد از دیدن یک فیلــم کوتاه که چیزی از آن نفهمیده 
بودم، تحلیــل خوبی ارائه داد که این نشــان از نگاه منتقدانه و 
منصفانه او بود.به همین دلیل تاکید می کنم که سینماگران در 

کنار آموزش های سینمایی باید نقد هم بدانند.
صدابردار فیلم دونده، افزود: سینماگران باید رشته های مختلف 
سینمایی اعم از فیلمبرداری، گریم، طراحی صحنه، دستیاری و 
حتی تدارکات را بدانند و با جزئیات این رشــته ها آگاه باشند تا 
بهتر کار کنند. خوشبختانه مدرسه مهندسی که در اتریش رفتم 
ارزش داشت و به من این فرصت را داد تا بتوانم در نهایت رشته 

سینمایی مورد علاقه ام را پیدا کنم. 
صدابردار  »شــمعی در باد« ادامه داد: پــس از اینکه به ایران 
آمدم با علی عباسی، تهیه کننده آشنا شدم و سرنوشت من با این 
آشنایی عوض شد زیرا از طریق او با ساموئل خاچیکیان، کارگردان 
چیره دستی که میان کارگردان های آن زمان به دانستن تکنیک 
روز سینما معروف بود آشنا شدم. فیلم های خاچیکیان زمینه ای 
از تکنیک و هیجان داشــت، او کارگردانی بسیار با شخصیت و 
کاربلد بود و تنها به کارگردانی و ساخت اثری ماندگار فکر می کرد 

و همین آشنایی منجر به همکاری مشترک شد.

نظام الدین کیایی:

دنبال کسی باشید که صدای سکوتتان را بشنود



خبر
دادستان مرکز استان هرمزگان اعلام کرد؛

اجرای طرح ضربتی جمع آوری 
قلیان سراهای غیر مجاز در ساحل 

بندرعباس
دادستان مرکز اســتان هرمزگان از اجرای طرح 
ضربتــی جمع آوری قلیان ســراهای غیر مجاز در 

ساحل بندرعباس خبر داد.
به گزارش مهر، عارف اکبری صبح پنجشــنبه در 
جمع خبرنگاران با اشــاره به اجرای طرح ضربتی 
جمع آوری قلیان ســراهای غیر مجاز در ســاحل 
بندرعبــاس، گفت: این اقدام در راســتای اجرای 

قانون و صیانت از بهداشــت عمومی انجام شد.
وی افــزود: پس از مطرح شــدن شــکایت های 
مردمی و درخواســت های مکرر از دستگاه قضایی 
با تأکیدات رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
برخــورد بــا مراکز عرضــه قلیــان در مکان های 
عمومی به ویژه ســاحل بندرعباس در دستور کار 
دادســتانی بندرعباس قرار گرفت و در کوتاه ترین 
زمان ممکــن تعداد قابل توجهی از قلیان ها از این 

مراکز جمع آوری شد.
بــه گفته این مقام قضایی، عرضه قلیان به عنوان 
یک خطر جدی برای ســامت افراد جامعه یکی از 

مصادیق اقدامات خاف قانون است.
اکبری یادآور شــد: دســتگاه قضایــی به مردم 
اطمینــان می دهــد که بــا عوامــل تهدیدکننده 
ســامت و بهداشــت عمومی با قاطعیت و بدون 

برخورد کند. اغماض 
وی اجرای قانون منع اســتعمال مواد دخانی در 
اماکن عمومی با همکاری شــبکه بهداشت و دیگر 
دســتگاه های متولی را راهکاری مناسب به منظور 
حفاظت از ســامت جامعه و پیشگیری و مقابله با 

شیوع برخی امراض مسری برشمرد.
دادستان عمومی و انقاب مرکز استان هرمزگان 
همچنیــن با هشــدار جدی بــه واحدهای صنفی 
متخلف بــه دلیل عــدم رعایت نکات بهداشــتی 
تأکیــد کرد: در راســتای دســتورالعمل نظارت و 
پیگیری حقوق عامه بــه منظور پیگیری و نظارت 
بر حســن اجرای قوانین و همچنین ضرورت انجام 
اقدامــات لازم در جهت مراقبت و صیانت قانونمند 
از حقوق عمومی با هدف پیشــگیری از مخاطرات 
برای شــهروندان، از پلیس اماکن عمومی و دیگر 
دســتگاه های متولی خواسته شده است در صورت 
مشــاهده هرگونه تخلف حین بازرسی به سرعت با 
همــکاری عوامل مرکز بهداشــت، اقدامات لازم را 

انجام دهند و نتیجه را به دادســتانی اعام کنند.

اعلام آمادگی سرمایه گذاران 
روسی برای توسعه تبادلات 

گردشگری باقشم
مدیر میــراث فرهنگــی، صنایع دســتی و 
گردشــگری منطقه آزاد قشــم از اســتقبال و 
عاقه ســرمایه گذاران کشــور روســیه برای 
تبادلات گردشگری بین جزیره جهانی  توسعه 

قشم و کشور روسیه خبر داد.
به گزارش مهر، ابراهیم رســتم گورانی اظهار 
داشت: سرمایه گذاران روسیه با هدف شناخت 
ظرفیت ها و زیرساخت های گردشگری جزیره 
در غرفــه ســازمان منطقه آزاد قشــم حضور 

یافتند.
وی ادامــه داد: پس از انجــام مذاکرات اولیه 
مقرر شد، ســرمایه گذاران روســی به منظور 
بازدید از زیرســاخت ها و جاذبه های به قشم 

سفر کنند.
گورانی تصریح کرد: مــا آمادگی داریم تا در 
قالب فم تور پذیرای گردشگران روس باشیم و 
مذاکرات اولیه برای همکاری های دوجانبه در 
خصوص اعزام و پذیرش گردشــگر بین قشم و 

روسیه انجام شد.
مدیر میــراث فرهنگــی، صنایع دســتی و 
بیان  آزاد قشم  گردشــگری ســازمان منطقه 
داشــت: حوزه های گردشگری دریایی، میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری طبیعی از 
جملــه مهمترین بخش های مورد عاقه روس 

ها برای توسعه گردشگری در قشم می باشد.
گورانی خاطر نشان کرد: شرایط حمل و نقل 
و لجستیک، هزینه های سفر و زیرساخت های 
قشــم از جمله مهمترین مباحث مطرح شــده 
در نشست با روس ها بود.دهمین دوره رویداد 
بین المللی کیــش اینوکس به میزبانی منطقه 
آزاد کیــش و با حضور مشــاور رییس جمهور 
و دبیرشــورایعالی مناطــق آزاد، مدیران عامل 
مناطق آزاد، مدیران ارشد نظام بانکی، بورسی، 
اقتصادی کشور،  بازرگانی، صاحب نظران  اتاق 
ســرمایه گــذاران داخلی و خارجــی از تاریخ 
دوشنبه 15 لغایت پنجشنبه 18 آبان در مرکز 
نمایشــگاهی بین المللی منطقه آزاد کیش در 

حال برگزاری است.

اخبار
استاندار هرمزگان: 

تکمیل زنجیره تولید برای 
خودکفایی در صنایع 

دریایی مورد تاکید است
استاندار هرمزگان با اشاره به چشم انداز صنعت 
فولاد در استان گفت: تکمیل زنجیره تولید فولاد 
و آلومینیوم برای خودکفایی در صنایع دریایی و 

کِشتی سازی مورد تاکید است.
به گــزارش ایرنا، مهدی دوســتی در دیدار با 
محمد رضا موثق نیا مدیرعامل سازمان توسعه و 
نوســازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( 
با اشاره به انتظار رهبر معظم انقاب برای تحقق 
رشد تولید، افزود: زنجیره تولید فولاد و آلومینیوم 
هرمزگان، ظرفیت افزایش تولیــد را دارد و لازم 
است ســازمان ایمیدرو نیز در کنار برنامه استان، 
برنامه ای نیز برای تنوع بخشی به تولیدات فولادی 
و آلومینیومی در اســتان داشــته باشد تا بتوان 
نهاده های اصلی ســاخت صنایع دریایی و به ویژه 

کشتی سازی را در درون استان تامین کرد.
»تفاهم نامه توسعه و افزایش ظرفیت تولید فولاد 
تا سقف 1۰ میلیون تنُ تیرماه ۹8 در منطقه ویژه 
اقتصادی خلیج فارس با مشارکت بخش خصوصی 
در قالب یک کنسرسیوم مرکب از هفت مجموعه 
معدنی، فولادی و بخش خصوصی امضا شد. این 
برنامه در چارچوب سند چشم انداز 1۴۰۴ مبنی 
بر دستیابی به ظرفیت 55 میلیون تن فولاد پیش 
بینی شده و انتظار می رود ظرف مدت پنج سال با 
سرمایه گذاری پنج میلیارد دلار مورد بهره برداری 

قرار گیرد.«
وی بر فعال سازی معادن اکتشاف شده توسط 
ســازمان زمین شناســی تاکیدکــرد و گفت: با 
محوریت ایمیدرو می تــوان ظرفیت های معدنی 
جدید اســتان را فعــال کردو تولیــد و فرآوری 

محصولات را در دستورکار قرار داد.
نماینده عالی دولت در اســتان هرمزگان،اظهار 
کرد: یکی از موضوعاتی که برای ما در استان حائز 

اهمیت بوده، پایداری تولید است.
دوستی با اشاره به چالش های موجود در تامین 
انــرژی صنایع تاکیدکرد: امــکان جایگزینی گاز 
طبیعــی با هیدروژن مازاد برخی واحدها، یکی از 
مســائل مورد تاکید در استان هرمزگان است که 

همکاری سازمان ایمیدرو را می طلبد.
وی با اشــاره به طرح های توســعه ای منطقه 
ویژه صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس و منطقه 
ویژه صنایع انرژی بر پارسیان، عنوان کرد: سرعت 
بخشــیدن در انجام پروژه های زیرساختی جهت 
ترغیب بیشتر سرمایه گذاران از دیگر مسائل مورد 

انتظار است.

مبارزه با صید شب 
چراغی در هرمزگان؛ ۲ 

فروند قایق متخلف توقیف 
شد

فرمانــده یگان حفاظت منابع آبزیان شــیات 
هرمزگان با اشــاره به دستور اســتاندار مبنی بر 
مبارزه با صید غیرمجاز شب چراغی گفت: ۲ فروند 
قایق متخلف صید چراغی توسط پایگاه حفاظت 
منابع آبزیان شیات و با همکاری عوامل دریابانی 

قشم در آبهای این شهرستان توقیف شد.
بــه گزارش روابط عمومی شــیات هرمزگان، 
سرهنگ مســعود احسانی روز پنجشنبه با اعام 
این خبر افزود: درپی شکایت و نارضایتی صیادان 
شهرستان قشم مبنی بر صید غیرمجاز به روش 
شب چراغی توسط شــناورهای متخلف، اکیپ 
گشت دریایی این یگان با همکاری عوامل ناوگروه 
شناوری پایگاه دریابانی شهرستان قشم به صورت 
گشت مشترک و تلفیقی با چهار فروند شناور گلف 
ســازمانی به دریا اعزام شدند که منجر به توقیف 
۲ فروند شــناور قایق ۲۰۰ ســب بخار غیرمجاز 
شب چراغی متخلف در چهاری مایلی جنوب این 
جزیره شد.»صید شب چراغی در واقع نوعی صید 
غیرمجاز ابداعی عده ای ســودجو و منفعت طلب 
است که در هنگام شب و با استفاده از نور چراغ یا 
نورافکن های پرقدرت به عمق آب تابانده و گله های 
ماهی در اندازه های کوچک و بزرگ و غیرتجاری 
را به دام می اندازنــد.در این صید مخرب که تور 
ماهی گیری در دریا پهن می شود و با نورافکن ، نور 
شدید در دریا منعکس شده، باعث تجمع ماهیان 
ریز و درشــت در اطراف شــناور می شود؛ پس از 
آن نیز شــناور دوم با بهره گیری از تور پرســاین 
محاصره ای تمامی ماهی های جمع شده را در زیر 
نور جمع آوری می کند.برای هر بار تورریزی افزون 
بر چند تنُ از انواع ماهیان که بیشرشیرماهی های 
ریز بوده، در دام صیــادان متخلف افتاده و حتی 
ممکن است توراندازی در طول یک شب چندین 
بار تکرار شود، دراین روش بی رحمانه صید، هیچ 
گونه شانسی برای فرار ماهی ها وجود ندارد و انواع 
مختلف ماهی بالغ و نابالغ به شــکل ناباورانه ای 

مورد کشتار جمعی قرار می گیرند.«
وی بیــان کرد: در این عملیات عاوه بر توقیف 
شناورهای متخلف تعداد یک دستگاه تور پرساین 
غیرمجاز، ۲۰ کیلوگرم ماهی، یک دستگاه موتور 
ژنراتور برق، ۲ دســتگاه ترانس بــرق، به همراه 
هفت نفر متهم توقیف و ضمن تشکیل پرونده و 
ارسال به مرجع قضایی برای سیر مراحل قانونی 

به شیات شهرستان بندرعباس دلالت داده شد.
فرمانــده یگان حفاظت منابع آبزیان شــیات 
هرمــزگان با بیان اینکه این عملیات با دســتور 
استاندار هرمزگان و پیرو پیگیری های مدیرکل 
شــیات اســتان صورت گرفت، اظهار کرد: وارد 
کردن هر نوع خســارت به ذخائر آبزیان به عنوان 
ثروت ملی طبــق قانون حفاظت و بهره برداری از 

منابع آبزی جمهوری اسامی ایران ممنوع است.
وی تصریح کرد : شماره تلفن ستاد یگان استان 
۰۷۶۳۳۳۳1۴۳۴ آماده دریافت هرگونه اخبار و 
اطاعات در راســتای صید و صیادی و خدمات 

رفاهی به جامعه صیادی است.

5
رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: عقب ماندگی حوزه بهداشت و درمان هرمزگان با تزریق اعتبارات ویژه جبران می شود.غامعلی جاودان در دیدار با 
مسئولین مرکز پژوهش های مجلس شورای اسامی که با حضور روسای دانشگاه های علوم پزشکی برخی استان ها برگزار شد، اظهار کرد: هدف از برگزاری این 
نشست، پیگیری حل و فصل شدن مشکات و چالش های دانشگاه های علوم پزشکی کشور در بحث بودجه است و سعی شد نقاط قوت و ضعف این ردیف بودجه 
در سال گذشته مورد بررسی قرار گیرد.وی با اشاره به لزوم توجه به اعمال عدالت در حوزه های بهداشت و درمان، بیان کرد: سعی شد با حضور صاحب نظران 

مختلف، نقاط قوت و ضعف بودجه سال گذشته در حوزه های بهداشتی، درمانی و آموزشی به خصوص در مناطق محروم مورد بررسی و ارزیابی قرار گیرد که 
خوشبختانه تصمیماتی برای حل برخی از این چالش ها در سال آینده اتخاذ شد.رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، با اشاره به پهناوری جغرافیایی استان 
هرمزگان، تصریح کرد: پراکندگی جغرافیایی و جمعیتی هرمزگان  باعث شده دسترسی عموم مردم به خدمات بهداشتی، درمانی و آموزشی کمی با چالش روبرو 

شود که با برنامه ریزی صحیح باید در راستای عدالت اجتماعی، دسترسی عادلانه عموم مردم به این خدمات تسهیل شود.

عقب ماندگی حوزه بهداشت و درمان هرمزگان با تزریق اعتبارات ویژه جبران می شود

استان ، علمی و فناوری
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

شنبه
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 شماره  1563

ظهرامــروز با حضور رئیس ســازمان شــیات ایران و 
جمعــی از مســئولین و جامعه صیــادی باحمایت دولت 
مردمی تعدادی ســازه زیســتگاه مصنوعــی در آب های 

قشم مستقر شد. شهرستان 
حســینی معاون وزیر و رئیس سازمان شیات ایران در 
حاشیه اســتقرار این ســازه گفت: روش های متفاوتی به 
منظــور احیاء و بازســازی ذخائر آبزیــان وجود دارد که 
ایجاد زیســتگاه مصنوعی یکی از راه هایی اســت که در 
بازسازی و احیاء مجدد آبزیان در دریا نقش بسزایی دارد 
که خوشبختانه دولت مردمی نگاه ویژه به این مهم دارد.

او گفت: در ســفر ریاســت محترم جمهوری به استان 
هرمزگان در دی ماه 1۴۰۰، پروژه ایجاد زیســتگاه های 
مصنوعــی دریایی و تقویت یگان حفاظــت منابع آبزیان 
با هــدف بازســازی ذخائر آبزیــان مصــوب گردید و با 
پیگیری های مجموعه شــیات و دستور استاندار با جذب 
اعتبار لازم، فاز اول این پروژه با ســاخت 15۰۰ ســازه 
جهت ایجاد زیســتگاه مصنوعی آبزیان در شهرستان های 
بندرلنگه، قشــم و جزیره کیش تعییــن و به مرحله اجرا 

رسید. 
حســینی با بیــان اینکه ایجاد زیســتگاه های مصنوعی 
حرکتی زیرساختی برای توســعه اقتصاد دریامحور است 
تصریح کرد:فاز دوم ایجاد زیســتگاه مصنوعی برای اولین 
بار در شــرق استان )شهرســتان های سیریک و جاسک( 
نیز با هدف ســاخت و اســتقرار ۳5۰۰ سازه در آب های 

شهرستان های مذکور شروع گردیده است.
 مسعود بارانی مدیرکل شیات هرمزگان گفت:استقرار 
به دنبال درخواست های  ســازه های زیســتگاه مصنوعی 
جامعه صیــادی و به همت دولت مردمــی پس از انجام 
مطالعات مکان یابی و ارائه گزارش توســط پژوهشــکده 

اکولــوژی خلیج فارس و دریای عمــان و اخذ مجوز های 
لازم از اداره بنــادر و دریانوردی اســتان و اداره حفاظت 

محیط زیست، سازه ها در دریا استقرار می یابد. 
بارانی گفت: بهبود تنوع زیســتی، امکان صید مســتمر 
از دریا، زمینه ســازی اشتغالزایی بیشــتر و پایدار، رونق 
صنایع جانبی، امکان تجدید نســل و بهره برداری مداوم و 
پایدار آبزیان، افزایش میزان صید و درآمد ســالانه و در 
نتیجه بهبود وضعیت معیشــتی صیادان، حفظ و ارتقای 
جایــگاه آبزیان، بهبود زمینه هــای صادرات و ارزآوری و 
بازســازی ذخایر آبزیان از دیگر اهداف احداث و استقرار 

است. زیستگاه مصنوعی  سازه های 
او گفت: راســتای اجرای فاز دوم نیــز، مطالعات مکان 
یابی برای اجرای زیســتگاه در شهرستان جاسک توسط 
پژوهشــکده اکولوژی خلیج فارس و دریای عمان انجام و 
مطالعات مکان یابی در شهرســتان ســیریک نیز در حال 

انجام است. 
بارانی ساخت سازه های مورد نظر فاز دوم جهت استقرار 
در شرق استان نیز توسط پیمانکار شروع گردیده است و 
تاکنون تعداد 8۰۰ ســازه ساخته شده است که، استقرار 

سازه ها در دریا به زودی شروع خواهد شد.

با حضور معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران:

استقرار زیستگاه مصنوعی در آب های قشم

رییس اداره بهزیستی شهرستان قشم از بهره مندی 
یکهــزار و ۳۶۰ مددجو از خدمات طرح توانبخشــی 
مبتنی بر جامعه )ســی. بی. آر( در ۶۳ روستای بزرگ 

ترین جزیره ایرانی خلیج فارس خبر داد.
ســیروس شــمس الهی در گفت و گو بــا خبرنگار 
ایرنا، اظهار داشــت: طرح توانبخشی مبتنی بر جامعه 
)سی. بی. آر( شــامل ۶ خدمت غربالگری، آموزش در 
خانواده، آموزش خارج از خانواده، اعطای وسایل کمک 
توانبخشــی، اشتغال و مناسب ســازی محیط زندگی 

است.
وی ادامه داد: این طرح در مناطق روستایی یا محروم 
سراسر کشــور با هدف شناســایی افراد معلول، ارایه 
خدمات توان بخشی و تامین وسایل مورد نیاز آنها اجرا 
می شود که به نهادهای ارایه دهنده خدمات دسترسی 

نداشته یا از لحاظ مالی توانایی ندارند.
رییس اداره بهزیستی شهرستان قشم توضیح داد: در 
اجرا و برگزاری این طرح، خدماتی از جمله آگاه سازی 
خانواده معلولین، مشــارکت با خیرین و جوامع محلی 
و جمع آوری مشــارکت نقدی و غیر نقدی، شناسایی 
مددجویان فاقد مســکن و یا مسکن نا مقاوم، مناسب 
ســازی محل زندگی و وســایل نقلیه، توانمندسازی 
معلولین و شناسایی اســتعدادها برای اشتغال زایی به 

افراد معلول ارایه می شود.
شــمس الهی توضیــح داد: شــرکت در برنامه های 
اجتماعی و بالا بردن روابــط اجتماعی برای معلولان، 
امــرار معاش )انجام کمک های موردی و تهیه بســته 
های معیشتی با کمک خیرین روستا(، سامت )توزیع 
وســایل کمک توانبخشی و لوازم بهداشتی با همکاری 
بهزیستی( از جمله دستاوردهای این طرح به شمار می 
رود و می تواند قابلیت ها و توانمندی های فرد معلول 
را افزایــش دهد تا خود به تنهایــی نیازهایش را رفع 

کند و در فعالیت های اجتماعی مانند یک فرد ســالم 
شرکت کند.

وی گفت: در طرح یادشــده گــروه های تخصصی و 
کارشناسی بهزیستی این شهرســتان مرزی با حضور 
در منــزل خانــواده های جمعیت هــدف، ضمن ارایه 
مشاوره و راهنمایی های لازم به خانواده ها، در راستای 
تسهیل خدمت رسانی به فرد معلول در حوزه پزشکی 

و اجتماعی اقدام می کنند.
رییس اداره بهزیستی شهرستان قشم افزود: خدمات 
)سی. بی. آر( در روستاهای بخش های مرکزی و شهاب 
جزیره قشم توسط ۲ مرکز غیر دولتی که در شهر سوزا 
و روستای هلر واقع شده اند، انجام می شود که در این 
ارتباط هر روستای این جزیره دارای یک تسهیل گر به 
عنوان رابط بین مرکز و مددجویان معلول است که این 
تسهیل گران خدمات بهزیستی را به در خانه معلولین 
می برند و همکاری چند بخشی که از سوی بهزیستی، 
شــوراها، دهیاران و افراد با نفوذ روســتا وجود دارد را 

تسهیل می کنند.
توانبخشی به مجموعه اقدامات کاهش معلولیت و به 

منظور افزایش توان فرد مبتا به نقص برای آنکه بتواند 
به استقال زیســتی، اجتماعی و اقتصادی نایل شود، 

اطاق می شود.
۲ هزار و 5۷8 معلول تحت پوشــش اداره بهزیستی 
شهرستان مرزی قشم قرار دارند که از این تعداد هزار و 
1۴5 نفر به تفکیک معلولیت ها) ۴۴1 معلول جسمی، 
۴۲8 معلول ذهنــی، 1۳8 معلول بینایی و 8۹ معلول 
روانی( و هزار و ۴۳۳ نفر دیگر نیز دارای سایر معلولیت 
هســتند که به دلیل معلولیت شدید و نداشتن درآمد 

ثابت و کافی مستمری ماهیانه دریافت می کنند.
قشــم جزو شهرســتانهایی اســت که پوشش 1۰۰ 
درصدی در اجرای طرح توانبخشــی مبتنی بر جامعه 

)سی. بی. آر( را دارد.
همچنین ۳5۴ نفر از زنان سرپرست خانوار )1۷5 نفر 
شــهری و 1۷۹ نفر روستایی( تحت پوشش بهزیستی 
قشــم هستند که عاوه بر مســتمری از سایر خدمات 
مشاوره ای و آموزشی در صورت نیاز بهره مند می شوند.

در حال حاضر ۲11 نابینای مطلق و کم بینا )۷۲ زن 
و 1۳۹ مرد( در مناطق شــهری و روستایی این جزیره 
)۴۲ نفر شــهری و 1۶۹ نفر روســتایی( تحت پوشش 
بهزیستی این شهرستان قرار دارند که از این تعداد ۳۴ 

نفر نابینای مطلق و 1۷۷ نفر کم بینا می باشند.
جزیره قشم با وسعت یک هزار و 5۰۰ کیلومتر مربع 
از تنگه هرمز به موازات ســاحل جنوبی ایران به طول 
1۳5 کیلومتر و عرض میانگیــن 11 کیلومتر از توابع 

هرمزگان است و ۳۰۰ کیلومتر خط ساحلی دارد.
شهرستان قشــم شامل جزیره های قشــم، هنگام و 
لارک با حدود 15۰ هزار نفر جمعیت از تنگه هرمز به 
موازات ســاحل استان هرمزگان به طول 15۰ و عرض 
میانگیــن 11 کیلومتر در میــان آب های خلیج فارس 

گسترده شده است.

۱۳۶۰ مددجو در قشم از خدمات توانبخشی مبتنی بر جامعه بهره مند هستند

شــمار داوطلبان ششــمین دوره انتخابات مجلس 
خبرگان رهبری در هرمزگان به چهار نفر رســید.

به گــزارش خبرگزاری صداوســیمای مرکز خلیج 
فــارس، مدیرکل سیاســی، انتخابات و تقســیمات 
کشــوری گفت: این داوطلبان در فرمانداری قم نام 
نویســی کرده اند و بازه سنی آن ها چهل تا ۷۰ ساله 

است.
محمد جواد خجســته افزود: نام نویسی داوطلبان 
ششــمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری از 
1۴ آبــان به صورت حضوری آغاز شــده اســت و تا 

بیستم ماه جاری ادامه دارد.
افــرادی هم کــه در دوازدهمیــن دوره انتخابات 
مجلس شــورای اســامی شــرکت کردند و شرایط 
نام نویســی در مجلــس خبرگان رهبــری را دارند 

اقدام کنند. نام نویسی  می توانند برای 
انتخابات مجلــس خبرگان  داوطلبــان  وی گفت: 
رهبری برای نام نویســی از ســاعت هشت صبح تا 

18 می تواننــد به حــوزه انتخابیه مرکز اســتان که 
در فرمانداری بندرعباس اســت، وزارت کشــور و یا 

مراجعه کنند. قم  فرمانداری 
مدیرکل سیاســی، انتخابات و تقســیمات کشوری 
اســتانداری هرمزگان افزود: حداقل سن۴۰ سال و 
اجتهاد در حدی که قدرت اســتنباط مســائل فقهی 
را داشــته باشند از جمله شــرایط داوطلبان مجلس 

خبرگان رهبری است.
محمد جواد خجســته گفت: برای نام نویسی اصل 
شناسنامه و کارت ملی، شش قطعه عکس و مدارک 

سطح چهار حوزوی مورد نیاز است.
وی گفــت: تابعیت جمهوری اســامی ایران، دارا 
بــودن توانایــی لازم برای انجام وظایــف مربوط به 
نمایندگان مجلس خبرگان و عدالت از دیگر شرایط 

است. داوطلبان 
مدیرکل سیاســی، انتخابات و تقســیمات کشوری 
اســتانداری هرمزگان افزود: داوطلبان نام نویسی را 

پایانی موکول نکنند. به روز های 
ششــمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری و 
دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شــورای اسامی 

11 اسفند امسال برگزار می شود.

نام نویسی چهار نفر برای انتخابات خبرگان رهبری از حوزه هرمزگان



فناوری

از سوی یک مدیر دانش بنیان؛

سنجشی و  زمان پرتاب دو ماهواره 
سی اعلام شد مخابراتی با پرتابگر رو

مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان گفت: دو ماهواره 
کوثر و هدهد با کمی تاخیر و طی ســه ماه اول ســال 

آینده به فضا پرتاب می شوند.
حسین شــهرابی مدیرعامل شرکت دانش بنیان امید 
فضا در گفت وگو با خبرنگار مهر در خصوص برنامه های 
فضایی در دســتور کار این شــرکت گفت: شرکت امید 
فضا از سال ۱۳۹۷ تأسیس شد و شعار اصلی آن توسعه 
ماهواره های پر تعداد اســت. هدف ما رســیدن به یک 
منظومه مخابراتی بــرای طرح های بلند مدت خودمان 
اســت اما این طرح ســرمایه های زیــادی لازم دارد و 

مقدمات مختلفی باید شکل بگیرد.
وی افزود: یکــی از اصلاحاتی که در مســیر حرکت 
خودمــان انجــام دادیم این بــود کــه در کوتاه مدت 
بتوانیــم هزینه های فناورانه یــک منظومه پهن باند را 
در مأموریت های میانی سرشــکن کنیــم برای همین 
یک ماهواره سنجشــی به نام کوثر کــه تقریباً از لحاظ 
فناوری اشــتراک های زیادی با ماهواره مخابراتی دارد 
با همکاری چند شــرکت دانش بنیان از ســال ۹۸ در 
دســتور کار قرار دادیم که تصاویر دریافت شــده از این 
ماهواره برای کاربردهای کشــاورزی، نقشــه برداری و 

حدنگاری مناسب است.
این فعال دانش بنیان گفت: قرارداد پرتاب آن منعقد 
شده و قرار بود آذرماه امســال پرتاب شود که پرتابگر 
اعلام کرد پرتاب با ۶ ماه تأخیر و احتمالاً در ســه ماهه 

اول سال آینده انجام می شود.
شــهرابی ادامه داد: علاوه بر ماهواره سنجشــی یک 
ماهــواره مخابراتی باریک باند به نام »هدهد« از ســال 
گذشته در دستور کار قرارگرفته که از جمله کاربردهای 
خدمــات این ماهــواره بــرای حوزه های کشــاورزی، 
حمل ونقل و مدیریت بحران اســت و قرار است با یک 
ماهواره مخابراتی ساده که پهنای باند خیلی کمی دارد 
وارد حوزه منظومه باند باریک شود که عمده خدماتش 

اینترنت اشیا است.
وی بــه نحوه پرتاب این دو ماهواره اشــاره و تصریح 
کرد: دو ماهــواره کوثر و هدهد همزمان با هم و هر دو 

با یک موشک پرتاب می شوند.
شهرابی به علت تأخیر در پرتاب این دو ماهواره اشاره 
کــرد و گفت: به دلیل اینکه تابــع زمان بندی محموله 
اصلی هســتیم و چون محموله اصلی بــا تأخیر همراه 

هســت ما هم باید صبر کنیم تا پرتاب انجام شود.
وی در خصــوص محــل پرتاب دو ماهــواره هدهد و 
کوثر گفت: با توجه بــه اینکه پرتاب گرهای داخلی در 
حال توســعه هســتند و به دلیل اینکه بــه دنبال بازار 
بین المللی هســتیم و پرتاب بین المللــی برای نفوذ ما 
در بــازار بین المللی اولویــت دارد، ماهواره های ایرانی 
 )IOT(کوثر و هدهد در حوزه سنجش و اینترنت اشیا
توســط پرتابگر روسی انجام می شود که در حال حاضر 
از برجســته ترین همکاری های ما با این کشور محسوب 

می شود.
شــهرابی با بیان اینکــه اســتفاده از پرتابگر داخلی 
از دســتور کار خارج نشــده است و اســتفاده از همه  
ظرفیت ها در برنامه کار شــرکت اســت افزود: در حال 
حاضر تمایل داریم تمرکز بر روی ماهواره باشــد و اگر 
با پرتابگری که ســابقه پرتابش کم باشد بخواهیم این 
کار را انجــام دهیم در واقع عملکرد پرتابگر هم در این 
مساله به عنوان یک ریسک وارد می شود اما وقتی یک 
پرتابگر بین المللی با ســابقه پرتاب زیاد باشــد ریسک 

کمتر می شود و تمرکز بر روی ماهواره بیشتر است.
وی در پایان به برنامه های آینده  شرکت اشاره کرد و 
گفت: انشاالله در نسل های آینده به این سمت می رویم 
کــه این دو ماهواره که تصمیم بــر پرتاب آنها داریم را 
تکثیــر کنیم که در واقع منظومه ای می شــود که عملًا 
دو مأموریت ســنجش از دور و ماهــواره باند باریک را 
می تواند پشــتیبانی کند. این درواقع برنامه کوتاه مدت 

بعد از پرتاب این دو ماهواره است.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات مطرح کرد؛

ه ادعای  واکنش وزیر ارتباطات ب
مافیای فیلترشکن فروشی 

وزیــر ارتباطــات و فناوری اطلاعــات گفت:از قوه 
قضائیــه و »هیــأت نظارت بــر رفتــار نمایندگان« 
می خواهم ادعای فیلترشکن فروشی را بررسی کنند 
تا معلوم شود چه کسانی پشــت مافیای فیلترشکن 

فروشی پنهان می شوند.
به گزارش مهر، عیســی زارع پور وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات در شــبکه اجتماعی ویراســتی در 
خصــوص صحبت هــای یکی از نماینــدگان مجلس 
در خصوص فیلترینگ مبنــی بر اینکه گردش مالی 
فیلترشکن ها دست کســانی است که فیلتر می کنند 
گفت: ایشان و هرکســی که چنین ادعایی را مطرح 
می کند باید مستندات خود را در محکمه ارائه کند.

وی افــزود: از قــوه قضائیه و »هیــأت نظارت بر 
رفتــار نمایندگان« می خواهم این ادعای ایشــان را 
بررسی کنند تا معلوم شود چه کسانی پشت مافیای 

فیلترشکن فروشی پنهان می شوند.
زارع پور در پایان گفت: البته که کلید حل مشکل 

قانونگذاری و دست خود مجلس است.

اخبار

هشدار مدیر امنیت اطلاعات 
سپرده گذاری مرکزی؛

مراقب کلاهبرداری 
انتقال دارایی متوفیان 

سهام عدالت باشید
ارباب زاده گفت: تمامی پیامک ها یا تماس های 
تلفنی بــا موضوع انتقال دارایی متوفیان ســهام 
عدالــت بــه وراث ایشــان جعلــی و بــا هدف 

کلاهبرداری است.
امید ارباب زاده با اعلام این که هیچ پیامک و یا 
پیام در شبکه های اجتماعی از طریق سپرده گذاری 
مرکزی در این خصوص ارسال نمی گردد، افزود: با 
توجه به افتتاح سامانه »میراث« که وظیفه انتقال 
دارایی متوفیان ســهام عدالــت را بر عهده دارد، 
برخی از سودجویان با قصد کلاهبرداری اقدام به 
ارسال پیام در بســتر پیامک اپراتور های همراه و 
شبکه های اجتماعی داخلی و خارجی می کنند و 
از این طریق درخواست می کنند که جهت اطلاع 
از جزئیات و یا انجام این نوع انتقال دارایی بر روی 
یــک لینک کلیک کرده و یــا برنامک خاصی را 
نصب نمایند که پس از نصب این گونه برنامک ها 
دسترسی به اطلاعات تلفن همراه فرد قربانی، از 

راه دور برای کلاهبردار فراهم می شود.
ارباب زاده تصریح کرد: کلاهبردار پس از فریب 
فرد قربانی، به کلیــه پیامک ها از جمله کد های 
یکبار مصرف که از طریق بانک ارســال می گردد 
نیز دسترسی پیدا می کند و از این طریق به راحتی 
می تواند با دانستن این اطلاعات در بستر مجازی 

حساب قربانیان را خالی کند.
وی در ادامــه گفــت: تنها راه اطــلاع از زمان 
بندی انتقال دارایی، از طریق ورود به درگاه جامع 
https://ddn. ذینفعان بازار سرمایه به نشانی

csdiran.ir است و برای این منظور می بایست 
یک نفر از وراث که ثبت نام و احراز هویت وی در 
سجام تکمیل شده است، با مراجعه به این درگاه 
و وارد کردن کد ملی متوفی از زمان درخواســت 
جهت انتقال دارایی متوفی مطلع شــود و پس از 
آن نیز تنها راه انتقال دارایی سهام عدالت متوفی 
به وراث ایشان مراجعه یک وارث سجامی شده به 
همراه اسناد مورد نیاز به دفاتر یکی از شرکت های 

کارگزاری می باشد.
ارباب زاده در پایان اظهار داشــت: نکته مهم تر 
جهت جلوگیــری از کلاهبــرداری توجه به این 
مساله است که تمام سامانه های دولتی با پسوند 
»ir.« تمام می شــوند و پســوند های دیگر مورد 
اعتماد و قاب قبول نیســتند و چنین نشانی های 
مشکوک به هیچ عنوان نباید باز شوند و در عین 
حال اکیداً از نصب این هر برنامه پیشنهادی دیگر 
نیز جلوگیری شود. افراد در صورت مواجه با چنین 
مواردی حتما با سامانه ۱۵۶۹ تماس حاصل کنند.

ممنوعیت پروازهای 
چارتری کیش و قشم 

ه شد برداشت
ســخنگوی ســازمان هواپیمایی کشور گفت: 
ممنوعیــت پروازهای چارتری کیش و قشــم با 
دستور رئیس سازمان هواپیمایی برداشته و فروش 

بلیت به صورت چارتری انجام می شود.
جعفر یازرلو ســخنگوی ســازمان هواپیمایی 
کشوری گفت: محدودیت اعمال شده در  خصوص 
ممنوعیــت فروش بلیت چارتری  در دو مســیر 
کیش و قشم تا پایان بهمن ماه امسال تعلیق شد.

به گفته وی، برابر ابلاغیه ســازمان هواپیمایی 
کشــوری و با توجه به ورود به فصل کم ترافیک 
پروازی در مسیرهای داخلی و کاهش فشار تقاضا 
باهدف تقویت و توســعه گردشــگری در کشور، 
مســیرهای منتهــی به جزایر کیش و قشــم به 
مسیرهای معاف از ممنوعیت برقراری پروازهای 

چارتری اضافه شد.
یازرلــو تصریح کرد: پــس از اتمام مدت زمان 
تعیین شده، سیاستگذاری جدید بر اساس تجزیه 
و تحلیل بازار توسط این سازمان انجام و جهت اجرا 
به تمامی شرکت های هواپیمایی ابلاغ خواهد شد.

کاهش بیش از ۳۰ 
ه ها با  درصدی هزین

سازی پروژه های  ویلایی 
سکن نهضت ملی م

یک کارشــناس مســکن گفت: رونــد اجرای 
پروژه های ویلایی در تمامی شهر های کشور امکان 
پذیر است، اما به شرطی که اراضی در این بخش 

تامین شود.
به گزارش خبرنگار باشگاه خبرنگاران، ساخت 
واحدهــای کم طبقه و ویلایی یکی از مهم ترین 
برنامه ها و نیازهای دولت به شمار می رود که در 
این زمینه همکاری دســتگاه ها برای ارائه اراضی 

مازاد لازم و ضروری است.
طبق قانون جهش تولید مســکن، باید تمامی 
دســتگاه ها اراضی مازاد خود را در اختیار وزارت 
راه و شهرسازی قرار دهند که در این بخش هنوز 
برخی از دســتگاه ها همکاری را شروع نکردند و 
همچنان شاهد کمبود زمین در برخی از شهرها 
هستیم.در همین رابطه فرشید ایلاتی کارشناس 
مســکن به باشــگاه خبرنگاران گفــت: در حال 
حاضر نیازمند افزایش و تخصیص بیشتر اراضی 
به پروژه های نهضت ملی مســکن برای ساخت 

واحدهایی با تعداد طبقات کمتر هستیم.
وی افــزود: ســاخت این واحدهــا خود باعث 
می شــود که هزینه هــای اجــرای پروژه ها برای 
سازندگان و پیمانکاران و از همه مهم تر متقاضیان 

نهضت ملی مسکن تا ۳۰ درصد کاهش یابد.
او گفت: ســاخت خانه های ویلایی و حیاط دار 
یک بازگشت به ســمت معماری ایرانی-اسلامی 

است.
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رئیس بانک مرکزی روسیه اظهار کرد که روبل دیجیتال به طور گسترده در سال ۲۰۲۵ اجرا می شود.

به گزارش ایســنا به نقل از بیزنس، الویرا نابیولینا، رئیس بانک روســیه در حاشیه مجمع فینوپولیس اظهار کرد که 
بانک مرکزی قصد دارد روبل دیجیتال را در مقیاس بزرگتر در سال ۲۰۲۵ پیاده سازی کند.

وی بیان کرد که در حال حاضر، آزمایش روبل دیجیتال طبق برنامه پیش می رود. برنامه های ما در سال آینده این 

است که آزمایش خود را هم از نظر تعداد شرکت کنندگان و هم از نظر نوع عملیات گسترش دهیم.
وی خاطرنشــان کرد که در حال حاضر، برنامه ما این اســت که به سمت اجرای گسترده تر در سال ۲۰۲۵ حرکت 

کنیم.
این بانک آزمایش ارز دیجیتال خود را از ۱۵ آگوست آغاز کرد.

سترده نزدیک شد ه گ ه عرض روبل دیجیتال ب

اقتصادی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

شنبه
20 آبان 1402
 شماره  1563

در حالی در جلسه پیشین شورای عالی 
کار که هشتم آبان ماه برگزار شد، کارگران 
انتظار داشــتند بحث معیشت و دستمزد 
مطرح شــود، اما برخلاف انتظارها، خبری 
از ترمیم مزد کارگران نشد و پیشنهاداتی 
دربــاره اختصــاص بــن الکترونیکــی به 

کارگران و تامین مسکن کارگری دادند.
مریم فکری: حالا قرار اســت نشســت 
بعــدی شــورای عالی کار اواخــر آبان ماه 
برگزار شود، اما این که چقدر احتمال دارد 
دوباره دســتمزد تغییر کنــد، محل ابهام 
است؛ چراکه به نظر می رسد دولت نگاهی 

متفاوت دارد.
آن طور که فعالان کارگری می گویند، در 
حال حاضــر موضع وزیر کار همچنان این 
است که در صورتی که دستمزد کارمندان 
دولت افزایش یابد به همان اندازه افزایش 
دستمزد کارگران در دستور کار قرار  گیرد.

بــه اعتقاد آن ها، با توجه به موضع گیری 
وزارت کار و کارفرمایــان، شــاید امــکان 
ترمیم عددی دستمزد تا پایان سال وجود 

نداشته باشد.
شرط دولت برای افزایش حقوق کارگران

در این میــان، وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعــی بــه تازگی در گزارشــی اعلام 
کرده اســت: با توجه به مــاده ۴۱ قانون 
کار، شــورای عالی کار همه ســاله موظف 
است میزان حداقل مزد کارگران را تعیین 
کند. شــورای عالی کار که به موجب ماده 
۱۶۷ قانون کار تشکیل می شود نهادی سه 
جانبه بوده و در آن عــلاوه بر نمایندگان 
دولت، نمایندگان تشکلات عالی کارگری و 
کارفرمایی نیز عضویت دارند و تصمیمات 
آنان به منزلــه تصمیم و نظر موکلین آنها 
کارگران و کارفرمایان سراسر کشور است، 
بنابرایــن تعیین حداقل مــزد در حیطه 
وظایف شــورای عالی کار است. ضمن آن 
که با توجه به ترکیب شــورای عالی کار در 
جلســات، حداقل مزد همه ساله بر اساس 
قوانین و مقررات و ضوابط جاری کشــور و 
با رعایت اصل ســه جانبه گرایی با اجماع 
و توافــق اعضای شــورای عالی کار تعیین 

می شود.
وزارت کار در ادامــه تصریــح کرده؛ در 
تعییــن حداقل مزد ســال ۱۴۰۲ اعضای 
شــورای عالی کار ضمن مطالعه و بررسی 
وضعیت و اقتضائات بنگاه های اقتصادی به 
تحلیل شرایط موجود پرداخته و با در نظر 
گرفتن حفظ اشــتغال و صیانت از نیروی 
کار، توان پرداخت صنایع و تناســب بین 

حقــوق و دریافتی شــاغلین و مزدبگیران 
بخش دولتی و بخش خصوصی نســبت به 
تعیین مزد اقدام کرده اند. در این راستا در 
ســیصد و چهاردهمین جلسه شورای عالی 
کار مقرر شد چنانچه مزد کارمندان دولت 
در سال ۱۴۰۲ دوباره افزایش یابد، حداقل 
مزد مشمولان قانون کار نیز متناسب با آن 

افزایش یابد.
براســاس تاکیــد وزارت کار، مهم ترین 
خواســته کارگران در زمینــه مزد، حفظ 
قــدرت خرید و افزایش مــزد واقعی آنان 
است، حفظ قدرت خرید کارگران از طریق 
افزایش مزد و کاهش نرخ تورم امکان پذیر 
اســت. با توجــه به اینکه حداقــل مزد از 
متغیرهای اقتصاد کلان است، افزایش آن 
بدون توســل به دیگر روش  های تکمیلی-

حمایتــی و اتخــاذ سیاســت های کلان 
اقتصادی به منظور مهــار و کاهش تورم، 
نمی توانــد به خودی خود ســبب افزایش 
ســطح درآمــد واقعی و بهبود معیشــت 

کارگران شود.
دستمزدواقعیمیشود؟

بازار  کارشناس  حاج اســماعیلی،  حمید 
کار در گفت وگــو با خبرگزاری خبرآنلاین 
در این خصــوص می گوید: از گذشــته و 
طی یک سال گذشــته تصمیم دولت برای 
سال جاری مشخص بود که دنبال افزایش 
واقعی کردن دســتمزدها  و  دســتمزدها 
نیســت، بنابراین این تصمیم در خصوص 
اراده دولت برای عدم افزایش دستمزدها، 
از ســال گذشته گرفته شــده و همچنان 
دولت روی این موضوع ثابت قدم ایستاده 
و امــکان افزایش و بازنگری دســتمزد را 

نمی دهد.
وی می افزایــد: وزیر کار هــم اختیاری 
نــدارد؛ این تصمیمی اســت کــه وزرای 
اقتصــادی در دولــت گرفتند و ایشــان 
مسوول اجرای آن است. بر همین اساس، 
می بینیــم طی چند ماه گذشــته فریاد و 
اعتراض کارگران برای تشــکیل جلسه و 
بحث و بررســی بازنگری دستمزد، راه به 
جایی نبــرده و دولت با اظهــارات کاملا 
تبلیغاتی و فرافکنی در خصوص دســتمزد 
کارگران، از زیر بار مســوولیت شانه خالی 

می کند.
این کارشناس بازار کار تصریح می کند: در 
این خصوص چند نکته را باید مطرح کنم. 
اول این که این رفتار دولت نشــان داد که 
در کشور ما تعیین کننده و تصمیم گیرنده 
برای دستمزد کارگران فقط دولت است و 

شورای عالی کار به عنوان نهاد مسوول یا 
نمایندگان کارگری و تشکل های کارگری 
و همین طور نماینــدگان کارفرمایی، هیچ 
نقشی در تعیین دستمزد در کشور ندارند.

حاج اسماعیلی متذکر می شود: این رفتار 
دولت ســیزدهم خیلی شــفاف و عریان، 
نقش دولت را در تعیین دستمزد در کشور 
هویدا کرد و نشان داد هیچ اعتنایی به نظر 

شرکای اجتماعی ندارد.
وی در عین حال می گوید: موضوع دومی 
که می خواهم اشــاره کنم، بحث این است 
کــه دولت همکاری بــا نهادهای صنفی و 
مدنی در کشــور ندارد. این را نه فقط در 
بخش کارگری، بلکــه در بخش های دیگر 
کشــور هم شــاهد بودیم که دولت هیچ 
علاقه ای به همکاری با بخش های مدنی و 
صنفی در کشور ندارد و یک تنه و خودرای 
امــور کشــور تصمیم گیری  برای همــه 
می کند. این موضوع می تواند یک حرکت 
نامطلــوب برای عدم همــکاری با مردم و 

مشارکت آن ها در اداره کشور باشد.
تاوانتورمرامردممیدهند

بازار کار می افزاید: حتما  این کارشناس 
تامین معیشــت مردم بر هــر کار دیگری 
اولویت دارد و این عصاره قانون اساسی در 

کشور است.
حاج اســماعیلی تصریح می کند: در حال 
حاضر تاوان تورم را مردم و در خط مقدم 
آن، کارگــران و بازنشســتگان پرداخــت 
می کنند و ایــن واقعه ای بســیار عجیب 

اســت که دولت که مسوول ایجاد تورم در 
کشور اســت، تورمی که ریشه در ساختار 
بیمار اقتصادی کشور و تصمیمات اشتباه 
سیاســتمداران دارد، بار آن روی مردم و 

کارگران و حقوق بگیران می اندازند.
وی عنــوان می کنــد: موضوعات بعدی 
که در همین راســتا می توان مطرح کرد، 
این اســت که از این اقدامــات ما نتیجه 
نماینــدگان کارگری،  واقعا  می گیریم که 
کارایی لازم را به دلیل ضعف و وابســتگی 
ندارند و امکان پیگیری مطالبات کارگران 
را نمی توانند محقق کنند و قدرت حمایت 

از کارگران را ندارند.
این کارشــناس بازار می گوید: من بارها 
تاکید کــردم و الان هم تاکید می کنم که 
دســتمزد، عصاره حقوق کار است. وقتی 
مــا در اجــرای حقــوق کار نمی توانیم و 
اراده ای برای پرداخت دســتمزد مکفی در 
کشور نداریم، معلوم است که بقیه حقوق 
کاروحتمــا معطل می مانــد، چون دولت 
اراده ای برای پرداخت حقوق و دســتمزد 
واقعی به کارگران ندارد، چون دســتمزد 
واقعی اگر پرداخت نشود، زندگی آن ها به 

شدت تحت تاثیر قرار می گیرد.
باز هم  یادآور می شود:  حاج اســماعیلی 
تاکید می کنــم که جامعــه کارگری اگر 
می خواهــد از طریــق قانونــی و انرژی و 
پتانســیل خــود جامعه کارگــری، پیگیر 
مطالباتــش باشــد، باید بــه ظرفیت های 

اجتماعی خود توجه کند.

معاون ارتقای کسب و کارهای بین المللی سازمان توسعه 
تجــارت ایران با بیان اینکه برای توســعه همکاری ها بین 
کشــورهای عضو اکو، طی دو دهه قبل درباره موافقت نامه 
تجــاری اکو )اکوتا( مذاکره شــد، اما بعد از آن ســاختار 
تعرفه ای و تولیدی کشــورها تحولات اساسی تجربه کرد، 
گفــت که در آخرین اجلاس شــورای همکاری اکو توافق 

شده که متن موافقت نامه اصلاح شود.
به گزارش ایسنا، در هفت ماهه امسال تراز تجاری ایران 
با ۹ کشور عضو اکو با پیشی گرفتن صادرات به مثبت ۱.۶ 
میلیارد دلار رسیده و از بین اعضا، ترکیه نخستین شریک 

تجاری ایران بوده است.
ســازمان همکاری اقتصادی یا بــه اختصار اکو، در حال 
حاضر ۱۰ عضو و حــدود ۴۸۰ میلیون تن جمعیت دارد. 
اما بارها این موضوع مطرح شــده که تجارت اعضای این 
ســازمان با یکدیگر تا رســیدن به نقطــه مطلوب فاصله 
زیادی دارد. برای مثال ســال گذشته شافعی، رئیس وقت 
اتاق بازرگانی ایران، در نشســت مشــترک با دبیرکل اکو 

گفته بود که میزان مبادلات اقتصادی این ۱۰ کشــور در 
جهان نزدیک به ۹۳۰ میلیارد دلار است اما میزان تجارت 
درون گروهــی آن ها بــه ۷۰ میلیارد دلار هم نمی رســد. 
همچنین میزان همکاری هــای اقتصادی درون گروهی در 
اکو با وجود برخورداری ۱۰ کشــور عضو از بخش عظیمی 

از سرمایه جهانی، تنها ۸ درصد است.
با این حال در ســند چشــم انداز ۲۰۲۵ اکو کشورهای 
ســازمان تعهد کرده اند تجــارت درون منطقه ای را به دو 
برابر افزایــش داده و از ۷ تا ۸ درصد کنونی به ۱۵ درصد 
برســانند.از جمله موانــع همکاری کشــورهای عضو اکو 
می توان به عملیاتی نشدن موافقت نامه ها، دشواری دریافت 
ویزا برای تجار در برخی از کشــورهای عضو، مشــکلات 
مربوط بــه ترانزیت از برخی از کشــورهای عضو و حجم 
پاین ســرمایه گذاری درون گروهی اشاره کرد. موافقت نامه 
»آکوتا« یا همان موافقت نامه تجاری اکو یکی از راهکارهای 
ارتقای تبادلات تجاری که هنوز عملی نشده است. یکی از 
دلایل عملی نشــدن آن این است که برخی کشورها هنوز 

بــا مهم ترین بند یعنی بند کاهش دادن میزان تعرفه ها در 
تجارت بین کشورهای سازمان موافقت نکرده اند.

در این رابطه محمدصادق قنادزاده -معاون ارتقای کسب 
و کارهای بین المللی ســازمان توسعه تجارت ایران- اظهار 
کرد: مهم ترین موافقت نامه، موافقت نامه تجاری اکو )اکوتا( 
اســت که طی دو دهه قبل درباره آن مذاکره شد. اما بعد 
از آن ساختار تعرفه ای و تولیدی کشورها تحولات اساسی 
تجربــه کرد.به گفته وی از جمله این تحولات این بود که 
ترکیه آزادســازی های تعرفه ای اساســی انجام داده است. 
 WTO همچنین افغانســتان و تاجیکســتان به سازمان
پیوستند و آزادسازی های اساسی تجاری را اجرا کردند. بر 
این اســاس این سه کشور دارای ساختار حمایت تعرفه ای 
بسیار سبکی هستند. در مقابل حمایت های تعرفه ای ایران 

افزایش قابل توجهی داشته است.
قنــات زاده در پایان تاکید کرد کــه در آخرین اجلاس 
شــورای همکاری اکوتا توافق شــده که متن موافقت نامه 

اصلاح شود.

موافقتنامهتجاریاکواصلاحمیشود

شرط عجیب دولت برای افزایش دوباره حقوق کارگران

همزمان با ابلاغ سیاست های توســعه دریا محور توسط مقام 
معظم رهبری تمامی دســتگاه ها از جمله ســازمان بنادر و دریا 
نوردی برنامه ریزی و اقدامات لازم را در جهت استفاده از تمامی 
ظرفیت های دریایی و بندری کشور دردستور کار خود قرار داده 

اند.
 توسعه دریامحور و اقتصاد دریا طی چند سال گذشته بیش از  
گذشــته مورد توجه قرار گرفته است ، موضوعی جدی و مهمی 
که  زمینه ساز ابلاغ سیاست های  کلی توسعه دریامحور از سوی 
رهبر انقلاب شد. اســتفاده پایدار از ظرفیت منابع و گستره های 
آبی اعم از اقیانــوس ها، دریاها، دریاچه ها و جزایر برای رشــد 
اقتصادی، بهبود وضعیت معیشــت و ایجاد اشــتغال و درنهایت 
افزایــش تولید ناخالــص داخلی از جمله مــوارد مهم  در حوزه 

اقتصاد دریا به شمار می رود.
کشــور ایران با داشــتن ۵۸۰۰ کیلومتر نوار ساحلی جنوبی و 

شمالی  کشوری دریایی محسوب می شود   اما  در میزان استفاده 
از ایــن نعمت خدادادی چندان موفق نبوده اســت. بیشــترین 
فعالیت در عرصه ســواحل کشور، مربوط به محدوده های شهری 
و روستایی و تأسیســات بندری و نظامی است که تمامی آن ها 
حدود ۵ درصد از ظرفیت ســواحل کشــور را به خود اختصاص 
داده اند و حدود ۹۵ درصد از این ظرفیت مورد توجه قرار نگرفته 
اســت. در حالی که این مناطق دارای اهمیت ژئواســتراتژیک، 
ژئوپلیتیک و ژئواکونومیک در مقیاس جهانی و منطقه ای هستند.

ابلاغ سیاســت های مقام معظم رهبری در حوزه توســعه دریا 
محور  در قالب ۹ بند باعث شد که تمامی دستگاه های مرتبط با 
حوزه دریا گوش به زنگ باشند و اقدامات و برنامه ریزی های لازم 

رادر این حوزه انجام دهند.
در همین رابطه علی اکبر صفایی مدیرعامل ســازمان بنادر و 
دریا نوردی اعلام کرد:  ابلاغ سیاســت های توســعه دریا محور 

از ســوی رهبر معظــم انقلاب، موجب هماهنگی و انســجام در 
مجموعه ارگان های دریایی کشور ایجاد خواهد شد.  

وی ادامــه داد: بــا آغاز بــه کار دولت ســیزدهم برنامه های 
گســترده ای در حــوزه اقتصاد دریا شــکل گرفــت. در همین 
رابطه، کارگروه اقتصاد دریا توســط معاون اول رئیس جمهور و 
کارگــروه اقتصاد دریا با حضور وزرای مرتبط و دبیری وزارت راه 
و شهرسازی تشکیل شــد که در این کارگروه نیز طرح هایی در 

رابطه با توسعه ساحل و دریا تعریف شد.
وی افزود: طرح های مولد کشــاورزی و جانمایی طرح هایی در 
رابطه با صنعت پتروشیمی و نفت در سواحل و بنادر کشور انجام 
شــده که برخی از پروژه ها کار اجرایی آن ها شروع شده و برخی 
از پروژه ها نیز در رابطه با سکونتگاه ها و ساخت مسکن در حوزه 
دریا جانمایی و اخیرا در شــورای عالی مسکن به ریاست رئیس 

جمهور همه این موارد گزارش شده است.

اقتصادکشورباتوسعهدریامحورگرهمیخورد



خبر
رئیس مرکز اطلاعات مالی مطرح کرد:

برخورد با شهرداری هایی که 
اطلاعات محتکران مسکن را کتمان 

می کنند
رئیس مرکز اطلاعات مالی وزارت امور اقتصادی و دارایی گفت: 
اگر شــهرداری ها انجام تکالیف قانون مبارزه با پولشویی را جدی 
نگیرند، ترک فعل آنها از مراجع ذیربط پیگیری خواهد شد. همین 
الان هم ترک فعل این نهادها برابر تکالیف صریح قانون و مقررات 

مبارزه با پولشویی محرز است.
به گزارش ایسنا، هادی خانی اظهار کرد: از اعلام رییس سازمان 
امور مالیاتی  مبنی بر عدم همراهی شــهرداری لواســان در ارایه 
اطلاعات به سازمان مالیاتی تعجب کردیم. فرار مالیاتی جرم منشا 
پولشویی است و عدم همراهی شهرداری لواسان در ارایه اطلاعات 

به سازمان مالیاتی را نمی توان توجیه کرد.
وی افزود: برابر  ماده ۵ قانون مبارزه با پولشــویی شهرداری ها 
مکلف هستند قانون و آیین نامه اجرایی قانون مبارزه با پولشویی و 
قانون مبارزه با تامین مالی تروریســم را اجرا نمایند و در مواد ۶و۷ 
قانون مبارزه با پولشویی نیز به صراحت شهرداری ها مکلف به احراز 
هویت و شناسایی دقیق مراجعین و مالکان واقعی بوده و می بایست 
اطلاعات و مســتندات مربوط به آنها را به علاوه عملیات مشکوک 
ثبتی، بانکی، ســرمایه گذاری، صرافی، کارگزاری و مانند آنها را به 

مرکز اطلاعات مالی ارایه کنند.
بــه گفته خانی، در آیین نامه اجرایی قانون مبارزه با پولشــویی 
تکلیف به راه اندازی واحد مبارزه با پولشــویی با تکالیف مشخص 

دارند که تحقق این موارد با سرعت قابل قبولی انجام نمی شود.
دبیر شــورای عالی پیشگیری و مقابله با پولشویی و تامین مالی 
تروریســم تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران با محوریت وزارت 
امور اقتصاد و دارایی در طول چند ســال گذشته و به خصوص در 
دولت مردمی به روزســازی مستمر و بلوغ سیستمی و زیرساختی 
اجرای قانون و مقررات مبارزه با پولشویی و تامین مالی  تروریسم 

را در دستور کار دارد.
وی گفت: با هدف شبکه ســازی جبهه مبارزه با پولشــویی به 
عنوان مهم ترین شیوه مبارزه با فساد، اقدامات گسترده ای در سطح 
شبکه های بانکی، بیمه و بورس، گمرکات، سازمان مالیاتی، صنعت 
و... انجام شــده و به طور قطع همکاری شــهرداری ها می تواند در 

تکمیل زیرساخت های  شبکه ای ضد فساد موثر باشد.
خانی بیان کرد: فعال سازی ظرفیت های قانون در برابر اشخاص 
مشمول که به هر دلیل از انجام تکالیف قانونی خود سرباز می زنند 
در دســتور کار است و ســازمان امور مالیاتی  روی تمام ظرفیت 
های قانونی و مقرراتی مبارزه با پولشویی جهت شناسایی فرارهای 
مالیاتی به عنوان جرم منشا پولشویی، حساب باز کند. ما به زودی 
در یک اقدام مشترک مجموعه فعالیت هایی را جهت ساماندهی این 

مهم تعریف و عملیاتی خواهیم کرد.
بنابراین گزارش، روز گذشــته محمدهادی سبحانیان ـ رئیس 
ســازمان امــور مالیاتی گفت: بعضــا گلوگاه هایی در مســیرها و 
فرآیندهــای اداری دریافــت مالیات وجــود دارد و به طور مثال 
شهرداری لواسان از ارائه اطلاعات خانه های لوکس به سازمان امور 

مالیاتی امتناع می کند.

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی:

امسال »سال بدون استقراض از 
نظام بانکی« برای تامین اجتماعی 

است
مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی با اشاره به راه اندازی سامانه 
نظارت مردمی در این ســازمان در عین حال گفت: امســال برای 
سازمان تأمین اجتماعی »سال بدون استقراض از نظام بانکی« بوده 

است.
به  گزارش ایسنا و بنابر اعلام روابط عمومی سازمان تأمین اجتماعی، 
میرهاشم موسوی در نشســت مدیران حراست بخش درمان این 
سازمان گفت: امسال برای ســازمان تأمین اجتماعی »سال بدون 
اســتقراض از نظام بانکی« بوده اســت. با استمرار توسعه پوشش 
بیمه ای که برای امســال وارد کردن یک میلیــون و ۵00 تا یک 
میلیون و ۶00 هزار بیمه شده جدید هدفگذاری شده، با وصولی های 
سال آینده و همچنین منابعی که از تعهدات دولت به شکل نقدی 
دریافت خواهیم کرد، مشکلی در منابع و نقدینگی نخواهیم داشت 
و می توانیم به سمت سرمایه گذاری اختیاری برای تضمین تعهدات 

آتی برویم.
مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی افزود: در این دولت تسویه 
بانکی 10۶ هزار میلیارد تومانی در سازمان تأمین اجتماعی انجام 
شد که اگر انجام نمی شــد بابت جریمه تأخیر هزینه ای 2۵ هزار 
میلیارد تومانی در ســال جاری به سازمان تحمیل می شد. در این 
عرصه دولت و مجلس و بقیه نهادها همکاری کردند که بخشی از 
دیون دولت تأدیه شود و در حوزه مالی تأمین اجتماعی هم تلاش 
کردیم سهامی که به عنوان رد دیون به تأمین اجتماعی واگذار شد 
از زیرمجموعه تأمین اجتماعی خارج نشود و در زیر مجموعه هایی 

نظیر بانک رفاه و شستا سرمایه گذاری شود.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی با اشــاره به نامه شماره ۵3 
نهج البلاغــه گفت: در این نامه، حضرت امیر ) ع( به مالک اشــتر 
توصیه می کند کــه از بین نزدیکانت، بهترین فرد را برای کارهای 
خــود انتخاب کــن و نامه هایی را که در آنها تدابیر مهم و اســرار 
حکمرانی و مدیریتی اســت بــه بهترین افراد بســپار. این کارها 
را از بیــن افراد مختلف، به کســانی اختصاص بده که به اخلاق از 
دیگران شایســته ترند. پرسنل حراست باید آگاه ترین و بصیرترین 
افراد در سازمان تأمین اجتماعی باشند. اگر امروز ادعا می کنیم که 
تأمین اجتماعی سازمانی دانش محور، علم محور و آگاهی محور است، 
باید تلاش کنیم که در عین داشــتن این ویژگی ها، این ســازمان 
شامل اخلاقی ترین آدم ها هم باشــد، انسان هایی که دارای جامع 
ترین اصول اخلاقی هســتند و در این صورت است که می توانیم 
مرجعی امن و مطمئن برای دیگران باشــیم. اگر خودمان عامل به 
اصول اخلاقی باشیم و برای دیگران امنیت ایجاد کنیم، می توانیم 
در کنــف این حمایت و امنیت، آســایش و آرامشــی را که جزو 
اهداف آرمانی حکمرانی تأمین اجتماعی اســت، برای ذی نفعان و 

بیمه شدگان به ارمغان بیاوریم.

اخبار

معاون وزیر کار مطرح کرد؛

بیکاری فارغ التحصیلان 
اصلی ترین چالش اشتغال 

در کشور
کریمی بیرانوند گفــت: اصلی ترین چالش بازار 
کار نرخ بیکاری فارغ التحصیلان اســت که برای 
حل مشکل کمیته ای متشکل از همه دستگاه های 

متولی تشکیل شده است.
محمود کریمی بیرانوند معاون توسعه کارآفرینی 
و اشــتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در 
گفتگو با باشگاه خبرنگاران جوان گفت: زمانی که 
در وزارت کار در خصــوص کاهش نرخ بیکاری و 
ایجاد اشتغال صحبت می شود مطلقا هیچ ارتباطی 

به بخش دولتی ندارد.
وی افزود: آمار هایی که در زمینه اشــتغال ارائه 
می شود مربوط به سازمان های دولتی نیست، زیرا 
آن بخش متولیان خود را دارد و ســازمان اداری 
اســتخدامی مســئول جذب نیرو در بدنه اجرایی 

کشور است.
کریمی بیرانوند با بیــان اینکه آنچه در وزارت 
کار در حال انجام هســتیم سیاســتگذاری جهت 
تســهیل در ایجاد شغل در بخش خصوصی است 
گفت: آمار ها نشــان می دهد بخش خصوصی در 

بحث اشتغال فعال شده است.
معاون وزیر کار گفت: مرجع رســمی اعلام نرخ 
بیکاری مرکز آمار کشــور اســت که نهاد مستقل 
در آمــار گیری اســت و مرکــز آمــار مطابق با 
استاندارد های ســازمان جهانی کار شاخص هایی 
دارد که بر اســاس آن بررســی های خود را انجام 

می دهد.
وی در خصوص آخرین آمار اشــتغال در کشور 
گفت: آخرین آمار مربوط به تابســتان 1۴02 بود 
که نرخ بیکاری 1 درصد کاهشــی بــود یعنی از 
۸.۹ درصد در تابســتان 1۴01 به ۷.۹ درصد در 

تابستان 1۴02 رسید.
کریمی بیرانوند گفت: خالص اشتغال ایجاد شده 
که مرکز آمار اعلام کرده ۹0۷ هزار فرصتی شغلی 
است که در راستای ایجاد یک میلیون شغل دولت 

حرکت شده است.
کریمی بیرانوند گفت: توزیع اشــتغال در کشور 
متوازن نیست و در این دولت برای اولین بار قبل 
از پایان هر سال محاســبه می شود که هر استان 
چه میزان اشــتغالزایی نیــاز دارد که به یک نرخ 
معقول در آمار بیکاری برســد و ابتدای فروردین 

هرسال ابلاغ می شود.
معاون وزیر کار گفت: اصلی ترین چالش بازار کار 
نرخ بیکاری فارغ التحصیلان اســت که کمیته ای 
متشکل از همه دستگاه های متولی تشکیل شده، 
زیرا رفع این مشــکل فقط مالی نیست و مسائل 

آموزشی و فرهنگی دخیل هستند.

معاون درمان سازمان 
تأمین اجتماعی:

داروخانه های طرف 
قرارداد تامین اجتماعی 
اطلاعات حساب بانکی 
خود را بروزرسانی کنند

مهدی اســلامی گفــت: قســمتی از مطالبات 
داروخانه هــا مربوط به مطالبــات یک تا دو ماه از 
محل ســهم دارویی ســازمان تأمین   اجتماعی به 

زودی به حساب آن ها واریز خواهد شد.
در پی تغییر ســازوکار ســهم پرداخــت یارانه 
دارو در طــرح دارویــار، معاون درمان ســازمان 
تأمین اجتماعی اعلام کــرد: مطابق فرایند جدید 
و براســاس هماهنگــی صورت گرفته با ســازمان 
برنامه و بودجه و سازمان هدفمندسازی یارانه ها، 
باید مبلغــی در حدود 3 هزار میلیارد تومان بابت 
قرارداد ســازمان  داروخانه های طرف  مطالبــات 
تأمین اجتماعــی از محل طرح دارویــار، به طور 
یارانه ها  هدفمندسازی  ســازمان  توسط  مستقیم 
به حســاب این داروخانه ها واریز می شد که بخش 
اعظــم آن با رقمی بالغ بــر 2۵۵0 میلیارد تومان 

واریز شده است.
مهــدی اســلامی معــاون درمــان ســازمان 
قانونی  الزامــات  تأمین اجتماعــی در خصــوص 
ســازمان هدفمندســازی یارانه ها برای انجام این 
پرداخــت گفت: بخش باقی مانده این مطالبات، به 
ســبب کامل نبودن اطلاعات برخی داروخانه های 
طرف قرارداد هنوز واریز نشــده که از داروخانه ها 
خواسته ایم برای تکمیل اطلاعات ازجمله اطلاعات 
حســاب بانکی داروخانه ها شــامل شماره حساب 
بانکی و شــماره شــبا که باید با اطلاعات مالک 
پروانه داروخانه و شناســه ملی مطابقت داشــته 
باشــد، هرچه ســریع تر به مدیریت هــای درمان 

تأمین اجتماعی استان ها مراجعه کنند.
معــاون درمان ایــن ســازمان همچنین گفت: 
قســمتی از مطالبات ایــن داروخانه ها مربوط به 
مطالبــات یک تــا دو ماه از محل ســهم دارویی 
ســازمان تأمین   اجتماعی نیز به زودی به حساب 

آن ها واریز خواهد شد.
بنابــر اعــلام روابــط عمومی ســازمان تامین 
اجتماعــی، پیش از این و در اجرای طرح دارویار، 
یارانه دارو از طریق سازمان های بیمه گر و پس از 
تأمین اعتبار و پرداخت تعهدات سازمان برنامه و 
بودجــه و بر مبنای عملکرد داروخانه ها در اجرای 
این طرح، به حســاب داروخانه های طرف قرارداد 

بیمه ها واریز می شد.
به موجب تصمیم جدید سازمان برنامه و بودجه، 
مقرر شده تا از این پس یارانه دارو، به طور مستقیم 
از سوی سازمان هدفمندسازی یارانه ها به حساب 

داروخانه ها واریز شود.
در اجــرای توافــق بیمه های پایه و ســازمان 
هدفمندســازی یارانه ها و حســب الــزام قانونی 
ســازمان هدفمندسازی، برای پرداخت یارانه دارو 
به داروخانه ها، ضروری اســت اطلاعات حســاب 
بانکی داروخانه ها شامل شــماره حساب بانکی و 
شــماره شــبا با اطلاعات مالک پروانه داروخانه و 

شناسه ملی مطابقت داشته باشد.
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مشکلات خانواده های امروزی، وجود تضاد و اختلاف میان والدین با فرزندان است که ممکن است منجر به ایجاد فاصله میان آن ها و کمرنگ شدن رابطه 

عاطفی شود.
امان الله قرایی مقدم جامعه شناس در گفتگو با باشگاه خبرنگاران جوان گفت: ایجاد فاصله ممکن است باعث پریشانی و آزار روحی والدین و دوری فرزندان 
از فضای خانواده و گرایش به گروه دوستان یا همسالان به صورت نامطلوب، در دوران نوجوانی گردد. ممکن است نوجوانان به سمت آسیب های اجتماعی سوق 

پیدا کنند که عوارض جبران ناپذیری به دنبال خواهد داشت.
وی گفت: ریشه بسیاری از مشکلات، تفاوت نسلی میان والدین و فرزندان است؛ نسل هایی که بسیار بیشتر از گذشته، به دلیل تغییرات اجتماعی فضای 
مجازی و رشد تکنولوژی های شگرف از یکدیگر فاصله گرفته اند. این تفاوت ارزش ها میان فرزندان و والدین، موجب شده خانواده ها در معرض چالش های جدی 
قرار گیرند. برخی والدین همواره زندگی گذشته خود را با امروزِ فرزندان خویش مقایسه می کنند. و انتظار دارند فرزندان آن ها هم مانند خودشان زندگی کنند.

ناهنجاری های اجتماعی و حل اختلاف فرزندان با والدین

اجتماعی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

شنبه
20 آبان 1402
 شماره  1563

آخرین بررســی های وزارت بهداشت نشان 
می دهد، بیــش از 1۴ درصد جمعیت بالای 
20 ســال کشــور یعنی چیزی حدود هفت 
میلیون نفر ایرانی به دیابت مبتلا هســتند و 
این روند رو به افزایــش در آینده نزدیک به 

بیش از 10 میلیون مبتلا خواهد رسید.
به گزارش ایرنا، دیابت با شــیوع یک نفر از 
هر 10 نفر، ســهم بالایی از بار بیماری های 
غیرواگیر در دنیا دارد. این بیماری که از آن 
به عنوان بیماری ســبک شهرنشینی نیز یاد 
می شود، پس از توسعه زندگی شهری شیوع 

بسیار زیادی بین مردم داشته است.
الکل،  استعمال سیگار،  کم تحرکی، چاقی، 
رژیم های غذایی فرآوری شــده رایج امروزی 
و همین طور کاهش مصرف میوه، ســبزی و 
غذاهای سالم از مهم ترین دلایل شیوع دیابت 
ذکر شده است. فدراسیون بین المللی دیابت 
و ســازمان بهداشت جهانی در سال 1۹۹1 و 
در پاســخ به رشــد روزافزون دیابت در دنیا، 
روز 1۴ نوامبر )23 آبان( را به نام روز جهانی 

دیابت نامگذاری کردند.
دیابت به عنــوان یکــی از مهم ترین علل 
مــرگ و میــر و بیماری در سراســر جهان، 
بار اقتصادی ســنگینی بر سیستم بهداشت 
و درمان تحمیــل می کنــد. بنابراین، انجام 
مداخــلات مبتنی بــر جمعیت بــه منظور 
پیشــگیری از بروز دیابت، افزایش تشخیص 
زودرس، تغییر در شیوه زندگی و استفاده از 
مداخلات دارویــی جهت جلوگیری یا تأخیر 
در پیشــرفت عوارض ناشی از بیماری بسیار 

حائز اهمیت است.
طبق آمار بهداشــت جهانی شــیوع دیابت 
در بزرگســالان جهان ۸.۸ درصد است که از 
این تعداد حدود ۹0 درصد آن دیابت نوع 2 
است. بر اســاس آمارهای ثبت شده، سالانه 
در ایــالات متحده آمریکا حــدود 200 هزار 
نفر بــه دلیل عوارض دیابــت می میرند. این 
بیماری های قلبی  بیماری شــایع ترین علت 
عروقی، سکته ها، نارسایی کلیه، کوری و قطع 
اندام اســت. بیماران مبتلا به دیابت دو برابر 
افراد عادی مبتلا به بیماری قلبی شــده و دو 
برابــر افراد عادی به دلیل بیماری قلبی فوت 

می کنند.

دیابت یــک بیماری مزمن ناتــوان کننده 
بســیاری  عوارض  که  می شــود  محســوب 
عروقی، چشــمی،  قلبی  آســیب های  مانند 
کلیــوی، زخم های دیابتــی و نابینایی را به 
همــراه دارد و هزینه های فراوانــی را نیز بر 
خانواده هــا و جامعه تحمیــل می کند. البته 
نکته امیدوارکننده درباره دیابت این است که 
این بیماری با روش های پیشگیرانه و درمانی 
قابل مهار است. سازمان بهداشت جهانی نیز 
در هدف گذاری های خود ابراز امیدواری کرده 
که شــیوع آن تا سال 202۵ میلادی متوقف 

شود.
آمارها نشــان می دهد که شیوع دیابت در 
کشور، به طرز نگران کننده ای رو به افزایش 
است. آمارهای رسمی، شیوع بیماری دیابت 
در ایــران را طــی پنج ســال، با رشــد 30 
درصدی نشــان می دهد. بر اساس این آمار 
در سال 13۹۵ شــیوع دیابت در کشور 11 
درصد بوده کــه در ســال 1۴00 به حدود 
1۴ درصــد افزایش یافته اســت. به همین 
دلیل کارشناســان این حوزه بــر این باورند 
که برای بهبود این روند در کشور لازم است 
تا سیاســتی در جهت آگاهی رســانی افراد 
اتخاذ شود و در عین حال روش های درمانی 
مطلوبی برای مبتلایان به این بیماری در نظر 

گرفته شود.
تا امــروز داروهای ضد دیابت فراوانی برای 
کنتــرل و درمان این بیمــاری تولید و روانه 
بازار دارویی کشــورها شده است و تحقیقات 
برای داروهای مؤثرتر نیز همچنان ادامه دارد. 
در حال حاضــر داروهای خوراکی ضددیابت 
در پنج دســته طبقه بندی می شــوند که از 
مهم تریــن آنها می توان بــه گلی بن کلامید، 
متفورمین، آکاربوز، پیوگلیتازون و رپاگلینید 

اشاره کرد.
انسولین، اگزناتید، لیراگلوتاید، سماگلوتاید، 
پراملینتایــد نیــز از مهم تریــن داروهــای 
غیرخوراکی مورد اســتفاده در درمان دیابت 
هستند که البته در سال های اخیر تحقیقات 
گســترده ای برای تولید نمونه خوراکی این 

داروها نیز در جهان انجام شده است.
تولید داروی جدید دیابت در کشور

خوشــبختانه کشــور ما در این سال ها با 

تلاش محققان صنایع دارویی کشــور موفق 
بــه تولید بســیاری از این داروها شــده که 
دسترســی بیماران به این داروها را به شکل 

قابل توجهی تسهیل کرده است.
امروزه داروهــای مختلفی با اســتفاده از 
روش هــای گوناگون برای کنتــرل و درمان 
بیماری دیابت تولید شــده کــه هر روز نیز 
بر تعداد آنها افزوده می شــود. کشــور ما نیز 
در این خصوص طی این ســال ها سهم قابل 
قبولی را در تولید این داروها داشته است که 

یکی از جدیدترین آنها »گلیمپراید« است.
گلیمپراید یک داروی خوراکی است که در 
کنار رژیم غذایی و ورزش برای درمان دیابت 
نوع 2 اســتفاده می شــود. این دارو از دسته 
ســولفونیل اوره ها بوده که بــا بقیه داروهای 
ATP- این دســته در نــوع اتصال به رســپتور

متفــاوت   Senseive k+ channel
اســت. این دارو در نهایت منجر به تحریک 

ترشح انسولین می شوند.
گلیمپرایــد جــزو ســولفونیل اوره هــای 
طولانی اثــر اســت و عوارض قلبــی عروقی 
آن کمتر از ســولفونیل اوره هــای کوتاه اثر 
)مثــل گلی¬کلازید( اســت ولی ریســک 

هایپوگلایسمی با طولانی اثرها بیشتر است.
آگاه سازی یک نیاز اساسی

اگرچه پیشــرفت های دارویــی قابل قبول 

ایجاد شــده در پیشــگیری، کنترل و درمان 
دیابت در کشــور غیرقابل انکار است اما باید 
بــه این نکته نیز توجه داشــت که آموزش و 
آگاه سازی عموم مردم نسبت به این بیماری، 
نقش بســیار زیادی در کاهش شــیب ابتلاء 
به دیابت در کشــور دارد. ایــن آموزش باید 
مشــتمل بر ســبک زندگی ســالم، راه های 
جلوگیری از ابتلاء، نشانه های اولیه بیماری، 
انجام آزمایش های غربالگری و درمان به موقع 

و اصولی باشد.
در حــال حاضر اختلاف بیــن برآوردهای 
انجام شده در مورد تعداد مبتلایان به دیابت 
و تعداد مبتلایان ثبت شده نشان می دهد که 
بسیاری از افراد مبتلا به دیابت و پیش دیابت 
در کشور وجود دارند که خود نیز از وضعیت 

سلامت خود بی اطلاع هستند.
تشــخیص بــه موقــع و اقدام بــه درمان 
ابتدایــی و اصولی این افــراد در این مرحله، 
می تواند از بروز بســیاری از آسیب های آتی 
و تحمیل هزینه های گزاف به نظام ســلامت 
کشــور جلوگیری کنــد. بنابرایــن ضروری 
اســت تــا نهادهــای حاکمیتی بــه عنوان 
تصمیم گیران نظام ســلامت کشور، در کنار 
سیاست گذاری برای تأمین و تولید داروهای 
مؤثر، برنامه ریزی مدونی در راستای آموزش 

و آگاهی رسانی عمومی نیز داشته باشند.

ابتلای ۱۴ درصد ایرانیان به دیابت؛

طعم تلخ یک بیماری شیرین

رئیس قوه قضاییه گفت: مقام قضایی باید ضابطان را قبل از اعزام 
برای جلب، مورد راهنمایی و ارشاد قرار دهد تا مبادا در هنگام جلب 
فرد از موازین قانونی و شــرعی تخطی کنند همچنین بعد از جلب 
فرد نیز، چنانچه گزارشــی ناظر بر کوتاهی ضابطان به دست مقام 

قضایی رسید، او موظف به پیگیری و تذکر دادن به آنها است.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمســلمین 
غلامحسین محسنی اژه ای، در نشســت اعضای شورای عالی قوه 
قضاییه با رؤســای کل دادگستری و دادستان های مراکز استان ها، 
با ابراز تأثر و تأسف شدید از استمرار جنایات سبعانه صهیونیست ها 
علیه مــردم مظلوم غزه، بیان داشــت: حدود یک ماه اســت که 
صهیونیســت های غاصب تحت حمایت همه جانبه آمریکا و برخی 
دیگر از کشورهای غربی، مشغول جنایتکاری بی حد و حصر در غزه 
هستند و سازمان های به اصطلاح بین المللی نیز با سکوتشان، مهر 

تأییدی بر جنایت های صهیونیست های می زنند.
رئیس دستگاه قضا در ادامه این جلسه، 1۵ دستور مهم را خطاب 
به رؤسای کل دادگستری و دادستان های مراکز استان ها صادر کرد 
که شــامل »اجرای دقیقِ دستورالعمل های ناظر بر اصل 2۵ قانون 
اساسی و ممنوعیت تجسس از افراد مگر به حکم قانون«، »نظارت 
مســتمر مقامات قضایی بر زیرمجموعه خود«، »نظارت مستمر بر 
کار افرادی نظیر ضابطین، وکلا و کارشناســان که در امور دادرسی 
معاضــدت دارند«، »اعمال نهایت دقــت و نظارت بر کار ضابطین 
به منظور عدم تخطی از موازین قانونی و شــرعی در هنگام جلب 
متهمان«، »پرهیز از صدور قرار بازداشت موقت در موارد غیرضرور«، 
»حُسن خلق با ارباب رجوع«، »رفتار سازنده و هدایتگرانه با خانواده 
فرد متهم یا مجرم«، »اهتمام به پیگیری اجرای احکام قطعی صادر 
شــده«، »انتظام بخشــی به ارائه تقاضاهای عفو«، »اهتمام نسبت 
به متقن بودن دلایــل صدور تخفیف های فوق العــاده در مراحل 
تجدیدنظر و فرجام خواهی«، »وهن آور نبودن و بازدارنده بودن احکام 
جایگزین حبس«، »مشورت کردن درخصوص پرونده های مهم به 
ویژه مواردی که دارای جنبه های سیاسی و اجتماعی و بین المللی 
هستند«، »اطلاع رسانی به مقامات و بخش های ذی صلاح پیرامون 
مراحل رســیدگی به پرونده اتباع و افراد دوتابعیتی«، »حراست از 

بیت المال« و »انضباط در امور و توجه به خانواده« است.
رئیس عدلیه با اشاره به اصل 2۵ قانون اساسی ناظر بر »ممنوعیت 
بازرسی و نرســاندن نامه ها، ضبط و فاش کردن مکالمات تلفنی، 
افشــای مخابرات تلگرافی و تلکس، عدم مخابره و نرســاندن آنها، 
استراق سمع و هر گونه تجسس مگر به حکم قانون« افزود: رعایت 
اصل 2۵ قانون اساسی، امری بسیار با اهمیت است؛ چه بسا در این 
روزها از قضات ما درمورد موارد ناظر بر این اصل درخواســت شود؛ 

بنابراین همه مقامات قضایی در اجرای این اصل، جانب احتیاط را 
به طور کامل رعایت کنند و دســتورالعمل های ناظر بر این اصل را 
به طور ویــژه مورد توجه و عنایت قرار دهند و به هیچ وجه از این 

دستورالعمل ها تخطی نکنند.
وی با اشاره به اهمیت نظارت مقامات قضایی بر زیرمجموعه خود 
گفــت: چنانچه مدیران قضایی بر زیرمجموعه خود نظارت کافی و 
مستمر را اعمال کنند، می توانند جلوی بسیاری از لغزش ها را سد 
کنند؛ گاهی افراد به ســبب بی انضباطی و رها بودن و نبود نظارت، 
به ورطه غفلت و لغــزش فرو می افتند؛ انجام امر به معروف و نهی 
از منکر در ضمن رعایت همان مراتب و شــرایط مقرر، می تواند در 
امر سالم ســازی محیط کاری و دوری از فساد و لغزش بسیار مؤثر 

و نافذ باشد.
محسنی اژه ای در ادامه خطاب به مقامات قضایی دستور داد که 
عــلاوه بر زیرمجموعه خود، بر کار افــرادی نظیر ضابطین، وکلا و 
کارشناسان که در امور دادرسی معاضدت دارند نیز نظارت کافی و 

مستمری را اعمال کنند.
رئیس قوه قضاییه در همین راستا گفت: مقام قضایی ذی صلاح 
وقتی موضوعی به کارشــناس ارجاع می شــود و او در ارائه نظریه، 
تأخیر و تعلل می کند و در وقت معین نظریه کارشناســی خود را 
ارئــه نمی دهد، از او توضیح بخواهند؛ از ســویی دیگر، چنانچه در 
نظریه های کارشناســان اختلافات چشمگیری نیز وجود دارد، باید 
موضوع به دقت از ناحیه مقام قضایی پیگیری و آشکار شود که چرا 
میان دونظریه کارشناســی، این مقدار اختلاف فاحش وجود دارد. 
مقامات قضایی در قبال وکلا نیز رفتار مشابهی داشته باشند و ضمن 
رعایت احترام کامل و متقابل، در چهارچوب ضوابط بر امور مربوطه 

نظارت کنند.

وی تصریح کرد: مقام قضایی وقتی می خواهد حکم جلب فردی 
را صادر کند، تمام جوانب و اطراف قضیه را بســنجد و بررسی کند 
کــه آیا واقعاً نیاز به صدور حکم جلب بوده یا اینکه می توان فرد را 
احضار نیز کرد؟ وقتی بنا بر ضرورت، حکم جلب فرد صادر شــد، 
مقام قضایی باید ضابطین را قبل از اعزام برای جلب، مورد راهنمایی 
و ارشــاد قرار دهد تا مبادا در هنگام جلب فرد، از موازین قانونی و 
شرعی تخطی کنند؛ همچنین بعد از جلب فرد نیز، چنانچه گزارشی 
ناظر بر کوتاهی ضابطین به دست مقام قضایی رسید، او موظف به 

پیگیری و تذکر دادن به ضابطین است.
محسنی اژه ای افزود: گاهی شــنیده می شود برای جلب فردی 
که یک اتهــام مالی دارد تا حدود 10 تا 1۵ نفر به واحد آپارتمانی 
او مراجعه می کننــد! آیا واقعاً این امر ضرورت دارد؟ البته در موارد 
خاصی شاید ضرورت ایجاب کند اما در همه موارد لازم نیست این 
مقدار نیرو برای جلب فرد اعزام شوند؛ اینها مواردی است که گاهی 
برای ما ضمان آور اســت و مقام قضایی بایــد بر آنها نظارت دقیق 

داشته باشد.
رئیس عدلیه ضمن اشــاره به فرمان هشت ماده ای امام خمینی 
)ره( درباره حقوق مردم، اظهار داشت: باید مواظبت شود که هنگام 
جلب فرد، وســایل غیرضرور او ضبط نشوند؛ بعضاً در هنگام جلب 
فرد، مجموعه سیســتم کاری او ضبط می شود؛ آیا واقعاً لازم است 
هنگام جلب فرد، همه وســایل مرتبط بــا او را ضبط کرد؟ گاهی 
نیز بنا بر ضرورت از اطلاعات مندرج در وســایل الکترونیکی فرد، 
نســخه برداری صورت می گیرد، در اینجا باید توجه شــود که این 
نسخه ها کجا نگهداری می شوند و چگونه از آنها بهره برداری می شود؛ 
همچنین باید دقت شود که وسایل ضبط شده از متهم، به موقع به 

او مسترد شود.
قاضی القضات تصریح کرد: مقام قضایی ذی صلاح باید به فرآیند 
تحقیقات و بازجویی از متهم نیز نظارت دقیق و مستمر داشته باشد؛ 
اینها مواردی است که چنانچه رعایت نکنیم، برکت از کار ما گرفته 

می شود و متحمل خسران می شویم.
محسنی اژه ای در ادامه خطاب به مقامات قضایی دستور داد: در 
مواردی که ضرورت ایجاب نمی کند از صدور قرار بازداشــت موقت 
اجتناب کنید همچنین در مواردی که ضرورت ندارد قراری را صادر 
نکنید که متهم از تودیع آن عاجز باشــد و به بازداشــت او منتهی 
شــود؛ علاوه بر اینها، باید به دقت و وضوح برای متهم توضیح داده 
شود که می تواند به قرار صادره اعتراض کند؛ اینگونه نباشد که اوراق 
قرار تأمین تنها برای امضا در مقابل متهم قرار داده شود. همچنین 
چنانچه برای متهمی نیز قرار بازداشت موقت صادر شد، باید تلاش 

شود تا پرونده او به سرعت تعیین تکلیف شود.

رئیس قوه قضاییه: 

ضابطان هنگام اجرای حکم جلب از موازین قانونی و شرعی تخطی نکنند



عکس روز...

خبر

مصدومیتامیریبه۲ماهنمیرسد
وضعیت مصدومیت وحید امیری هافبک تیم فوتبال پرســپولیس 

مشخص شد.
تیم فوتبال پرســپولیس در حالی باید روز دوشــنبه هفته آینده 
به مصــاف تیم فوتبال ســپاهان برود که چند بازیکــن این تیم با 

مصدومیت مواجه هستند. 
علیرضا اشرف مدیررسانه ای باشگاه پرسپولیس درباره اینکه گفته 
می شــود وحید امیری ۲ ماه از میادین دور است، اظهار کرد: نه، این 
موضوع صحت ندارد و امیری دچار کشــیدگی از ناحیه همسترینگ 
شده و ۲ ماه از میادین دور نیست و کمتر از این مدت بهبود می یابد 
اما زمانش به طور دقیق مشــخص نشده که چه مدت درمانش طول 

می کشد.
او درباره وضعیت گولسیانی و اینکه او به بازی با سپاهان می رسد، 
گفت: امروز ریکاوری بود و گولســیانی تمرین نکرد و  ان شاءالله فردا 

وضعیتش مشخص می شود اما به بازی با سپاهان می رسد.
اشــرف درباره وضعیت  امید عالیشــاه بیان کــرد: امید هم هنوز 
ســرماخورده اســت و امروز در تمرینات حضور نداشت. وضعیت او 
هم فردا مشخص می شود و اگر سرماخوردگی اش خوب شود در آن 

صورت می تواند برابر سپاهان بازی کند.
او درباره مصدومان و محرومان پرسپولیس در بازی مقابل سپاهان 

گفت: سایر بازیکنان ما مشکلی ندارند و آماده این بازی هستند.

حسین نژاد رکورددار شد؛

هتتریکسپاهاندرهفتهچهارملیگ
قهرمانانآسیاباانتخابسهبازیکن

سه بازیکن تیم فوتبال سپاهان در تیم منتخب هفته چهارم لیگ 
قهرمانان آسیا قرار گرفتند.

به گــزارش مهر، هفته چهــارم رقابت های لیگ قهرمانان آســیا 
در منطقه غرب این قاره روزهای دوشــنبه و ســه شنبه گذشته در 
کشورهای مختلف پیگیری شد که تحت تأثیر برد کم نظیر سپاهان 

اصفهان قرار گرفت.
شــاگردان ژوزه مورایس در این هفته توانستند ۹ بر صفر آلمالیق 
ازبکستان را در ورزشگاه آزادی تهران شکست دهند. همین موضوع 
باعــث حضور محمدجواد حســین نژاد، عیســی آل کثیر و رامین 

رضائیان در تیم منتخب هفته چهارم ACL۲۰۲۳ شد.

خبار ا
تمدید قرارداد ستاره رئال تا 

۲۰۲۹؛ 

بندفسخیکمیلیارد
یورویی

هافبک تیم ملی اروگوئه قرارداد خود را تا سال 
۲۰۲۹ با رئال مادرید تمدید کرد.

به گزارش ایرنا، ستاره اروگوئه ای رئال مادرید 
که از ســال ۲۰۱۶ به این تیم پیوسته، بار دیگر 

قرار داد خود را با کهکشانی ها تمدید کرد.
فدریکو والورده که تا تابســتان سال ۲۰۲۷ با 
رئال مادرید قرارداد داشت بار دیگر و پس از انجام 
مذاکرات با فلورنتینو پرز، تا تابستان سال ۲۰۲۹ 
در جمه کهکشانی ها ماندگار شد. با این قرارداد 
ضمن افزایش یافتن دســتمزد این هافبک، بند 
فســخ قرارداد یک میلیارد یورویی در قراردادش 

ثبت شد.
گفتنی است، در روزهای اخیر قرارداد برخی از 
بازیکنان رئال مادرید از جمله وینیسیوس جونیور، 

رودریگو و کاماوینگا تمدید شد.

رئیس فدراسیون گلف: 

ساختورزشگاهجدید،
اقدامبزرگیاست

رئیس فدراســیون گلف، گفت: دستور رئیس 
جمهور برای احداث ورزشــگاه جدید در تهران 
که سریعا به سمت عملیاتی شدن و عقد قرارداد 
بــا طرف چینی رفت، می تواند یکــی از اتفاقات 
بزرگ ورزشی در کشــور باشد.حمید عزیزی در 
گفت وگو بــا خبرنگار ورزشــی ایرنا درخصوص 
عملکرد کیومرث هاشمی پس از ۱۰۰ روز حضور 
به عنوان وزیــر ورزش و جوانان، اظهار داشــت: 
عملکرد وزیر، انگیــزه در بین اهالی ورزش را دو 
چندان کــرده و امیدواریم در ادامه نیز شــاهد 
اتفاقات مثبت و حرکات رو به رشــد باشیم.وی 
ادامــه داد: جلب نظر رئیس جمهور برای احداث 
ورزشگاه جدید که سریعا نیز به سمت عملیاتی 
شدن و عقد قرارداد با طرف چینی رفت، می تواند 
یکی از اتفاقات بزرگ ورزشی در کشور باشد. در 
واقع تولید و شکل گیری این ایده در مدت ۱۰۰ 
روز و همچنین انتقال آن به دولت و قانع کردن 
مسئولان عالی رتبه و در ادامه جا نمایی و مطالعه 
محیطی و حتی انجام مذاکرات بین المللی که به 
تفاهم نامه ختم شــود، فقط از یک مدیر توانمند 

بر می آید.
عضــو هیئت اجرایی کمیته ملــی المپیک با 
اشاره به رزومه وزیر ورزش عنوان کرد: با توجه به 
مسئولیت هایی که وی در آموزش وپرورش، کمیته 
ملی المپیک، سازمان تربیت بدنی، وزارت ورزش، 
برخی فدراسیون ها و اداره کل های استانی داشته، 
به مسئولیت های کارشناسی تا وزارت آگاه است و 

امور ورزشی را به خوبی می شناسد.
وی افــزود: یکــی از مواضع قابــل تقدیر او را 
می توان در بحث بازی های آسیایی عنوان کرد که 
در ابتدای حضور تصمیم گیری راجع به مسابقات 
را به عهده کمیته ملی المپیک گذاشــت که این 
حرکت کاملا طبق مقررات و قوانین بین المللی 
و داخلی ورزش است. این حرکت او نشان دهنده 
فهم جامع از مسئولیت ستاد بازی های آسیایی و 
وزارت ورزش نشات می گیرد. جا دارد من نیز به 
عنوان عضو هیئــت اجرایی از این روند مدیریت 

وی، تشکر و قدردانی کنم.

رئیس فدراسیون تنیس روی میز:

ساختورزشگاهجدید،
ورزشرامتحولمیکند

رئیس فدراسیون تنیس روی میز، گفت: سبک، 
سیاق و روش مدیریت کیومرث هاشمی همراه با 

تحول، عدالت، صبر و حوصله است.
مهرداد علی قارداشی در گفت وگو با ایرنا درباره 
۱۰۰ روزگی عملکرد وزیر ورزش و جوانان، اظهار 
داشت: با توجه به مقبولیت ها و شایستگی هایی 
که کیومرث هاشمی دارد، حضور وی در وهله اول 
صرف نظر از اقداماتی که می خواهد انجام دهد، 

باعث شد تا حاشیه ها و اعتراضات کمتر شود.
وی ادامه داد: با توجه به آشنایی که از نزدیک 
با وی از اوایل دهه ۱۳۷۰ داشــتم؛ سبک، سیاق 
و روش مدیریت هاشمی همراه با تحول، عدالت، 
صبــر و حوصله اســت.وی افــزود: وزیر ورزش 
و جوانــان با ایــن روش تا بازی های آســیایی و 
پاراآســیایی صبر کرد و انرژی مثبتی به ما داد و 
بدون هیچگونه حاشــیه و تنشی به این بازی ها 
رفتیــم و بهترین نتیجــه را گرفتیم و در برخی 
رشته ها تاریخ سازی کردیم.قارداشی تاکید کرد: 
شرایط بازی ها با مدیریت هاشمی نشان دهنده 
مشت نمونه خروار است. وی حتی در انتصاب ها 
هم هوشمندانه عمل کرد و شروین اسبقیان را که 
نمونه کوچک تر هاشمی و فردی معتقد و انقلابی 
است و قبلا مدیر کل ســه استان بزرگ ورزش 
اردبیل، تهران و آذربایجان غربی بود و عضو هیئت 
اجرایی کمیته ملی المپیک و رئیس فدراسیون 
جانبازان اســت، به عنوان مدیرکل حوزه وزارتی 
انتخاب کرد. هاشمی با اشراف و آگاهی این افراد 

را در پست های حساس انتخاب می کند.
رئیــس فدراســیون تنیس روی میــز، ادامه 
داد: همچنیــن وزیــر ورزش و جوانان بهترین 
گزینــه را برای مدیــرکل ورزش اردبیل برگزید 
و این انتصاب ها از روی آگاهی و اراده اســت. با 
پیشکسوتی مشورت کردم و او گفت که هاشمی 
برای هر پســتی حداقل ۸ نفر را در آستین دارد 
و وی با آشــنایی کامل از روزمه آنها، این افراد را 
برای پست های مختلف انتخاب می کند.وی افزود: 
فردی که رئیس کمیته ملی المپیک، سرپرست 
فدراسیون فوتبال و پست های مهم دیگری داشته 
است، از عمق ورزش کشــور آگاهی کامل دارد 
و با وجود شــرایط ناجوانمردانه تحریم، مطمئنم 
بهترین تصمیمات را می گیرد.وی گفت: هاشمی 
با درایت با شــرکت چینی معتبــر تفاهم نامه 
همکاری بست و باید از رئیس جمهور هم تشکر 
کنم. ساخت ورزشگاه جدید کارنامه بسیار خوبی 
برای دولت ســیزدهم است.قارداشی گفت: قطعا 
ساخت این ورزشگاه می تواند به ورزشکاران ایران 
انرژی مثبت و اعتماد به نفس دهد. امیدوارم این 
ورزشگاه، مجموعه کاملی برای همه رشته ها باشد.

حضور فوق ستاره های فوتبال جهان، سطح 
فوتبال آسیا را ارتقا بخشیده است.

زاوش محمــدی: لیــگ قهرمانان آســیا در 
فصل جدید ۲۳-۲۴ از هر نوع حساب کنیم با 
سالهای گذشته زمین تا آسمان فرق می کند. 
تا دو ســال قبل لیگ قهرمانان آسیا با شروع 
ســال نو میلادی و در زمستان آغاز می شد اما 
با تعطیلی یک فصل این مسابقات، سری جدید 
این بازی ها با افزایش تیم ها و از تابســتان و 
مطابق با لیگ های اروپایی آغاز شد. همچنین 
حضور ســتاره هایی همچون کریس رونالدو، 
نیمار و بنزما جذابیت زیــادی به این بازی ها 

بخشیده است.
این اولین بار نیســت که ستاره های مطرح 
دنیای فوتبال در لیگ قهرمانان آسیا بازی می 
کنند. پیش از این ســتاره هایی همچون رائول 
گونزالــس، ریوالدو، جونینو، ژاوی و ... ســابقه 
بازی در لیگ قهرمانان آسیا را دارند اما حضور 
رونالدو، نیمار و بنزما شور و حرارت خاصی به 

فوتبال آسیا داده است.
پروژه شکست خورده چین در جذب ستاره ها

رونــق فوتبال چیــن به همان شــدتی که 
بــه وجود آمــد از بین رفــت. محدودیت های 
ســخت کووید، اقتصاد ســخت و برنامه ریزی 
عجولانه، خانه کارلوس توس، هالک و اســکار 
را بــه گورســتانی از اســتادیوم های خالی و 
باشــگاه های فروریخته تبدیل کرد. این رونق و 
رکود می تواند یک داستان هشداردهنده برای 
عربستان ســعودی باشــد، که جاه طلبی های 

فوتبالی اش یادآور آرزوهای چینی هاست.
رویای فوتبــال چین با برنامــه بلندپروازانه 
رئیس جمهور »شــی جین پینگ« آغاز شد. او 
رویاهای بزرگی برای تبدیل شدن به ابرقدرت 
فوتبال تا ســال ۲۰۵۰ داشت. او در آغاز قرن 

بیست و یکم، فوتبال را یکی از بهترین ابزارها 
برای رساندن کشور به رتبه برتر جدول جهانی 
اقتصاد می دانست. او می خواست چین در جام 
جهانی بازی کند، میزبان مســابقات باشد، در 
بیــن ۲۰ تیم برتر فیفا قــرار بگیرد و حتی در 

نهایت قهرمان جام جهانی شود.
در راســتای همین ســطح ارتفا، باشــگاه 
هــای چینی  بازیکنانی چــون هالک، کارلوس 
توس، اســکار، رامیرز، فلینی و موســی دمبله 
را به خدمت گرفتند اما طولی نکشــید تا این 
بازیکنان از این کشــور فرار کردند و تیم های 
بزرگ این کشــور از جملهگوانگــژو اورگراند، 
موفق ترین تیم تاریخ ســوپرلیگ چین، ۲۴۰ 
میلیارد پوند بدهی بالا آورد و آینده باشگاه در 

هاله ای از ابهام قرار گرفت.
قطر با بزرگان فوتبــال به جام جهانی 

رسید
پس از چین قطر وارد پروسه جذب بازیکنان 
بزرگ جهان شد و ســعی کرد ستاره هایی که 
در آستانه بازنشستگی قرار دارند را جذب کند. 
آنها بازیکنانی همچون ژاوی، رائول، جونینیو و 
... را جذب کردند و همین بازیکنان باعث سطح 
ارتقا فوتبال قطر شــدند. قطر در سالهای اخیر 
ســرمایه گذاری های زیادی در فوتبال پایه و 
زیرساختها کرده و حتی توانستند میزبانی جام 
جهانــی را بگیرند و جام جهانی ۲۰۲۲ یکی از 

باشکوه ترین جام جهانی های تاریخ بود.
قطری ها در سال های اخیر درگیر برگزاری 
جام جهانــی بودند و حالا پس از برگزاری این 
مسابقات دوباره رو به جذب ستاره های کردند 
و در تلاش بودند از فوتبال عربستان در جذب 
ســتاره عقب نمانند. آنها در تابستان گذشته 
بازیکنانی چــون دراکســلر و وراتی را جذب 
کردند و تصمیم دارند پس از قهرمانی در جام 

ملتهای آسیا، طعم قهرمانی در لیگ قهرمانان 
را هم پس از چند سال دوباره بچشند.

پروژه بزرگ عربستان با بن سلمان
پروژه رشد و پیشــرفت ورزش در عربستان 
در مرحله اول ۳ هدف اصلی پیش رو دارد. بن 
سلمان در پروژه ۷ ســاله خود تا سال ۲۰۳۰ 
مــی خواهد به ۳ هدف اصلی برســد. افزایش 
درآمدزایــی ســالیانه لیگ فوتبال عربســتان 
از ۴۵۰ میلیــون ریال بــه ۱.۸ میلیارد ریال 
سعودی)بیش از ۲۰ هزار میلیارد تومان( یکی 
از اهداف ســه گانه اســت. هدف دوم افزایش 
ارزش لیگ فوتبال عربستان از ۳ میلیارد ریال 
به ۸ میلیارد ریال اســت. همچنین پیشــرفت 
فوتبال کشــور تا ســال ۲۰۳۰ تا برای کسب 

میزبانی جام جهانی موفق عمل کنند.
خــون تــازه رونالدو و رفقــا به لیگ 

قهرمانان آسیا
پس از جــذب بازیکنانی همچــون کریس 
رونالــدو، نیمــار، بنزما، تالیســکا، میتروویچ، 

بورزوویچ و ... ســطح بازی های لیگ قهرمانان 
آسیا نسبت به گذشته تغییراتی اساسی داشته 
اســت. با حضور بازیکنان مطرح، پای مربیان 
بــزرگ جهان هم به قاره کهن باز شــد و نوع 
فوتبالــی که آنهــا بازی می کنند نســبت به 
قبل عوض شــده است. در حال حاضر تالیسکا 
ســتاره برزیلی النصر به ۶ گل در صدرجدول 
گلزنان لیگ قهرمانان قرار دارد و پشــت سر او 

میتروویچ با ۵گل در تعقیب او است.
به نظر می رســد ایــن تازه ابتــدای پروژه 
کنفدراســیون فوتبال آسیا به همراه عربستان 
اســت و این احتمال وجود دارد از فصل آینده 
موج جدیدی از کوچ ستاره های بزرگ فوتبال 
دنیا به آســیا شــکل بگیرد. AFC به خاطر 
جذب ســتاره هــای بزرگ توســط تیم های 
عربستانی قانون تعداد بازیکنان خارجی حاضر 
در لیگ قهرمانان آسیا را تغییر داد تا این تیم 
ها بتوانند از بازیکنان خود بیشــترین بهره را 

ببرند.

تاثیرات حضور رونالدو، بنزما و نیمار در آسیا؛

لیگ کهکشانی آسیا

اسکله تفریحی در کیش

یک کارشناس فوتبال درباره عملکرد ۳ نماینده کشورمان در 
لیگ قهرمانان آسیا توضیحاتی را بیان کرد.

محمدرضــا مهــدوی، کارشــناس فوتبال دربــاره عملکرد 
نمایندگان کشــورمان در لیگ قهرمانان آســیا اظهار کرد: در 
ابتدا به باشــگاه بزرگ ســپاهان تبریک می گویم. فکر می کنم 
ســپاهان بازی خوب و جذابی ارائه داد و آن اتفاقات را رقم زد 
و فوتبالی در خور ایران به نمایش گذاشــت و خوش درخشید 
و یک رکــورد جدید هم ثبت کرد. از آن طرف، پرســپولیس 
معضلاتی از جمله ســرماخوردگی، مصدومیت، التهاب اتفاقات 
هفته گذشته و حواشی داشــت که باعث شد کیفیتش پایین 

بیاید و نتواند اتفاقات خوبی را رقم بزند.
حذف نســاجی از لیــگ قهرمانان آســیا چیزی از 

ارزش هایش کم نمی کند 
او افزود: به نظرم پرســپولیس باید خیلــی از بهتر از این ها 
نتیجه می گرفت. از آن طرف هم نســاجی را داشتیم که تجربه 
پاییــن بازیکنان، جابه جایی نفرات بیش از حد باعث شــد که 
یک مقدار کار های مهــدی رحمتی و هماهنگی بین بازیکنان 
زمان بر شود و این تیم  نتواند آن طور که باید و شاید از فوتبال 
خود دفاع کند. معتقدم اگر دقت مدافعان و تجربیات بازیکنان 
بالاتر بود در آن صورت نســاجی هم می توانست نتیجه بگیرد، 
اما متاســفانه این اتفاق رخ نداد و این تیــم از لیگ قهرمانان 
آسیا حذف شد البته چیزی از ارزش های این تیم کم نمی کند 

و برای اولین دوره خوب عمل کرد.
حدادیان به خاطر تحت فشار بودن می خواهد نساجی 

را واگذار کند 
مهدوی دربــاره اینکه به نظرش تیم نســاجی باید تغییر و 
تحولات در مدیریتش صورت بگیرد، گفت: به نظرم حدادیان به 
تنهایی دارد جور این همه سختی ها را می کشد، لیاقتش بالاتر 
از این ها اســت و باید از او تشــکر و قدردانی کنیم.  حدادیان 
سال گذشته و امســال به مربیان جوان اعتماد کرده بود و  او 
تجربیــات خوبی را بــرای این دو مربی مهیــا می کرد.  به هر 
حال هم حمید مطهری و هم مهدی رحمتی از مربیان جوانی 
هستند که توانستند خودشان را به عرصه فوتبال نشان بدهند. 
اتفاقاتی در واگذاری این باشگاه دارد اتفاق می افتد و حدادیان 

تحت فشار است که چنین اتفاقاتی برایش رخ داده است.

هوادار واقعی نساجی همیشه از تیمش حمایت می کند 
این کارشناس فوتبال تصریح کرد: به نظرم تیم نساجی نتایج 
نامطلوبی هم نگرفته است و هوادار واقعی باید حامی تیم باشد 
و در هر شرایطی به تیم خود نه به جایگاه خودش فکر کند، اما 
آن تعداد انگشت شمار از تماشاگران  کسانی هستند که دشمن 
نساجی هستند و هیچ رفاقتی با این تیم  ندارند. هوادار واقعی 
نساجی همیشه پای کار است و تیم، مالک باشگاه، مدیرعامل 

و سرمربی اش را حمایت می کند.
پرسپولیس یک مقدار به حواشی کشیده شد 

او درباره  علت تســاوی های پرسپولیس در سه بازی گذشته 
بیان کرد: به نظرم پرسپولیس همیشه پرسپولیس است و باید 
از اقتدارش حمایت کنیم، چون ایــن تیم میلیون ها هوادار را 
با خود جابه جا می کند و یکســری اتفاقات خوبی چه در سطح 
آسیا و چه در سطح باشگاه های ایران در سال های گذشته رقم 
زده  اســت. به نظرم یک مقدار به حواشــی بیش از حد دامن 
زدند و این قضیه را لوث کردند و باعث شــد که پرســپولیس 
یک مقدار به حواشــی کشیده شــود، اما چیزی از فوتبال این 

تیم کم نکرده است.
چیزی از صلابت و قدرت پرسپولیس کم نمی شود 

مهدوی تصریح کرد: اگر دقت کرده باشــید  تیم پرسپولیس 
در این ســه بازی شــرایط بهتری از حریفانش داشت و خیلی 
خوب هم بازی می کرد. درست است نتایج مطلوبی نگرفت، اما 
در اردوی پرســپولیس سرماخوردگی، حاشیه و اتفاقات ناگوار 
بود. وقتی تیمی وارد حاشــیه می شــود و این اتفاقات در یک 
تیم رخنه می کند مطمئنا ترتیب اثر در روند رو به رشدشــان 
داده می شــود و این اتفاق برای پرســپولیس افتاد. چیزی از 
قدرت و صلابت پرســپولیس کم نمی کند، اما طرفداران حامی 
این تیم هستند و در این شــرایط هم دیدم که شاید از نتایج 
راضی نباشــند، اما هنوز هم پایبند اتحادشان هستند و هوادار 

پرسپولیس خواهند ماند.
پرسپولیس باید از بحران حواشی خارج شود 

این کارشــناس فوتبال درباره اینکه تیم پرســپولیس با این 
شرایط می تواند برابر تیم سپاهان نتیجه بگیرد، گفت: مطمئنا 
روز دوشنبه بازی زیبایی از سپاهان و پرسپولیس خواهیم دید 
و هر دو تیم زهردار وارد زمین مســابقه می شــوند و همیشه 
فوتبال خوب ارائه می دهند و شکوفایی این دو تیم را خواهیم 
دید. پرسپولیس باید از بحران حواشی خارج شود و اجازه ندهد 

هیچ اتفاقی در این تیم رخنه کند.

یک کارشناس فوتبال: 

حواشی باعث شد کیفیت بازی پرسپولیس پایین بیاید
مربی تیم ملی قایقرانی: 

انتظاربیشتریازتیمملیقایقرانی
داشتیم؛»سنا«نتوانستتیمرادرست

مدیریتکند
مربی تیم ملی قایقرانــی، گفت: هرچند اعضای تیم بانوان ما تمام 
تلاش خود را در بازی های آســیایی هانگژو بــه کار گرفتند، اما در 

مجموع انتظاری بیشتری از تیم داشتیم.
مهسا مجللی در گفت وگو با ایرنا درباره عملکرد تیم ملی قایقرانی در 
بازی های آسیایی هانگژو، اظهار داشت: هشت ورزشکار را به بازی ها 
اعزام کردیم که ۵ پاروزن در بخش کایاک و ۳ پاروزن در بخش کانو 
بــه مصاف رقیبان رفتند، اما تنها به یک مدال برنز رســیدیم. خیلی 
از عوامل دســت به دست هم می دهد تا اتفاقات خوبی رقم بخورد و 
ورزشکار به مدال برسد. علیرضا سهرابیان رئیس فدراسیون قایقرانی 
همه تلاش خود را به کار بست تا این تیم نتیجه خوبی بگیرد. هرچند 
که قایقرانی همواره رشــته خوب و مــدال آوری بوده، اما در مجموع 

انتظار داشتم عملکرد بهتری داشته باشیم که این اتفاق رخ نداد.
وی افزود: یکسال و هشت ماه با پدرو سنا سرمربی برزیلی تمرینات 
خیلی ســختی پشت سر گذاشــتیم. بعد از مسابقات قهرمانی جهان 
آلمان، هدیه کاظمی وقتی به ایران بازگشــت بیمار شــد و شرایط 
جســمانی خوبی نداشــت. وی در جاکارتا نقره گرفته بود و این بار 
با توجه به شــرایط جسمانی که داشــت به برنز رسید. با این حجم 
از تمرینــات و اردوهای پیاپی و تلاش ســهرابیان برای برگزاری این 
اردوها با وجود هزینه های بالا، انتظار بیشتری برای موفقیت داشتیم. 
پدرو ســنا نتوانست تیم را درست مدیریت کند. البته همواره گفته ام 

که سنا به نسبت مربیان دیگر، دلسوزتر است.
مربی تیم ملی قایقرانی ادامه داد: با ســرمربیان خارجی دیگر کار 
کردم و پدرو دلسوز است، اما دلسوز بودن کفایت نمی کند. به عنوان 
یک ســرمربی برای اینکه تلاش کند تا مشــکل تجهیزات را برطرف 
کند، یک داستان است و بحث تمرینی و مدیریت تیم داستان دیگری 
است. وی در بحث فنی و تکنیکال هر روز به پاروزنان تکنیک آموزش 
می داد. تکنیک یک بخش از تمرین است و هرچقدر هم تکنیک شما 
خوب باشد در بحث تمرینی اگر بدن ورزشکار به آمادگی لازم نرسد، 
نتیجه لازم به دست نمی آید.وی ادامه داد: یکسال و هشت ماه تمرین 
کردیم و انتظارم این بود تا نتیجه بهتری بگیریم. نباید همه تقصیرها 
را گردن پدرو ســنا انداخت، هرچند تمام تمرینات زیر نظر وی بود. 
باید بررسی کنیم نقاط ضعف و قوت ما کجاست و باید همه دست به 
دست هم بدهیم تا مشکل را برطرف کنیم. سهرابیان تلاش کرد تا با 
آوردن ســرمربی برزیلی عمکلرد تیم های ملی در مجموع بهتر شود، 

اما این اتفاق نیفتاد.
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